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Değerli Voleybol Dostları,

Hayat nasıl geriye adım atmıyorsa, voleybol 
da atmıyor. Branşımız bizden durmaksızın 
ve hızı sürekli artan bir ilerleme talep ediyor. 
Aslında yaptığımız da budur; voleybolun 
talep ettiği dinamizme ulaşmaya çalışmak. 
İş başında olduğumuz her an bunu daha 
iyi anlıyor, dinlenmeye imkân olmadığını 
daha iyi görüyoruz.

Söz gelimi; gurur abidesi gibi yükselen Bur-
han Felek Voleybol Kompleksimizin açılışı-
nın üstünden 4 ay geçmeden, 13 Mart 2011 
Pazar günü İzmir Atatürk Voleybol Komp-
leksinin temel atma törenini yaptık. Törenin 
hemen arkasından ARKAS takımımızın CEV 
Challenge Kupası Final Müsabakası vardı. 
Salon doldu taştı; Alsancak semti, içeride-
ki seyirci kadar da dışarıda seyirci ağırladı 
o gün. Görüldü ki, İzmir’in olimpik ruhlu 
seyircisinin yaklaşık altı bin kapasiteli yeni 
komplekse ihtiyacı vardır.

Yine; 7 bin 600 seyirci kapasiteli Burhan 
Felek Voleybol Salonu, 19-20 Mart 2011’de 
CEV Avrupa Bayanlar Şampiyonlar Ligi 
Dörtlü Finaline ev sahipliği yaptı ve o da 
dolup taştı. Görüldü ki, İstanbul’un böyle bir 
voleybol salonuna ihtiyacı vardır.

Aynı şekilde; Bursa’daki tesisimizin temel 
atma törenine hazırlanıyoruz bu günlerde. 
19-20 Temmuz 2008’de organize ettiğimiz 
Erkekler Avrupa Ligi Dörtlü Finallerinden 
biliyoruz; Bursa Atatürk Spor Salonunu hın-
cahınç doldurdu Bursa seyircisi ve orada da 
görüldü ki Bursa’nın yüksek kapasiteli bir 
voleybol salonuna ihtiyacı vardır.

Bu ihtiyaçları karşılamak için durmaksızın 
üreteceğiz.

Sonra devam edeceğiz işlerimize. Hiç bit-
meyeceğini, ürettikçe daha fazlasına ihti-
yaç doğacağını bile bile. Belki Plaj Voleybolu 
tesisleşmesinde yeni adımlar atacağız. İhti-
yaca göre.

Mart ayı bitmeden terfi Play-off’larını dü-
zenlemiş ve Aroma 2. Liglerinden Aroma 1. 
Liglerine terfi eden Erkek Takımlarımızı gör-
müş olacağız.

Nisan ayının ortalarında, 2012 Olimpik Kıta 
Eleme Grubunun organizatörlüğüne talip 
olacağız. Kazanıp da dönersek, A takımları-
mızdan en az birini 2012 Londra Olimpiyat-
larına bir adım daha yaklaştırmış olacağız.

Yine Mart ayının sonlarında Teledünya Er-
kekler Türkiye Kupası Dörtlü Finallerini or-
ganize edecek ve kupanın yeni sahiplerini 
selâmlayacağız.

Nisan ayının ortalarında diğer terfi Play-
off’larını düzenleyerek Aroma 2. Liglerinden 
Aroma 1. Liglerine terfi eden Bayan Takım-
larımızı tanıyacağız.

Yine Nisan ayı içinde, Bursa’daki voleybol 
kompleksinin temelini atacağız.

Nisan, aynı zamanda uluslararası organi-
zasyonlara açılan kapımız gibi. Bu aydan 
itibaren bambaşka heyecanlarla dolup 
taşacak, ev sahipliğini yapacağımız birbi-
rinden güzel, zevkli organizasyonlarda hem 
iyi bir ev sahibi olmaya, hem de takımları-
mızı başarılı kılmaya çalışacağız. Neredeyse 
uyumadan, yemeden, hâttâ nefes alma-
dan. Hepimizin çok yüksek kondisyona ihti-
yacı olacak. Evlerimizi özleyeceğimiz, hâttâ 
yolunu unutacağımız günler göreceğiz.

16 Nisan’da, iki yıldır el emeği, göz nuru dök-
tüğümüz Yıldız Erkek Millî Takımımız Anka-
ra’da, Başkent Voleybol Salonunda Türk 
seyircisinin karşısına çıkacak. Bir taraftan 
onlar için yaşayacak, varımızı yoğumuzu 
onlara seferber edecek, onlar için heyecan-
lanıp çırpınacak, bir taraftan konuk ülkele-
rin, delegasyonun iyi bir turnuva yaşaması 
için ter dökeceğiz.

Yine Nisan’da Teledünya Bayanlar Türkiye 
Kupası Şampiyonunu alkışlayacağız.

Daha Avrupa Yıldız Erkekler Şampiyonası 
sona ermeden, 24 Nisan günü bir alt yaş 
kategorisinde, Gençlik ve Spor Genel Mü-
dürlüğü ve Ankara Büyükşehir Belediye-
si’nin ortaklaşa düzenlediği Dünya Çocuk 
Oyunlarına katılacağız. Organizasyonun 
voleybol yükü yine bizim sırtımızda olacak. 
Bu kez Selim Sırrı Tarcan Voleybol Spor Salo-
nunda Çin’den Kore’ye, Amerika’dan Peru’ya 
kadar, koşup gelmiş 1997-98 doğumlu Ba-
yan takımlarının karşısında boy gösterecek 
kızlarımız.

Her biri diğeri kadar iddialı Aroma 1. Ligi 
takımlarımızdan biri şampiyonluğu göğüs-
leyecek bu dönemde.

Dünya Çocuk Oyunları sona ermeden, 30 
Nisan’da Yıldız Bayanlar Avrupa Şampiyo-
nası organizasyonumuz başlayacak. Koşa 
koşa bir salondan diğer salona geçecek, bir 

VOLEYBOL DOLU 
BİR YAZ GELİYOR...

Erol Ünal KARABIYIK
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aksiyondan diğer aksiyona ciğer patlataca-
ğız. Yıldız Kızlarımız da ablaları gibi Avrupa 
tahtının Sultanı olsunlar diye elimizden ne 
geliyorsa yapacak, konuklara misafirperver, 
organizasyona metrik, kızlarımızın maçla-
rına belli etmesek de fanatik yaklaşacağız. 
Evimizin yolunu gene unutacak, gene uy-
kuyla ayrı düşeceğiz.

Tüm bu organizasyonlar içinde en az diğer-
lerine gösterdiğimiz ilgiyle yoğun biçimde 
hazırlayacağımız Genç Bayanlarımızı Slo-
vakya’da, Genç Erkeklerimizi Beyaz Rusya’da 
17 Mayıs’ta başlayacak 2011 Dünya Şam-
piyonası Elemelerinde heyecanla destekle-
yeceğiz.

Mayıs ayı, aynı zamanda, play-off’ların so-
nunda 2010-2011 Aroma Bayan 1. Liginin 
şampiyonunu alkışlayacağımız ay olacak.

27 Mayıs’tan itibaren Erkek ve Bayanlar Av-
rupa Ligi etaplarındaki ev sahipliğimiz baş-
layacak. Her biri 4 maçtan oluşan üç etap 
organize edecek, 15-16 Temmuz 2011’de ise 
İstanbul’da Bayanlar Avrupa Ligi Dörtlü Fi-
nallerine ev sahipliği yapacağız. Sultanları-
mız iki senedir kıl payıyla kaçırdıkları Avrupa 
Ligi Şampiyonluğu kupasına uzanacaklar.

Hemen bir hafta sonra Trabzon’a taşınaca-
ğız. Yıldız Erkek ve Bayanlarımız 25-29 Tem-
muz’da İkincisi yapılacak Avrupa Gençlik 
Oyunlarında bir kez daha boy gösterecek. 
18-25 Temmuz 2009’da Finlandiya’dan “Av-
rupa Gençlik Oyunları Şampiyonu” unvanıy-
la dönen kızlarımız, unvan koruma maçla-
rına çıkacaklar bu kez. Bu organizasyonun 
da voleybol yükünü biz üstleneceğiz. Tüm 
takımlarımız, tüm branşlarımız, katılan tüm 
çocuklarımız için heyecanlanacağız bu kez.

Aynı tarihlerde, 22 Temmuz’da Peru’da Genç 
Bayanların, 1 Ağustos’ta Brezilya’da Genç 
Erkeklerin Dünya Şampiyonası var. 17-22 
Mayıs’ta Genç Kızlarımız Slovakya’dan, 
Genç Erkeklerimiz Beyaz Rusya’dan vizeyi 
almış olurlarsa onları uğurlayacak, heyeca-
nı yaşamaya devam edeceğiz.

Ne sorumluluklarımız, ne de heyecanımız bu 
kadarla kalacak. 12 Ağustos’ta bu defa Yıldız 
Sultanlarımız Dünya Şampiyonası oynaya-
caklar Ankara’da. 15 misafir ülke ağırlayaca-
ğız. Meksika’da Dünya İkinciliği, Tayland’da 
Dünya Dördüncülüğünün ardından kızları-
mız Başkentte Dünya Şampiyonluğu kova-
layacaklar. Erkeklerin ve Bayanların Yıldızlar 

Avrupa Şampiyonası, Bayanların Dünya 
Çocuk Oyunları ve Avrupa Gençlik Oyun-
ları Şampiyonaları, A Erkek ve A Bayanların 
Avrupa Ligi mücadeleleri için sergilediğimiz 
organizatörlük performansını bu defa daha 
fazlasıyla sergileyecek, dinlenmeyi, uyumayı 
bir süre daha erteleyeceğiz.

Dahası, 16-24 Nisan tarihleri arasında An-
kara’da yapılacak Avrupa Şampiyonasında 
Yıldız Erkeklerimiz ilk sıralarda yer alaca-
ğından, onların Dünya Şampiyonası ha-
zırlıkları hep devam ediyor, tesislerimiz de 
çocuklarımız ve personelimiz gibi ter dökü-
yor olacak. 19 Ağustos’ta Arjantin’de başla-
yacak Yıldız Erkekler Dünya Şampiyonasına 
yolcu edeceğiz Yıldız Aslanlarımızı. Buna 
tüm kalbimle inanıyorum.

10 Eylül’de Çek Cumhuriyeti ve Avusturya’da 
A Erkek Avrupa Şampiyonası başlayacak ve 
Aslanlarımız art arda üçüncü kez Avrupa 
Şampiyonasında boy gösterecekler. Bu defa 
daha başarılı sonuçlar için.

22 Eylül’de İtalya ve Sırbistan’da A Bayan 
Avrupa Şampiyonası oynanacak ve tabii ki 
Avrupa ve Dünya Şampiyonalarının müda-
vimi Sultanlarımız orada olacaklar. Avrupa 
Şampiyonasında final oynamak, 4-18 Ka-
sım tarihleri arasında Japonya’da yapılacak 
Dünya Kupasına katılım anlamına gelecek 
ve elbette Olimpiyatların kapısını bir kez 
daha çalma anlamına.

Yıl sonunda İzmir Atatürk Voleybol Komp-
leksinin; tıpkı Ankara Başkent Voleybol 
Kampüsü ve İstanbul Burhan Felek Voley-
bol Kompleksinin açılışı kadar görkemli bir 
açılış töreninde bir araya geleceğiz Türk ve 
Dünya Voleybol Camiası ile. 

Tüm bu organizasyonlar sürer giderken, bir 
anımızı bile boş geçirmeden yeni sezonun 
hazırlıklarını tamamlayacak, lig ve kupa 
statülerini hazırlayıp yayımlayacak, lisans 
ve sözleşme tescillerini yapacak, 2011-2012 
Sezonunun kapısına gelip dayanacağız. 

Voleybol dolu bir yaz bekliyor bizleri. 72 or-
ganizasyon gününde 66 ülke ağırlayacağı-
mız, umuyor ve inanıyorum ki heyecanımızı 
sevince dönüştürecek, tüm yorgunlukları-
mıza değecek, başarılarla dolu bir yaz.

Voleybol Ailemizi tribünlere, millî takımları-
mıza destek olmaya bekliyoruz.

En iyi dileklerimle.
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Bir, hatta iki Avrupa Şampiyonası ya-
şayacağız, Ankara’da. 

Yıldızlarımız birbirinden önemli rakip-
lerle ilk uluslararası resmi turnuva de-
neyimlerini yaşayacaklar.

Onlarla ilgili düşüncelerimi içeren bir 
yazı hazırlamıştım aslında. Ama ta-
rihte ilk kez Sezgin Kaymaz yazısını 
benden önce verdi, O da benzer 
şeyleri yazmış. 

Tekrarlamak da istemedim.

Yine de yer olarak önce ben okuna-
cağım için kısaca belirteyim: 

Gözlerinde çocukluğun olgunlukla 
birlikte okunduğu, masumiyetle ba-
şarı azminin birlikte yer aldığı; Fede-
rasyon’da gözlerimizin önünde nasıl 
olduğunu fark edemediğimiz bir şe-
kilde büyüyen, Türkiye’nin çocukları 
onlar.

Her biri ayrı ayrı kıymetli, seviliyorlar, 
seviyoruz.

Onlar sahada ter dökecek, emekle-
rinin karşılığını almaya çalışacaklar. 
Voleybolseverler de tribünde olacak, 
eminim. O çocuklar bunu çok hak 
ediyorlar. Bu desteği onlardan esir-
gemeyelim.

***

Dergimiz 15. sayısı ile elinizde. İçin-
de gerçekler var, kişisel albüm değil 
yani.

Dergicilik, gazetecilikte kuraldır. Bir 
haber yaparken, fotoğraf kullanılma-
lıdır mutlaka. Biz de öyle yapıyoruz, 
icraatları ve bunları yerine getirenle-
rin fotoğraflarını kullanıyoruz.

Vakıfbank Güneş Sigorta’nın Avrupa 
Şampiyonluğu misal… Fotoğrafsız 

kullanılır mı? Arkas Spor’un Avrupa 
İkinciliği, Teledünya Türkiye Kupası 
Şampiyonluğu, Kuşadası Gençlik ve 
Ziraat Bankası’nın Sportoto Plaj Vo-
leybolu Ligini birinci bitirmeleri, İzmir 
Atatürk Voleybol Salonunun teme-
linin atılması, Sporda Şiddetin Ön-
lenmesine Dair Kanunda voleybolun 
yararına değişiklikler yapılması, 4 
Eylül ve Belediye Plevne’nin Aroma 
Erkekler Birinci Ligine yükselmeleri, 
voleybolun her eve internet yoluyla 
girmesi, Türkiye Voleybol Federasyo-
nunun Kızılay ile yaptığı iş birliği, TVF 
Spor Lisesinde okuyan öğrencilere 
dört yıllık bir üniversiteye hazırlık kur-
sunun uygulanması…

Bunlar fotoğrafsız kullanılır mı Allah 
aşkına?

Süddeutsche Zeitung gibi tatsız tuz-
suz bir şey mi yapmalıydık?

Voleybol bu denli renksiz bir spor dalı 
mı?

O kadar renkli ki, artık okullar burs 
vermeye başladılar, hatta voleybol 
bursu ile ABD’ye giden bir sporcu-
muz en iyi 40 yaş altı profesörler ara-
sına girmiş. Bunların da haberlerini 
okuyabilirsiniz.

Tunceli’de voleybolu merak ederse-
niz bu bilgi de var.

Çok değerli antrenör Gökhan Ed-
man, Ziraat Bankası’nın genç antre-
nörü Konstantinov Plamen görüşleri-
ni paylaştılar bizimle.

Ayrıca çok kıymetli yazarlarımız yine 
görüşlerini aktardılar.

Beğeneceğinizi umuyoruz.

Voleybol dolu günler dileriz…

Voleybol renkli bir spor
Hasan KULAÇ
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Türkiye Voleybol Federasyonu Başka-
nı Erol Ünal Karabıyık’ın yazılı-görsel 
medya yazar-muhabirleri ve internet 
siteleri editör-yazarlarıyla TVF Resmi 
İnternet sitesinden yapılan açık da-
vet doğrultusunda bir araya geldiği 
sohbet toplantısı İstanbul’da, Burhan 
Felek Voleybol Kompleksindeki Volley 
Otel’de yapıldı.

29 Ocak 2011 Cumartesi günü sabah 
11:00’de karşılama ve brunch’la baş-
layan toplantıda Başkan Karabıyık, 
yaklaşık bir saatlik bir görsel sunumla 
Federasyonun mali yapısı, tesisleşmesi 
ve faaliyetlerine ilişkin bilgi verdikten 

sonra sorulu cevaplı sohbet ve değer-
lendirmelere geçildi.

Merak edilen her şeyin son derece-
de samimi bir ortamda sorulduğu ve 
bizzat Başkan Karabıyık tarafından ce-
vaplandırıldığı toplantı, 17:00’ye kadar 
temposunu kaybetmeden devam etti 
ve saat 17:30’daki Vakıfbank Güneş Si-
gorta Türk Telekom - Eczacıbaşı Vitra 
müsabakası nedeniyle sona erdirildi.

Basınla sohbet toplantısına katılanlar 
ve kurumları şöyle: 

Enver Bağlarbaşı (Manşet Dergisi), 
Murat Mert Yücekök (Vatan Gazetesi), 

Mehmet Fatih Duman (Anadolu Ajan-
sı), Celal Demirbilek (Hürriyet Gazete-
si), Adnan Mert Paşaoğlu (Sports TV), 
Murat Numan (BJK TV), Alev Akakök 
(Cumhuriyet Gazetesi), Tayyar Sümen 
(Haber Türk Gazetesi), Mustafa Korhan 
Gün (voleybolx.com), Suat Carlı, Metin 
Timur Tüfekçiler (voleybolum.com), 
Kayhan Kösem (voleybolunsesi.com), 
Begüm Doğanay (voleybolunsesi.
com), Ragıp Tekin (Milliyet Gazetesi), 
Aritun Hançer (Bağımsız internet ya-
zarı ve yorumcusu), Ufuk Soygür, Savaş 
Eskigülek, Kenan Bengü, Orhan Eren 
(voleybolmagazin.com, Özlem Albo-
yacı (TRT).

Başkan Karabıyık  
basınla bir arada

Başkan Karabıyık merak edilenleri, Federasyonun projelerini, mali yapısını ve 
faaliyetlerini yaklaşık altı saatlik bir toplantıda basın mensuplarına anlattı
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8 Mart Dünya Kadınlar Günü geçeli 
epey zaman oluyor. Dergimizde bu 
önemli günle ilgili olarak biraz da po-
zitif ayrımcılık yapmak istedik ve ülke-
nin ilk ve tek uluslararası bayan hake-
mi Deniz Demir’le görüştük.

Öyle ya Türkiye’de hiç bayan vali yok-
ken örneğin, 2 bin 950 belediye baş-
kanından sadece 23 tanesi bayan, res-
mi sayılar böyle.

Fakat voleybolda böyle olmadığını 
yerlisi yabancısı, ilgilisi ilgisizi herkes 
biliyor. Malumun ilanına gerek yok.

Uluslararası hakemimiz Deniz Demir 
de başarılı kariyeri ile Türk voleybo-
lundaki yerini almış durumda. 1994 
yılından bu yana hakemlik yapan De-
niz Demir 2004 yılından itibaren ulus-
lararası hakem olarak görev yapıyor; 
“Ben şu anda tekim ama bir de aday 

hakemimiz var. Nurper Özbar’ın en 
kısa zamanda yanıma geleceğine ina-
nıyorum.” diyor.

“Bayan hakem olmanın ekstra bir zor-
luğu var mı?” diye soruyoruz.

“İşinizi iyi yaptıktan sonra fazla bir 
zorluğu yok. İlk başladığım yıllarda 
biraz tedirgindim ama şimdi rahatım. 
Her şeyden önce emeğe say-
gıya öncelik veriyorum. 
Beden eğitimi öğretme-
ni olduğum için, okulda 
antrenörlük de yapıyo-
rum. Bunun faydalarını 
da görüyorum.” yanı-
tını veriyor.

Anne olduktan 
sonra daha ku-
caklayıcı oldu-
ğunu diye ge-

tiren Deniz Demir evlenmeden önce 
ailesinin, evlendikten sonra da eşinin 
büyük desteğini gördüğünü dile geti-
rerek; “Evde voleybol ortak tutkumuz. 
Eşimle birlikte maç izleriz. Benim yö-
nettiğim maçlarda da beni izlemeye 
gelir. Bana, hep iyi olduğumu söyleye-
rek moral verir. O moralle maça çıkmak 
ayrı bir güven duygusu oluşturuyor.” 
diyor. 18 aylık kızı Zeynep’in sporla, 
voleybolla ilgilenmesini isteyeceğini, 

destekleyeceğini 
dile getiren Demir, 
uluslararası alan-

da bayan voleybol 
hakem sayısının çoğal-

dığını belirterek; “Her ülke 
bayan hakem sayısını çoğalt-

maya çalışıyor. Bizim de bu çalış-
malara ağırlık vermemiz gerekiyor.” 

diyerek görüş belirtiyor.

İlk uluslararası kadın voleybol hakemimiz Deniz Demir

Anne titizliğinde yönetiyor
Deniz Demir, hem uluslararası arenada hem Türkiye’de anne titizliğinde yönettiği karşılaşmalarda 
isminden övgüyle bahsettiriyor. Ortak görüş: Demir’in geleceği parlak

Cemalettin Özmen
MHK Genel Sekreteri

Türkiye’de ilk uluslararası bayan hakem olma özel-
liğini taşıması, kendisinden sonra geleceklere de 
olumlu bir örnek teşkil ediyor. Deniz Demir’i gö-
renler, bir gün bu mertebeye ulaşacaklarına olan 
inançlarını artırıyorlar.

Nitekim, plaj voleybolunda uluslararası bir bayan 
hakemimiz bulunuyor. Böylece iki uluslararası ka-
dın hakeme sahip bir Federasyon olarak ileri ülkeler 
düzeyindeki yerimizi daha da sağlamlaştırıyoruz.

Gelecekte bu sayının artmasını umuyor ve başarıla-
rının devamını diliyorum.

Aziz Yener
Uluslararası hakem

FIVB ve CEV organizasyonlarında ülkemizi başarılı 
bir şekilde temsil eden, ilk ve tek uluslararası bayan 
hakemimiz. Evli, bir çocuk annesi ve öğretmen olan 
Deniz Demir’in ileride daha da başarılı olacağına 
tüm kalbimle inanıyorum. Deniz, sadece yurt dışın-
da değil, lig maçlarında da ciddi ve başarılı maçlar 
yönetmektedir.

N
e 

de
di

le
r?
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Türkiye Voleybol Federasyonu, 
Türk Kızılayı ile el ele
İmzalanan iyilik protokolü, 
iki kurumun sosyal 
sorumluluk projelerinde 
yapacakları iş birliğinin 
esaslarını içeriyor

Federasyonun tavrı emsâl niteliğinde
Hayati konularda Türkiye Voleybol Federasyonu ile birlik-
te yürümekten memnuniyet duyduklarını belirten Türk 
Kızılayı Genel Başkanı Tekin Küçükali ise, Türk Gençliğinin 
genelde spora, özelde de voleybola teşvik edilmesi, özen-
dirilmesi için Türk Kızılayı’nın elinden geleni yapacağını 
kaydetti. “Türkiye Voleybol Federasyonunun; Türk Kızılayı 
tarafından yürütülmekte olan afet, kan bağışı, eğitim, tanı-
tım ve bağış faaliyetlerine destek vermesi çok güzel, emsal 
niteliğinde bir yaklaşım.” dedi. Küçükali, Türk Kızılayı’nın 
başta voleybolcular olmak üzere, Federasyon çalışanları ve 
üyeleri ile voleybol antrenör ve hakemlerine kan bağışı, ilk 
yardım ve genel sağlık bilgisi konularında ücretsiz eğitim 
ve seminerler düzenleyeceğini, Türk Kızılayı ve Türkiye Vo-
leybol Federasyonunun birlikte gerçekleştireceği çalışma-
larda kurumların bayrak, flama, broşür, logo, amblem ve 
sloganlarına karşılıklı yer verileceğini belirterek; “Bundan 
böyle Türkiye’deki tüm Kızılay merkezlerinde voleybola 
dair bilgiler, afişler, dergiler, pankart ve broşürler buluna-
cak.” şeklinde konuştu.

Voleybol Kızılay merkezlerinde
Protokole göre; gönüllü kan bağışçısı sayısının artırılması 
ve kan bağışının yaygınlaştırılması amacı ile Türkiye Voley-
bol Federasyonu, yıl içerisinde Türk Kızılayı ile karşılıklı be-
lirlenen zamanlarda personelini ve milli takım teknik ekip 
ve sporcularını kapsayan kan bağışı kampanyaları düzen-
leyerek sosyal önderlik yapacak.

Bunun yanı sıra Türk Kızılayı, Federasyona ait salonlarda 
stand açabilecek, el ilanı dağıtıp afiş asabilecek, afet, kan 
bağışı ve sosyal hizmetler alanında yürüttüğü faaliyetlerin 
tanıtımını yapabilecek. 

Ayrıca Federasyon; Türk Kızılayı tarafından düzenlenen 
gerek insani yardım kampanyası dönemlerinde, gerekse 
afetten korunma ve kan bağışına yönelik bilinçlendirme 
çalışmaları kapsamında hazırlanacak her türlü televizyon 
ve radyo programında model voleybolcuların, Milli Takım 
faaliyetlerini aksatmayacak şekilde yer alması için destek 
verecek. 

Türkiye Voleybol Federasyonu ile Türk Kızı-
lay’ı arasında Federasyonun sosyal sorum-
luluk projesi kapsamında “İyilik” protokolü 
yapıldı. İyilik protokolüne Türkiye Voleybol 
Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık 
ve Türk Kızılayı Derneği Genel Başkanı Te-
kin Küçükali imza attılar.

Türk Kızılayı Yönetim Kurulu Üyesi Fecri 
Alparslan’ın da hazır bulunduğu protokol-
de Karabıyık, Türk Kızılayı ve TVF’nin sosyal 
sorumluluk çerçevesinde yürütecekleri fa-
aliyetlerin örnek olması dileğini ifade etti. 
Karabıyık; “Bu protokolle hayata geçirdiği-
miz kurumsal iş birliği ve dayanışmadan 
çok mutluyum. Ancak yalnızca kurumlar 
arası iş birliğini değil, Federasyonumuzun 
sosyal sorumluluk hizmet ve görevlerine 
yönelik hassasiyetini de vurgulamak iste-
rim. Bu hassasiyet görevimizdir. Türkiye Vo-
leybol Federasyonu, Türk Kızılayı’na yönelik 
duyarlılık ve farkındalığın geliştirilmesi ve 
Türk Kızılayı’nın aktivitelerine katılımı ile, 
bence milli bir görev üstlenmektedir.” dedi.
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Türkiye Voleybol Federas-
yonu, TVF Spor Lisesinde 
okuyan öğrenciler için dört 
yıl sürecek, toplamda 2 bin 
200 saatlik yetiştirme kur-
sunu hayata geçirdi.

Kursun içeriğinde Türkçe, 
Edebiyat, Matematik, Ge-
ometri, Coğrafya, Tarih ve 
İngilizce dersleri yer alıyor. 

Hazırlanan program, devam 
etmekte olan eğitime katkı 
sağlamakla birlikte, üniversi-
te sınavındaki başarıyı artır-
mayı da hedefliyor. 

Kurs koordinatörü Emel Öz-
türk, kursta 75 öğrencinin 
eğitim aldığını belirterek şu 
bilgileri verdi:

Kursumuzu Ankara’da otu-
ran ve pansiyonda kalanlara 

yönelik olarak iki farklı sa-
atte veriyoruz. Şimdiden çok 
verimli bir çalışma olduğunu 
söyleyebilirim, çünkü çok is-
tekliler. Bu nedenle de keyifli 
bir süreç yaşıyoruz.”

Voleybolcu koordinatör 
Kendisinin de SSK, Emlak 
Bankası, İller Bankası, DSİ 
ve Demirspor’da oynamış 
eski bir voleybolcu olduğunu 
anımsatan Emel Öztürk, 
“Bu nedenle örnekleri de 
voleybol üzerinden soruyo-
ruz. Havuz problemi yerine 
sahanın boyutları, seyirci 
sayısı üzerinden problemler 
seçiyoruz. Elbette ilgilerini 
daha çok çekiyor.” diye ko-
nuştu.

Kursta eğitim veren öğret-
menlerin hepsinin dene-
yimli olduğunu ifade eden 
Emel Öztürk; “Üstelik bü-
yük çoğunluğunun sporcu-
larla çalışmışlığı var. Bu da 
işimizi kolaylaştırıyor. He-
defimiz akademik başarıyı 
yükseltmek, öğrencileri ya-
pabileceklerine inandırmak. 
Bu kaliteli eğitim kadrosu, 
dersleri biraz da voleybol 
oyunu haline getirip öyle 
veriyor.” dedi.

Kursta İngilizce eğitimine 
de büyük önem verdiklerini 
ifade eden Öztürk, günlük 
yaşamda kullanılacak İngi-
lizce üzerinde durduklarını; 
sporcuların hakemle rahat 
diyalog kurması, takımla-
rını temsil yeteneği kazan-
ması ve hakkını arayacak 
derecede yabancı dil bilgisi 
verdiklerini sözlerine ekledi.

Ankara’da oturanlar ve yatılılar için 
ayrı zamanlarda düzenlenen kurs; 

müfredatı, öğretmen-öğrenci yapısı 
itibarıyla çok verimli geçiyor

TVF Spor Lisesinde 
voleybolla üniversiteye 

hazırlık
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Voleybol artık her evin sporu;
Voleybol maçları WEB TV’de 
Voleybolda canlı yayın ağı genişledi. Beş büyük salondan günde 14 saat 
canlı yayın yapılıyor. Sistem, geriye dönük tarama olanağı da sağlıyor
Türkiye’de voleybolun geniş bir izleyici 
kitlesine ulaşması için 1, 2 ve 3. liglerin 
televizyonlardan yayınlanmasını sağla-
yan Türkiye Voleybol Federasyonu, yeni 
bir adımla canlı yayın alanını genişletti.

Uydunet’le yapılan anlaşmaya göre; 
Ankara Başkent, Ankara Beştepe, An-
kara Beştepe Plaj Kortu, İstanbul Bur-
han Felek, İstanbul 50. Yıl, İstanbul 50. 
Yıl Plaj Kortu ve İzmir Atatürk Voleybol 
Salonlarında oynanacak tüm karşılaş-
malar Uydunet üzerinden; voleybol.tv 
ve voleybol.uydunet.net adreslerinden 
internet yayını ile canlı olarak voleybol-
severlere ulaşacak. 

Teknik adamlara büyük hizmet
Sistemin lansmanında konuşan Türki-
ye Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık, voleybolu web tv ile her 
eve soktuklarını belirterek; “Çok mutlu-
yum, ancak mutluluğum yalnızca vo-
leybolun her evin sporu olmasıyla sınırlı 
değil. Bugüne kadar voleybolla uğraşan 
teknik adamların en büyük ihtiyacını 

UYDUNET - TVF protokolü ile karşılamış 
oluyoruz.” dedi. 

Karabıyık, protokolün; Türkiye Voleybol 
Federasyonu salonlarından yayınlanan 
tüm müsabakaların geriye dönük ar-
şivlerini kayıt altına alarak voleybolse-
verlere, teknik adam ve sporculara is-
tedikleri zaman istedikleri müsabakayı 
izleme imkânı verdiğini, bunun da çok 
sevindirici olduğunu kaydetti.

Başkan Karabıyık, söz konusu beş salon-
daki tüm maçların canlı yayınlanmasının 
önünde bir engel bulunmadığını belir-
terek, “Yeter ki, bu maçların yayın yetkisi 
elimizde olsun. Ayrıca bu sistemin seyirci 
kaybına neden olacağını da düşünmü-
yorum. Voleybolseverler yine maçlara 
geleceklerdir. Sistemden, daha çok baş-
ka şehirlerde oturanlar veya yurtdışında 
olanlar yararlanacaktır.” diye konuştu.

Dünyanın her yerine
Türkiye Voleybol Federasyonu - Türksat 
iş birliğinde Teledünya ile büyük bir po-
tansiyele kucak açtıklarını ifade eden 

Türksat Genel Müdürü Dr. Özkan Dal-
bay ise; “TVF ile yaptığımız anlaşma ile 
5 büyük salondaki tüm maçları WEBTV 
olarak internet üzerinden dünyanın her 
yerine ulaştırdık. Uydunet-VoleybolTV 
olarak bir sonraki adımda bu maçla-
rı IPTV formatında da yayınlamak için 
çalışmalarımız sürüyor. Türk sporunun 
yükselen değeri voleybola, internetin 
yükselen yıldızı Uydunet olarak destek 
vermeye devam edeceğiz.” diyerek dü-
şüncelerini aktardı.

Dalbay, teknoloji olarak hiçbir eksikle-
rinin bulunmadığını, yenilikleri aşama 
aşama hayata geçireceklerini sözlerine 
ekledi.

Günde 14 saat canlı yayın...
TVF salonlarında kameralar sabah 
09:00’da açılacak ve 23:00’e kadar gö-
rüntü aktaracak. Bu saatler arasında oy-
nanan tüm maçlar canlı yayınlanacak. 
Yayında hem maç, hem de skorboard 
görüntüsü yer alacağı için izleyiciler sa-
yıları kolayca takip edebilecek.
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Yayın hayatına yeni başlayan, voleybol.
tv ve voleybol.uydunet.net üzerinden 
yayınlanan Voleybol TV büyük ilgi gör-
dü. Geçtiğimiz Şubat-Mart döneminde 
Türkiye dahil 96 ülkeden takip edilen 
voleybol.tv, 5-28 Şubat periyodunda 29 
bin 851 farklı ip adresinden 230 bin 563 
kez izlendi.

Şubat ayı içinde izleyenlerin yüzde 
94.2’si Türkiye’den kalan yüzde 5.8’i ise  
diğer 95  ülkeden bağlandı..

1-31 Mart periyodunda ise 25 bin 808 ip 
adresinden 179 bin 328 kere izlendi.

Mart ayında izleyenlerin yüzde 93’ünü 
Türkiye’den, yüzde 7’sini de diğer ülke-
lerden bağlananlar oluşturuyor.

Uzmanlar, bir ip numarasından birden 
fazla kişinin erişmiş olduğunun unutul-
maması gerektiğini dile getiriyor.

Voleybol TV’nin 2011 Şubat ve Mart ay-
larındaki izlenme oranları şöyle: 

Türkiye (202.187, 154.835), Almanya 
(2.073, 1.117), Bulgaristan (1.679, 907), 
Hollanda (1.00, 928), Polonya (644, 317), 
Rusya (661, 525), İngiltere (599, 207), 
Fransa (577, 607), Kanada (468, 413), İtal-
ya (492, 681), ABD (471, 362), Ukrayna 
(457, 824), Macaristan (342, 185), Belçika 
(309, 189), Danmarka (313, 111), Yunanis-
tan (288, 671), İsveç (283, 136), Avusturya 
(240, 202), İspanya (210, 364), Makedonya 
(193, 277), Azerbaycan (223, 146), Brezilya 
(193, 147), Romanya (172, 87), Finlandiya 
(132, 1.100), Puerto Rico (140, 47), İsviçre 
(126, 47), Hırvatistan (129, 179), Sırbis-
tan (107, 83), Çek Cumhuriyeti (84, 122), 
Bosna Hersek (80, 84), Avustralya (75, 13), 
İran (64, 25), Meksika (52, 44), Çin (51, 10), 
Slovenya (36, 137), Arjantin (35, 45), Kıbrıs 
(41, 45), Suudi Arabistan (37, 40), Norveç 
(31, 22), Litvanya (28, 16), Slovakya (26, 
67), Portekiz (27, 16), Hindistan (27, 3), Pa-
kistan (27, 18), Kore Cumhuriyeti (22, 5), 
Singapur (21, 2), Gürcistan (21, 53), Malta 
(20, 3), Mısır (23, 31), Arnavutluk (21, 19), 

Belarus (20, 49), Hong Kong (16, 8), Ka-
zakistan (16, 20), Japonya (17, 7), Fas (16, 
7), İsrail (13, 10), İrlanda (14, 11), Malezya 
(16, 6), Libya (15, -), Katar (12, 4), Tayland 
(12, 25), Filipinler (12, 46), Letonya (9, 19), 
Kuveyt (13, 4), Dominik Cumhuriyeti (9, -), 
Tayvan (11, 3), Moldova (11, 42), Lihtenş-
tayn (5, 3), Birleşik Arap Emirlikleri (7, 2), 
Vietnam (7, 8), Tunus (7, 15), Venezuela (7, 
2), Endonezya (6, -), Trinidad Tobago (6, -), 
Şili (6, 4), Karadağ (6, 7), Lüksemburg (3, 
-), Peru (4, 13), Özbekistan (4, 6), Paraguay 
(4, -), Kosta Rika (4, -), Estonya (3, 4), Um-
man (3, 2), Panama (3, 4), Guatemala (3, -), 
Namibya (3, -), Kırgızistan (2, -), Sudan (2, 
-), Cebelitarık (2, -), Uruguay (2, 2), Ürdün 
(2, 6), Honduras (2, -), Kolombiya (2, 4), El 
Salvador (2, -), Türkmenistan (-, 3), Cezayir 
(-, 3), Moğolistan (-, 2), Fransız Guyanası (-, 
2), Senegal (-, 2), Ekvador (-, 2)

NOT: Birinci sayılar Şubat, ikinci sayılar 
Mart ayını göstermektedir.

Voleybol TV, dünyadan izleniyor
İnternet üzerinden yayın yapan voleybol.tv, Türk voleybolunu dünyanın 96 
ülkesindeki evlere sokmayı başardı
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Teledünya Türkiye Kupası Arkas’ın
5 set sonunda Fenerbahçe’yi 3-2 yenen Arkas Spor, 2010-2011 sezonu 

Teledünya Türkiye Kupasının sahibi oldu
2010-2011 sezonu Erkekler Teledünya 
Türkiye Kupası Dörtlü Finalleri 25-26 Ma-
yıs tarihlerinde Ankara’da, Başkent Voley-
bol Salonunda yapıldı.

Dörtlü finallere Arkas Spor, Beşiktaş, Fe-
nerbahçe ve İstanbul Büyükşehir Beledi-
yesi voleybol takımları katıldı.

25 Mart’ta oynanan yarı finallerde Fener-
bahçe Beşiktaş’ı 3-0, Arkas Spor da İstan-
bul Büyükşehir Belediye’yi 3-1 yenerek 
finale çıktı.

26 Mart’ta oynanan müsabakada Beşik-
taş’ı yenen İstanbul Büyükşehir Belediye-
spor kupanın üçüncülüğünü elde etti. 

Fenerbahçe ile Arkas Spor’u karşı karşıya 
getiren final maçı çok çekişmeli ve he-
yecanlı geçti. İki takım da bundan önce 
kupayı birer kez kazanmıştı ve kendi ara-
larındaki eşitliği bozmak arzusundaydılar. 
Beş set sonunda Fenerbahçe’yi 3-2 yenen 
Arkas Spor Türkiye Kupası’nı ikinci kez 
müzesine götürdü. 

Arkas Spor’a kupayı kazandıran karşılaş-
manın setleri şöyle: 23-25 , 25-23 , 25-20 , 
16-25, 13-15.

Ödül töreni
Birinci olan Arkas Spor’un madalyaları-
nı Gençlik ve Spor Genel Müdürü Yunus 
Akgül, Türkiye Voleybol Federasyonu Baş-
kanı Erol Ünal Karabıyık ve Türksat Genel 

Müdürü Dr. Özkan Dalbay taktılar. Şampi-
yonluk kupasını ise Gençlik ve Spor Genel 
Müdürü Yunus Akgül’le Türkiye Voleybol 
Federasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık 
birlikte verdiler.

İkinci Fenerbahçe’nin kupalarını Türkiye 
Voleybol Federasyonu Başkan Vekili Meh-

met Akif Üstündağ ile Gençlik ve Spor 
Ankara İl Müdürü Ahmet Sağlam birlikte 
takdim ettiler.

Şampiyon Arkas Spor ile ikinci Fener-
bahçe ödül çeklerini Dr. Özkan Dalbay’ın 
elinden aldı. Sarı-Lacivertli takımın şiltini 
Mehmet Akif Üstündağ verdi.
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Tip tipler.

Cins cins.

Başka başka.

Bazıları köşe yazarı. Oturmuş ahkâm kesi-
yorlar; “İnşallah Sırbistan bize çıkmaz diyo-
dum, çıktı anasını satayım.”

Bir kısmı sevgi kelebeği. Bir köpek yavrusu 
evlat edinmişler, akıllarınca bize çaktırma-
dan onu besliyorlar gizli gizli; biz de hiç ha-
berimiz yokmuş gibi yapıyoruz.

Biri simetri hastası. Eğlenmek istiyorsan 
oturduğu masadaki peçetenin kenarını 
bük. O iki saat uğraşsın bütün peçeteleri 
aynı hizaya getireceğim diye, sen sırıt.

Biri hamarat. Antrenman bitince tribünlere 
top aramak için bir koşuşu var; dükkân sa-
hibinin kızı sanırsın.

Biri oyun dışında ağır, hüzünlü. Ailesinin 
geçim yükünü vurmuş genç sırtına. Onları 
düşünüp durur.

Biri teşkilatçı. Organize hareket fikirleri on-
dan çıkıyor: “Yürüyün kız; Başkana gidip 
konuşalım.”

Biri alıngan. Şaka yapıyorsun, iki hafta kü-
süyor.

Biri fazla herif. Kondisyon salonunda kaba-
ran adalelerini görebilmek için fellik fellik 
ayna arıyor.

Biri süt kuzusu. Antrenman bitiminde anne-
sini bekliyor, eve beraber dönüyorlar.

Hepsi bizim çocuklar.

Hepsi çok güzel.

Ayrı ayrı, birlikte; güzeller işte.

Kızlı oğlanlı, oynuyorlar.

Burak, Bedrettin, Kaan, Koray... Ankaralı 
oğullarımız.

Ceyda, Damla, Ecem, Yağmur, Arelya, Küb-
ra, Rida... Ankaralı kızlarımız.

Gurbetçileri de ekleyin; Aslan ve Sultan 
adaylarımız.

Alperay İstanbul’dan geldi iki sene önce me-
selâ. Hüseyin, ki Hüseyin denince bozulur, 
“Batuhan” diyecekmişiz, o da İstanbul’dan. 
Yiğit, Gökhan, Samet Gümüş İzmir’den. 
Öbür Samet; “Güneş” olan, Tokat’tan. Emre 
İstanbul’dan gene.

Aslı, Ece, Sabriye, Lila İstanbul’un gülleriydi. 
Buket Manisa’nın, Melisa İzmir’in. Anneleri-
nin dizinin dibinden kalkıp “Haydi gurbete.” 
dediler. Küçücüklerdi. İki sene ne de çabuk 
geçti.

Canpâre, ciğerpâre, şekerpârelerimiz onlar. 
Gözbebeklerimiz. Aklımızın oyaları, fikrimi-
zin köşe yastıkları; gönül sarayımızın dan-
telleri, bibloları, fıstıkları, bıdıkları.

Hayatta ufak tefek mutluluklar arıyorsanız, 
çocuklara oynama imkânı verir, sonra da 
oyuna kaptırmış hâllerini seyredersiniz... Ev-
rensel kuraldır; bir çocuğu mutlu ederseniz, 
mutlu olursunuz.

İki senedir çocuklar oynuyor bahçelerimiz-
de, biz onlarla şenleniyor, umutlanıyor, 
mutlanıyoruz.

Federasyon bir proje gerçekleştirdi; pat diye 
düştü bu kuzucuklar Ankara’ya... Yüreğimi-
ze düşer gibi.

Kıpır kıpırlar. En büyük oyunu, Avrupa Şam-
piyonasını bekliyorlar. Fıkır fıkırlar.

En hâli vakti yerinde olanı; “On tane tesis 
kazandırdıysanız, millî takımların senelik 
konaklama sayısını elli bin geceye çıkart-

tıysanız, canlı yayın sayınızı 5-6’dan 419’a 
çıkarıp gazetelerdeki payınızı yirmiye, büt-
çenizi ona katladıysanız ne yapalım yani?” 
diye özetlenebilecek sözde eleştirilerin kırdı-
ğı kalbimizde açan güllerimiz onlar.

İki senedir, Görkem, Kâzım, Veljko Hocaları 
bir taraftan, Onur, Alessandro, Mehmet, Al-
per, Marco Hocaları diğer taraftan; 

Öğrenmenin hata yapmayı içerdiğini, hata 
yapmanın normal olduğunu ve kişinin an-
cak kendi hatalarına bakarak öğrenebile-
ceğini,

İnsanın sadece vazgeçer ve kendini başarı-
sız olarak tanımlamaya başlarsa “başarısız” 
sayılacağını,

Boylarının değil hayallerinin, sahadaki de-
ğil içlerindeki oyuncunun büyüklüğünün 
önemli olduğunu anlatmaya çalışıyorlar 
onlara.

Onlar da öğrenmeye çalışıyor.

Ara sıra canları sıkılıyor; ellerindeki geyik mal-
zemesi bitiyor, kalkıp bize tebelleş oluyorlar. 
Sıra arkadaşı yazarken kolunu dürten haylaz 
gibi odalarımıza girip çıkıyor, kapılarımızdan 
kafalarını uzatıp sırıtıyor, koridorlarımızda 
aylak aylak dolaşıyor, kâh hoşumuza gidece-
ğini düşünüp; “Yenecez, şampiyon olacaz!” 
diye hava basıyor, kâh sırtlarındaki duygu 
yükü dizlerine ağır geldiği için çökekalıyor ve 
bizimle “Naapacaz yav?” diye dertleşiyorlar.

“Ne yapacaksınız oğlum?” diyoruz o zaman.

“Oynayacaksınız işte.

Oyun, yalnızca çocukların duygu dünyasın-
da kendi anlamını bulur: OYNAMAK... Öyle-
ce, oynamak için oynar çocuklar. Terlemiş-
ler, ıslanmışlar, toza toprağa bulanmışlar, 
karınları acıkmış aldırmadan. Başlar, bitirir 
ve yeniden başlarlar ya...

GELİYORLAR...

MAKALE

Sezgin Kaymaz 
TVF İcra Kurulu 
Koordinatörü
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İşte öyle oynayacaksınız.

Kimsenin sizi strese sokmasına izin ver-
meyeceğiz biz. Siz de canınız sıkıldığında, 
içinize kaybetmenin karanlığı düşer gibi ol-
duğunda, korkar, ürker, yılar gibi hissettiği-
nizde şu camların ardından yutkunarak sizi 
gözleyen, sizi çok seven, hep sevecek birileri 
olduğunu bilecek, oynayacaksınız.”

“Ne yapacaksınız kızım?” diyoruz.

“Hepimiz çocuk olduk, biliriz; çocuklar yo-
rulmaz. Yazın, baba eve gelene kadar ka-
pının önünde, kışın, ders zili çalana kadar 
okulun bahçesinde tepişir, koşuşur, oynaşır-
lar. Bıkmak usanmak bilmezler. Biraz daha 
oynamak için yaratılmış gibilerdir ya...

İşte öyle oynayacaksınız.

İki metrelik bir adamı bir buçuk metrelik bir 
sandığa sok; o adam gene iki metredir. Ka-
zanma baskısı veya kaybetme korkusudur 
o sandık. Kimsenin, hiçbir şeyin, oyunun 
hiçbir anının boyunuz bir buçuk metreymiş 
gibi hissettirmesine izin vermeyecek, çıkıp 
döktürecek, gülüp eğlenecek, şakır şakır oy-
nayacaksınız.

İki senedir oynaşıyorsunuz ya bizim bahçe-
de. Aslanlar oynaya oynaya öğrenir ya sa-
vaşmayı... İşte öyle.

İki senedir sultanlık tahsil ediyorsunuz ya 
hüsn-ü aşk sarayımızda. Sultanlar ende-
rundan yetişir ya... İşte öyle.”

Bizimkiler oynuyor. Şuradan bakıyoruz, bu-
radan bakıyoruz, bakarken içimiz titriyor. 
Eriyor, dökülüyor, ilmik ilmik sökülüyoruz 
onları izlerken. Biri yerdeki topa uçarak mü-
dahale etse, anaları, babaları gibi koşup 
dizi kanadı mı, bakmamak için zor tutuyo-
ruz kendimizi. Antrenman bitince “Evlâdım, 
terli terli soğuk su içme e mi?” diyesimiz ge-
liyor.

Yanında, yöresindeki çocuk oyununu seyre-
derken o ufaklıkların mutluluğunu paylaş-
mayan, onlarla birlikte heyecanlanmayan, 
onların güldüğüne gülüp somurttuğuna 
somurtmayan yetişkin yok gibidir. Çocukla-
rın mutluluğu bulaşıcıdır çünkü. Bize bulaştı 
da oradan biliyoruz.

Artık aldılar talimlerini. Bunu hissetmek-
ten çok öte, görebiliyoruz. Bekliyorlar. İstim 
üzerindeler. Çalışma eğrileri, form durumla-
rıyla birlikte yukarıya doğru zorluyor grafik 
kâğıtlarını. Oynamaya çok alıştılar; şimdi 
atlayacakları, zıplayacakları, avaz avaz ba-
ğırıp yırtınacakları en büyük oyunun, aha 
da Avrupa Şampiyonalarının kuyruğundan 
tutmuş, kendilerine doğru çekiyorlar.

Oğlanlar, oynaya oynaya avlanmayı öğ-
renmiş aslan yavruları gibiler. Miyavlama 

aşamasını bir buçuk sene geride bırakıp 
homurdanma aşamasına, onu da bir sene 
geride bırakıp hırlama aşamasına geçtiler. 
Şimdi ufak ufak kükreme temrinleri yapı-
yorlar. 16 Nisan’a kadar tırnak çıkarma, diş 
gösterme aşamasına gelmeleri mukadder.

Kızlar, güya zarafetlerinden taviz verme-
yecekler. Saç baş darmadağın, dizler çizik 
çizik, manşet almaktan şişmiş kollar sıra 
dayağı yemiş maraba kolu gibi. Kararlı, 
planlı, hesaplı ve hevesliler. Sultan olmaya 
ant içmişler enderunda. 30 Nisan’a kadar 
payitahtta hak iddia etmeye başlayacakları 
kesin.

Giyinip kuşandılar, geliyorlar çünkü.

Oğlanlı kızlı...

Sintir sintir, hınzır hınzır, velet velet geliyor-
lar.

Yalpalaya yalpalaya, çampalaya çampala-
ya geliyorlar.

Çalım sata sata, hava ata ata geliyorlar.

Usul usul, tatlı tatlı, kostak kostak geliyorlar.

Nefeslerimizi tuttuk, bekliyoruz.

Beklerken de boş durmuyor, harıl harıl ha-
zırlanıyoruz onlar için. Rahat rahat oyna-
sınlar, hiç korkmadan terlesinler diye. Ha-
zırız esasında ama daha da hazır olacağız. 
Sonra gün gelecek ve biz o gün; içimiz tir tir 
titrerken dudaklarımızın kenarına o küstah 
tebessümü yerleştirip hiç heyecanlı değil-
mişiz gibi poz yapacak, ne kadar da rahat 
olduğumuzu göstermek için sahaya süslü 
püslü çıkma hayalleriyle dalgamızı geçip 
saçlarını şöyle bir karıştıracak, sırtlarını sı-
vazlayarak arkalarından ittirecek ve sonra 
biçare Medine fukaraları gibi tribüne dizilip 
seyredeceğiz.

Dolan gözlerimizi çaktırmadan sileceğiz 
bazen, bazen boş vereceğiz büyük olmayı, 
olduğumuz gibi olacak, çocuk olacak, bı-
rakıvereceğiz; gelen aksın yanaklarımızdan 
aşağı.

Üçüncü üniversite maceramdı. Okula gi-
diyordum; sınıf arkadaşlarımdan yaşça 
epey büyük olmama rağmen aynı sınıfta 
olduğumuz için “Sezgin” diye sesleniyorlar-
dı bana, bozuluyordum. Sonra akşam olup 
eve geliyordum; yaşça benden epey küçük 
ev arkadaşlarım; “Abi” diye hitap ediyorlar-
dı, ona da bozuluyordum.

Birgün ODTÜ Ekonomi’de okuyan bir ar-
kadaşımı ziyarete gittim. “Kampüs büyük, 
yol uzun.” demişti. “Nizamiye’den girince 
otostop yap, Ekonomi’ye gitmek istediğini 
söyle.” Söz dinledim. Nizamiye’deki kimlik 
kontrolünden sonra dikildim kapının önü-

ne, otostop yaptım. İlk araba durdu. Daha 
ben binerken; “Nereye Hocam?” diye sordu 
direksiyondaki çocuk. “Ekonomi’ye.” dedim, 
ama bir hoca kadar yaşlı gösteriyorum diye 
de bozuldum gene. Az sonra çocuk bir ar-
kadaşını aldı arabaya. O buna “Hocam” di-
yor, bu da ona. Bu hitabın ODTÜ’ye özgü bir 
müstear olduğunu anlayıp bu sefer de “Bir 
Hoca gibi bile görünmüyormuşum demek 
ki.” diye bozuldum.

Milletin öyle varsaydığı kişisinizdir.

Olduğunuzu zannettiğiniz kişisinizdir.

Bir de olduğunuz kişisinizdir.

Bunları anlamak için yılların geçmesi gerek-
ti.

Yalnızca çocuklar oldukları gibi olabilirler. 
İnsanlar büyüdükçe hayalleriyle birlikte 
ruhları da küçülür ve başkalarının istediği 
kişi gibi görünme illetine tutulurlar.

Çocuk kalmayı başarabilenler hariç.

Kimin gücü yetiyorsa, çocuk kalmayı ba-
şarabilenleri, yani 16 Nisan’da oğullarımızı, 
30 Nisan’da kızlarımızı seyretmeye, onlarla 
birlikte çocuk olmaya, henüz kendileri gibi 
davranmaktan vazgeçmemiş bu güzellikle-
ri desteklemeye davet ediyorum.

Herkesi itişip kakışmayı bırakmaya, çocuk-
larımızın yanında, yöresinde, arkasında ol-
maya, onları varlık korosuyla şenlendirme-
ye davet ediyorum.

Ankara’yı, Ankara yetmez, Türkiye’yi çocukla 
çocuk olmaya, Avrupa Şampiyonalarında 
da iki senedir oynadıkları kadar şen şatır oy-
nasınlar diye teşvik etmeye davet ediyorum.

Bizi yoldan çıkaran, ciddi yönetici pozları-
mızı ti’ye alan, iki seneden beri tüm karanlık 
sabahlarımızın aydın günü olmuş, yüre-
ğimize şimdiden “Şampiyonalar bitecek, 
bunlar da gidecek.” korkusunu salmış ço-
cuklarımıza sahip çıkmaya davet ediyorum 
bu âlemi.

Dost düşman kim varsa çocuklarımızı yü-
reklendirmeye, Başkent Voleybol Salonu-
nun tribünlerinde bir sevgi dekoru oluştur-
maya davet ediyorum.

Onlar çığlık çığlığa oynayacak, biz çığlık 
çığlığa; “Oyna çocuk!” diyeceğiz. “Biz bura-
dayız. Oyna!”

Yalnızca mutsuz çocuklar oynamaz. İki se-
nedir mutlu olsunlar diye çırpınışımız bu 
yüzden. Şimdi sıra Voleybol Camiasında.

Biletler bizden, çaylar şirketten.

Bu camiaya mensup kim varsa hepsini bu 
camianın çocuklarını mutlu etmeye davet 
ediyorum.

MAKALE
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Plaj Voleybolu Kortlarında  
Bir Dünya Şampiyonu

Kariyeri şampiyonluklara 
dolu Martinis Plavins plaj 

voleybolunun eğlenceli, 
hedeflere ulaşmanın 

nispeten kolay bir spor 
dalı olduğunu söyledi

Martinis’in artık sadık 
iki de izleyicis var:  
kızı ve eşi…

Dünyanın ilk plaj voleybolu lig organizas-
yonu unvanına sahip TVF Plaj Voleybolu 
Ligi her geçen gün ilerliyor. Lig, yabancı 
oyuncular için de bir cazibe alanı olmaya 
başladı.
Kuşadası Gençlik’in Brezilyalı Barbara Se-
ixas’ı transfer etmesinden sonra Halk Ban-
kası da bir başka dünya şampiyonu apo-
letli Letonyalı Martinis Plavins’i renklerine 
bağladı. 
Türkiye Plaj Voleybolu Ligini çok enteresan 
ve bir oyuncu için çekici bulduğunu söyle-
yen Plavins, “Avrupa’nın başka ülkelerinde 
de kapalı alanda plaj voleybolu oynanıyor. 
Burada bir lig olması ilginç. Ülkem Leton-
ya’da da oynanıyor ama olanaklar kısıtlı, 
daha çok salonda oynuyoruz.” dedi. 
Kışın plaj voleybolu oynamanın, esas he-
def olan yaz turnuvalarına hazır olma an-
lamına da geldiğine dikkati çeken Martinis 
Plavins ülkesi Letonya’nın plaj voleybolun-
da dünyada iddialı ülkelerden biri olduğu-
nu söyleyerek ilk 20’de takımları olduğunu 
anlattı.
26 yaşında olduğunu açıklayan Plavins’in 
kariyeri başarılarla dolu. Plavins şu derece-
leri almış:
Plavins’in kariyeri
2002’de 20 yaş altı Avrupa Dördüncüsü
2004’te 20 yaş altı Avrupa Şampiyonu
2004’te 21 yaş altı Dünya Beşincisi
2005’te 21 yaş altı Dünya Şampiyonu
2005’te 23 yaş altı Dünya Şampiyonu
2006’da 23 yaş altı Avrupa Üçüncüsü (Om-
zundan sakatlanmış)

2008’de Olimpiyat Dokuzuncusu
2010 Fransa’da Gümüş Madalya sahibi
2010’da Avrupa Şampiyonasında bronz 
madalya
Letonya sistemi
Letonya’da sistemin nasıl yürüdüğü soru-
suna başarılı sporcu şu bilgileri verdi:
“Letonya’da sporcular küçük yaşta önce 
salon voleyboluna başlar, daha sonra plaja 
da geçerler. Sonra da ikisi bir arada yürü-
yebilir. Fakat Letonya’da ekonomik krizin 
de olumsuz etkisiyle yüksek standartlarda 
oynanmıyor. Kaliteli oyuncular bulunmu-
yor artık. Ülkemde plaj voleybolu, salon 
voleyboluna oranla daha çok kazandırıyor.
Ben de salon voleybolunu bırakmayan-
lardanım. Burada TVF Plaj Voleybolu Ligi 
bitince, Ozolnieki Poliurs takımıyla play-off 
maçları oynayacağım.”
Hedef koymalılar
Plaj voleybolunu seçecek genç sporcula-
rın önce çok çalışmaları gerektiği uyarısın-
da bulunan Martinis Plavins, kendilerine 
bir hedef koymalarını ısrarla salık veriyor. 
“Ne zaman, nerede olacaklarını planlayıp 
ona göre davransınlar.” diyen şampiyon 
voleybolcu, plajda hedefe ulaşmanın, salo-
na oranla daha kolay olduğunu söyleyerek 
“Plajda iki kişinin koordinasyonu gerekiyor, 
salonda 6 sporcunun… Hal böyle olunca 
da hedefleri gerçekleştirmek plajda daha 
kolay. Üstelik eğlenceli de bir spor. Herkese 
öneririm.” diyerek sözlerini tamamladı.
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Toplumsal hayatın içerisinde değişik sosyal 
gruplar vardır. Bu grupların ait oldukları top-
lumsal yapının işlevlerini sağlıklı bir biçimde yü-
rütebilmeleri, ancak sahip oldukları özelliklerin 
farkında olunması ve bu doğrultuda olası eksik-
liklerin giderilmesi ile mümkündür. 

Tüm spor branşlarında, adalet dağıtıcı konu-
munda olan, yapılan sportif faaliyetlerin sağlıklı 
bir biçimde yürütülmesi ve tamamlanmasında 
hakemlerin önemi büyüktür. Hakemler; müsa-
baka sırasında olduğu kadar iş ve özel yaşantı-
larında da az hata yapan, belli bir işe ve mesleğe 
sahip, kendi aleyhinde sonuçlanacağını bilse 
dahi doğru davranıp fikirlerini açıklıkla söyleye-
bilen, bulunduğu topluluklarda saygınlığı olan, 

müsabaka sırasında peşin hüküm taşımayan 
ve oyunu; sporcu, yönetici ve seyircilerin saygı 
ve itimadını kazanacak şekilde yöneten kişiler 
olmalıdırlar. 

Hakemler, kuralları uygulamaya koyan kişilerdir. 

Kuralların doğru olarak uygulanması için ha-
kemlerin kuralları hatasızca anlayıp oyun içinde 
kararlı ve doğru bir şekilde uygulamaları gerek-
mektedir. Günümüzde voleybol, getirilen kural 
değişiklikleri sayesinde hızlı oynanan ve izlen-
mesi daha da zevkli hale gelen bir spor branşı 
durumundadır. Voleybol oyununun kuralları, 
teknikleri ve taktikleri değişirken, gelişirken ve 
daha modern bir yapıya kavuşurken, bu değişim 

sürecinde oyuncular, antrenörler ve hakemler de 
üstlerine düşen değişimi gerçekleştirmek ve için-
de bulundukları spor ortamına ayak uydurmak 
durumundadırlar.

Bu araştırmanın amacı, Türkiye Voleybol Fede-
rasyonuna bağlı olarak müsabakalarda görev 
yapan erkek ve bayan voleybol hakemlerinin 
genel profillerinin belirlenmesidir. Araştırmada 
voleybol hakemlerinin genel niteliklerini ortaya 
koyarak analiz etmek amacıyla, Türkiye Voley-
bol Federasyonuna bağlı voleybol hakemlerine, 
“voleybol hakemlerinin genel profilleri” ile ilgili 
soruları içeren anket uygulanmış ve anketlerden 
elde edilen veriler sayısal yüzde değerler halinde 
tablolar oluşturularak gösterilmiştir.

Türkiye’deki Voleybol 
hakemlerinin genel 
profili

MAKALE

Orhan Kırıkoğlu
Ulusal Hakem

Çalışmada elde edilen veriler

Cinsiyet %
Erkek 74
Bayan 26

Tablo-1: Voleybol Hakemlerinin Cinsiyetlerine Göre Dağılımları

Yaş Aralığı  Genel % Erkek % Bayan %
18 – 23 11 8 21
24 – 29 30 27 38
30 – 35 36 39 27
36 – 41 9 8 10
42 – 47 8 9 4
48 ve üzeri 6 9 0

Tablo-2: Voleybol Hakemlerinin Yaş Aralıklarına Göre Dağılımları

Meslek Genel % Erkek % Bayan %
Antrenör 2 3 0
Astsubay 5 7 0
Öğretmen 54 54 53
Memur 12 14 7
Öğrenci 11 9 16
Serbest meslek 8 8 8
Diğer 8 5 16

Tablo-3: Voleybol Hakemlerinin Mesleklerine Göre Dağılımları

Eğitim Seviyesi Genel % Erkek % Bayan %
Lise ve dengi 22 19 31
Yüksek okul (2 yıl) 13 14 8
Fakülte (4 yıl) 61 63 55
Yüksek lisans 4 4 5
Doktora 0 0 1

Tablo-4: Voleybol Hakemlerinin Eğitim Seviyelerine Göre Dağılımları

Yabancı Dil Genel % Erkek % Bayan %
İngilizce 86 84 92
Almanca 10 12 4
Fransızca 1 1 2
Diğer 8 4 4
Bilmiyor 6 7 4

Tablo-5: Voleybol Hakemlerinin Yabancı Dil Seviyelerine Göre Dağılımları
NOT: (ankete katılanlar 1’den fazla yabancı dili işaretleyebilmişlerdir)

İngilizce Seviyesi Genel % Erkek % Bayan %
Az 49 48 50
Orta 39 42 32
İyi 9 7 14
Çok iyi 3 3 4

Tablo-6: Voleybol Hakemlerinin İngilizce Seviyelerine Göre Dağılımları

İngilizce Seviyesi (Ulusal) Genel % Erkek % Bayan %
Az 37 34 38
Orta 34 35 32
İyi 18 20 19
Çok iyi 1 1 2
Bilmiyor 10 10 9

Tablo-7: Ulusal Voleybol Hakemlerinin İngilizce Seviyelerine Göre Dağılımları

Hakemlik Ünvanı Genel % Erkek % Bayan %
Aday 18 18 21
İl 56 55 58
Ulusal aday 4 4 5
Ulusal 21 22 15
Uluslararası 1 1 1

Tablo-8: Voleybol Hakemlerinin Hakemlik Ünvanlarına Göre Dağılımları

Hakemlik Tecrübesi Genel % Erkek % Bayan %
1 – 4 yıl 37 35 44
5 – 9 yıl 30 31 28
10 – 14 yıl 17 15 23
15 – 19 yıl 11 12 5
20 – 24 yıl 2 3 0
25 ve üzeri yıl 3 4 0

Tablo-9: Voleybol Hakemlerinin Hakemlik Tecrübelerine Göre Dağılımları

Hakemliğe Bakış Açısı Genel % Erkek % Bayan %
İş 28 27 29
Hobi 78 77 82
Eğlence 31 26 44
Para 19 13 36
Sosyal prestij 54 54 53

Tablo-10: Voleybol Hakemlerinin Hakemliğe Bakış Açılarına Göre Dağılımları
NOT: Ankete katılanlar 1’den fazla seçeneği işaretleyebilmişlerdir)

Diğer Hakemlik Genel % Erkek % Bayan %
Evet 32 36 22
Hayır 68 64 78

Tablo-11: Voleybol Hakemlerinin Voleybol Hakemliği Dışında Hakemlik Yapıyor 
Olma Durumlarına Göre Dağılımları

Gelir Düzeyi Genel % Erkek % Bayan %
750 TL ve altı 20 16 31
751 – 1000 TL 22 23 20
1001 – 1500 TL 42 46 31
1501 – 2000 TL 12 11 13
2001 TL ve üzeri 4 4 5

Tablo-12: Voleybol Hakemlerinin Aylık Gelir Düzeylerine Göre Dağılımları
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Arkas Spor Avrupa İkincisi
Voleybolda, 2010-2011 sezonunda GM Capital Erkekler Avrupa Challenge 
Kupasında Arkas Spor ikinci oldu. İtalyan rakibi Lube Banca Marche’ye iki maçta 
da kaybeden temsilcimiz 2009’daki başarısını tekrarlayamadı

Türkiye’yi GM Capital Erkekler Avrupa 
Challenge Kupasında temsil eden Arkas 
Spor, İzmir’deki final rövanş maçında raki-
bine yenilerek Avrupa İkincisi oldu.

Kupada bu sezon Slovenya’dan Marchiol 
Vodi, Finlandiya’dan Raision Loimu, Bela-
rus’tan Stroitel, Rusya’dan Fakel ve Avus-

turya’dan Posojilnica Aich/Dob’u saf dışı 

bırakan Arkas Spor, turnuvayı 12 maçta 8 

galibiyetle tamamladı.

Arkas Spor’un, Avrupa kupalarında şu ana 

kadar oynadığı 39 maçta 26 galibiyeti bu-

lunuyor.

Final maçı
İlk maçta İtalyan rakibi Lube Banca’ya 3-0 
yenilen Mavi-Beyazlılar, İzmir’deki maça 
büyük umutlar ve iyi bir organizasyonla 
hazırlandı. Karşılaşmaya  taraftarların yo-
ğun desteğiyle iyi başlayan Arkas Spor, 
devamını getiremedi ve sonradan to-

Maçtan notlar
-Atatürk Spor Salonu’nda oynanan karşılaşmaya İzmir-
li sporseverler yoğun ilgi gösterirken, izleyicilerin bir 
kısmı müsabakayı ayakta izlemek zorunda kaldı. 

-Davul ve zurnalarla Arkas Spor’a destek veren İzmirli-
lerin vuvuzela da çaldığı görüldü. 

-Müsabakayı Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, Avrupa Voleybol Konfederasyonu 
Başkanvekili Jan Hronek de izledi. 

-Maçın en değerli oyuncusu seçilen Arkas Sporlu Aga-
mez’e ödülünü Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık verdi.

-Karşılaşmadan önce Japonya’daki depremde ölenler 
için saygı duruşunda bulunuldu. 

-Voleybolda, 31. kez düzenlenen GM Capital Avrupa 
Erkekler Challenge Kupası’nı 24. defa bir İtalyan ekibi 
kazandı. İtalyan ekiplerinin dışında 3 kez Rusya (2’si 
SSCB), 1’er kez de Türkiye, Fransa, Hollanda, Alman-
ya’dan ekipler, kupayı kazandı. 
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parlanan İtalyan ekibi ilk seti 25-22 galip 
tamamladı. İkinci seti baştan sona üstün 
götüren Arkas Spor, rakibinin yaptığı ha-
talardan faydalanarak seti 25-20 kazandı 
ve durumu 1-1’e taşıdı. 3. sete iyi başlayan 
rakibi karşısında son bölümde etkili olan 
Arkas Spor, Agamez’in servisiyle durumu 
24-24’e getirdiği seti, 33-31 kazanarak set-
lerde 2-1 öne geçti. Arkasspor dördüncü 
seti 25-19 kaybedince maça 2-2’lik eşitlik 
geldi. Son setteki ilk teknik molaya 8-5 
üstün giren Lube Banca Marche, bu üs-
tünlüğünü korudu ve seti 15-13 üstün 
tamamladı; bu sonuçla Arkas Spor’u her 
iki maçta da mağlup ederek; 2010-2011 
sezonunda GM Capital Erkekler Avrupa 
Challenge Kupası’nın sahibi oldu. 

MİNİ YORUM
Vuvuzela vız geldi
GÜRKAN ERTAÇ - Yeni Asır Gazetesi

Öncelikle İzmirlileri ARKAS’a verdikle-
ri inanılmaz destek nedeniyle ayakta 
alkışlıyorum. Afrikalıların futbola ge-
tirdikleri ve FİFA’nın sonradan yasak-
ladığı vuvuzelanın kulakları sağır edici 
gürültüsünü salonda düşünebiliyor 
musunuz? Yüzlerce vuvuzelanın yanına 
davul ve zurnaları ekleyin, nasıl bir tri-
bün desteği...

İtalyanlar, yöneticisiyle, teknik heyetiy-
le, oyuncularıyla, hem maçın komiseri-
ne hem de hakemlere itiraz ettiler ama 
nafile...

Yaşar hoca; tribün organizasyonunda 
şaheserdin de, çıkıp oynayacak halin 

yoktu maalesef...

Eğri oturalım, doğru konuşalım, İtalyan 
takımı şampiyonluğu hak etti. Tribün-
lerin morallerini bozmasına rağmen 
çok az hata yaptılar. İtalya Milli Takımı 
pasörü Vermiglio’nun maestro gibi yö-
nettiği Macerata, libero Paparoni’nin 
mükemmel top çıkarmasının yanı sıra, 
Birleşmiş Milletler yardımından da iyi 
yararlandı. Arjantinli Conte, Sırp Stan-
koviç ile Podracanin, Belçikalı Van Wal-
le, Hırvat Omrcen ve Fransız Vadeleux, 
Çizme ekibindeki yabancılar.

ARKAS, kupanın en kötü maçını final-
de oynadı. Özellikle birinci, dördüncü 
ve tie-break setlerinde kabak servis-
leri bile (Özellikle Emin) dışarı attılar, 
doğru dürüst manşet alamadılar, içeri 
düşen topları dışarı gidiyor diye bırak-

tılar, dublaja giren ise hemen hemen 
yok gibiydi. Her zaman maç kazandır-
dığına tanık olduğumuz pasör Hüseyin, 
pas tercihlerinde hatalıydı. Hücumda 
Agamez bitirici, servisleriyle öldürücü, 
zaman zaman Bravo etkindi, Meszaros, 
Burutay, Emin ve Burak’tan beklenen 
randıman gelmedi. Servisteki etkinliği 
için oyuna alınan Ceyhun bile kaçırınca 
ne yapılmalıydı ki? Şampiyonluğu ka-
çırmasına rağmen ARKAS’a Türkiye’ye 
yaşattığı heyecan ve gurur için teşekkür 
ediyorum. Slovenya, Finlandiya, Beyaz 
Rusya, Rusya ve Avusturya ekiplerini 
dize getiren ve Türkiye’de tüm takımlar 
Avrupa’da saf dışı olurken tek tabanca 
olarak finale kalmakla zaten gönlümü-
zün şampiyonuydular.
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İzmir Atatürk Voleybol 
Salonu’nun temeli  törenle atıldı

Tamamlanmasından sonra uluslararası standartlara yükselecek TVF İzmir 
Atatürk Voleybol Salonunun temeli törenle atıldı. Törene Avrupa Voleybol 

Konfederasyonu (CEV) Başkanvekili Jan Hronek de katıldı
İzmir, uluslararası voleybol salonuna ka-
vuşuyor. Bu amaçla Gençlik ve Spor Genel 
Müdürlüğünden 49 yıllığına tahsis edilen 
İzmir Atatürk Voleybol Salonu, 2011 Eylül 
ayında tamamlanması planlanan tadilatla 
6 bin seyirci kapasitesine ve uluslararası 
niteliklere kavuşacak.

Temel atma töreninde konuşan Türkiye 
Voleybol Federasyonu (TVF) Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık, “Dünyanın en hızlı tesisle-
şen ve büyüyen Federasyonu konumuna 
geldik.” dedi.

Karabıyık, uluslararası standartlara yüksel-
tilmesi planlanan Atatürk Voleybol Salo-
nu ile kamp merkezinin temel atma töre-
ninde yaptığı konuşmada, İzmir’in salon 
sporlarına yıllarca omuz veren emektar 
Atatürk Spor Salonunu uluslararası kriter-
lerine kavuşturmak için ilk adımı attıkları-
nı söyledi.
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Şubat 2006’da “Dünyadaki herhangi bir 
federasyon” olarak yola çıktıklarını kayde-
den Karabıyık, sözlerini şöyle sürdürdü:

“5 yıllık süreçte bugün dünyanın en hızlı 
tesisleşen ve büyüyen federasyonu konu-
muna geldik. İstanbul’daki 50. Yıl Voleybol 
Salonunu 11 ayda, Ankara’daki Başkent 
Voleybol Salonunu 10 ayda, İstanbul’daki 
Burhan Felek Voleybol Salonunu 8,5 ayda 
tamamlayarak, Türk sporunun hizmetine 
sunmanın gururunu taşıyoruz.

İyi işler yapmak için dur durak bilmeden 
çalışmaya devam edeceğiz. Voleybol sev-
gimiz, milletimizin çocuklarına duydu-
ğumuz sevgidir. Voleybol ailesine daha 
güzelini sunmak için buradayız, bu bizim 
görevimizdir. Mimar Harbi Hotan imzalı 

Atatürk Spor Salonunun restorasyonuna 
da bu görev bilinciyle başladık.”

Zaman içinde uluslararası kriterlerin de-
ğiştiğini, bu nedenle yeni standartlara 
uygun kapsamlı bir tadilat yapılması zo-
runluluğunun ortaya çıktığını kaydeden 
Karabıyık, “Bina için merhum Hotan’ın 
eşinden muvafakat, 1. Koruma Kurulun-
dan da onay aldık. Tadilat projesi, yapının 
bütünlüğünü bozmayacak şekilde tasar-
landı. Bu konuda bize yardımcı olan başta 
merhum Harbi Hotan’ın eşi ve çocuklarına 
olmak üzere katkıda bulunan tüm kurum 
ve kuruluşlara teşekkür ediyorum.” dedi.

Karabıyık, Türkiye’deki kulüp takımlarının 
dünyanın en iyi takımları arasına girdiğini, 
milli takımların da belli bir seviyeye gel-

diğini belirterek; TVF Atatürk Voleybol Sa-
lonu’nun açılışında tekrar bir arada olmak 
istediklerini sözlerine ekledi.

İzmir Vali Vekili Ardahan Tutuk da yenile-
necek Atatürk Voleybol Salonunun İzmir 
için büyük bir kazanç olduğunu belirte-
rek yenilenen tesisin gençlere ve sporse-
verlere hayırlı olmasını diledi.

Hronek: En iyiler arasında
Avrupa Voleybol Konfederasyonu (CEV) 
Başkanvekili Jan Hronek, temel atma tö-
reninde bulunmaktan dolayı çok büyük 
bir mutluluk duyduğunu belirterek; “Sizi 
temin ederim ki Türkiye Voleybol Fede-
rasyonu, Avrupa Voleybol Konfederas-
yonu gözünde dinamizmiyle Dünyadaki 
en büyüklerin de önünde gidiyor.” diye 
konuştu.

Gençlik ve Spor Genel Müdürlüğü Teftiş 
Kurulu Başkanı Murat Kocakaya ise fede-
rasyonlardaki özerk yapının çok faydalı 
olduğunu, federasyonları tesisleşme ve 
sportif başarılar için daima destekledikle-
rini kaydetti.

Konuşmaların ardından Milli Voleybolcu 
Ufuk Minici, içinde altın para, nazar bon-
cuğu ve törene katılanların imzalarının 
bulunduğu belgeyi bir kutunun içinde 
temele bıraktı.

Daha sonra törene katılanlar tarafından 
buton yardımıyla temele ilk harçlar gön-
derildi.

Tesis 
Eylül 2011’de tamamlanması ve 
2011-2012 sezonundan itibaren sa-
lonun yeni yüzüyle hizmete sokul-
ması planlanan komplekste, yaklaşık 
6000 seyirci kapasitesine sahip, tüm 
uluslararası standartları karşılayan 
voleybol salonu, 524 seyirci kapa-
sitesine sahip 2 açık plaj voleybolu 
kortu yer alacak.

Kompleks bünyesinde 4 yıldızlı 160 
yatak kapasitesine sahip 10 süit, 54 
normal oda, biri 72, diğeri 114 kişilik 
2 restoran, 2 toplantı odası, yüzme 
havuzu ve güneşlenme terası bulu-
nan Kamp Merkezi (Volley Otel İz-
mir) yapılacak.

Ayrıca 288 metrekare büyüklüğün-
de kondisyon merkezi, biri 54 diğe-
ri 245 kişilik 2 kafeterya, 118 araçlık 
açık otopark, 5 adet FIVB delegasyon 
odası, basın toplantı odası ve basın 
fuayesi, 4 adet sporcu soyunma oda-
sı, federasyon ofisleri, hakem, görevli 
ve personel odaları yer alacak.
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Avrupa’nun en büyüğü 
Vakıfbank G.S.T.T.

Daha önce Top Teams ve Challenge Kupalarını 
kazanan Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Telekom, 
İstanbul’da düzenlenen Dörtlü Finalden Şampiyonlar 
Ligi şampiyonu olarak çıktı 

Haber ve Fotoğraflar: Hasan KULAÇ

Türkiye’nin en uzun isimli takımı (Bu el-
bette sponsorların gösterdiği ilginin bir 
ürünü) Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Tele-
kom Avrupa Şampiyonlar Ligi Şampiyonu 
unvanını elde etti.

19-20 Mart 2011 tarihlerinde Fenerbahçe 
Acıbadem’in ev sahipliğinde düzenlenen 
Dörtlü Final maçlarına kadar hiç yenilgi 
almayan Vakıfbank, bu unvanını İstan-
bul’da da sürdürdü ve mutlu sona ulaşan 
takım oldu.

Dörtlü Finalde Türkiye’den ev sahibi ola-
rak Fenerbahçe Acıbadem, Vakıfbank 
Güneş Sigorta Türk Telekom, Azerbay-
can’dan Rabita Bakü ve İtalya’dan Scavo-
lini Pessaro mücadele etti.

Yarı final maçlarında Rabita Bakü Scavoli-
ni Pesaro’yu 3-1, Vakıfbank Güneş Sigorta 
Türk Telekom da voleybol gösterisi olarak 
geçen maçta Fenerbahçe Acıbadem’i 3-2 
yenerek finale çıktılar.

Final maçı
Rakibine set vermeden maçı kazanan 
Vakıfbank, Avrupa’nın voleyboldaki en 

önemli kupasını Türkiye’ye getirmeyi ba-
şardı. Vakıfbank bu başarısıyla Türkiye’de 
bir ilkin de sahibi oldu. Temsilcimiz oyna-
dığı 12 maçı da kazanarak başka bir reko-
ru da sahiplendi. 

Rabita Bakü’de Mammadova ile Staro-
vic’in çabalarına karşın, takım olarak etkili 
bir oyun çıkaran Vakıfbank Güneş Sigorta, 
ilk seti rahat bir şekilde 25-13 aldı. 

İkinci sette Bakü, savunmasını biraz daha 
düzeltmesine karşın, bu performans 
Vakıfbank’ı durdurabilmeleri için yeterli 
olmadı. Poljak ile Nikolic’in sayılarıyla üs-
tünlüğünü devam ettiren Vakıfbank Gü-
neş Sigorta, bu seti de 25-20 kazanarak 
2-0 öne geçti.

Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Telekom, 
son sette de rakibine şans tanımazken, 
bu bölümü 25-18 kazanarak mücade-
leden 3-0 galip ayrıldı ve şampiyonluğa 
ulaştı.

Dörtlü Finalin en kısa maçı
Vakıfbank Güneş Sigorta ile Rabita Bakü 
arasında oynanan final maçı dörtlü fi-

Kupayı Meyer verdi
Son sayının alınmasından sonra ya-
şanan sevinç görülmeye değerdi. 
Şampiyonlar Liginde şampiyonluğa 
ulaşan ilk Türk takımı olan Vakıfbank 
Güneş Sigorta Türk Telekom oyun-
cuları şampiyonluk kupasını CEV 
Başkanı Andre Meyer’in elinden aldı.

Meyer’in kupayı oyunculara verme-
siyle birlikte salonda büyük bir se-
vinç yaşanırken, oyuncular sahaya 
kurulan platformun üstünde teza-
hüratlar yaparak şampiyonluklarını 
kutladı.

Oyuncular daha sonra müzik eşli-
ğinde dans ederek kupayla şampi-
yonluk turu attı ve taraftarlarla kar-
şılıklı tezahüratlar yaptı.

Şampiyon takımın altın madalyala-
rını Andre Meyer, Türkiye Voleybol 
Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık ve Acıbadem Grubu Yönetim 
Grubu Başkanı Mehmet Ali Aydınlar 
verdi.

İkinci Azerbaycan’ın Rabita Bakü 
takımına da gümüş madalyalarını 
Gençlik ve Spor Genel Müdürü Yu-
nus Akgül ile Üsküdar Belediye Baş-
kanı Mustafa Kara takdim etti.
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nalin en kısa süren karşılaşması oldu. 
İlk gün oynanan Scavolini Pessaro-Rabita 
Bakü maçı 99, Fenerbahçe Acıbadem-Va-
kıfbank Güneş Sigorta karşılaşması 125, 
Fenerbahçe Acıbadem-Scavolini Pessaro 
maçı da 99 dakika sürerken, Vakıfbank 
Güneş Sigorta ile Rabita Bakü arasındaki 
final karşılaşması 74 dakikada tamamlan-
dı.

En iyi oyuncular şampiyondan 
Dörtlü finalin en değerli oyuncusu Vakıf-
bank Güneş Sigorta Türk Telekom’un Po-
lonyalı oyuncusu Malgorzata Glinka seçil-
di. Glinka ile birlikte şampiyon Vakıfbank 
Güneş Sigorta Türk Telekom’un 6 oyuncu-
su en iyiler kategorilerinde ödül aldı.

Liste şöyle:

En Değerli Oyuncu (MVP): Malgorzata 
Glinka (Vakıfbank Güneş Sigorta T. T.)

En iyi manşet alan oyuncu: Gözde Son-
sırma (Vakıfbank Güneş Sigorta T. T.)

En iyi servis atan oyuncu: Natalya Ma-
madova (Rabita Bakü)

En iyi pasör: Özge Çemberci Kırdar (Va-
kıfbank Güneş Sigorta T. T.)

En iyi libero: Gizem Güreşen (Vakıfbank 
Güneş Sigorta T. T.)

En iyi blokçu ödülü: Maja Poljak (Vakıf-
bank Güneş Sigorta T. T.)

En iyi smaçör: Manon Flier (Scavolini 
Pessaro)

En skorer oyuncu: Jelena Nikolic (Vakıf-
bank Güneş Sigorta T. T.)

Burhan Felek doldu taştı
Öte yandan, Dörtlü Finale ev sahipliği yapan Burhan Felek Voleybol Salonu, ilk 
uluslararası organizasyon deneyiminden yüzünün akıyla çıktı.

CEV delegasyonunun yanı sıra, finalleri izlemek için gelen yabancı gazeteciler 
de salona ve seyirciye övgü yağdırdı.

Resmi rakamlara göre Scavolini Pessaro-Rabita Bakü müsabakasını 4 bin, Fe-
nerbahçe Acıbadem-Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Telekom maçını 6 bin 800, 
Fenerbahçe Acıbadem-Scavolini Pessaro karşılaşmasını 5 bin, Vakıfbank Güneş 
Sigorta Türk Telekom-Rabita Bakü mücadelesini de 6 bin 800 biletli seyirci izledi.

Ödül yağacak
Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Telekom bu tarihi başarı nedeniyle ödüllendirilecek.

GSGM ödül yönetmeliği gereği kulübe 1000 cumhuriyet altını verilecek. Bunun 
yanı sıra, kulüp tarafından sporculara özel şampiyonluk primi ödenmesi bekle-
niyor 

Üçüncü Fenerbahçe
Dörtlü finalde ilk günün mağlupları Fenerbahçe Acıbadem ve Scavolini Pessaro 
üçüncülük maçında karşı karşıya geldiler.

İlk seti 12-25 kaybeden temsilcimiz, sonraki setleri 25-21, 25-21 ve 25-21 kaza-
narak Avrupa Üçüncüsü oldu.

Maç sonunda Fenerbahçe Acıbadem’in madalyalarını CEV As Başkanı Riet Ooms 
ve Fenerbahçe Spor Kulübü Yönetim Kurulu Üyesi Ali Koç takdim etti.
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Voleybolu anlatmalıyız
Tribünde oturanlar voleybolu bilirse daha çok sever, anlamadıkları şeyi sevmeyebilirler. 
İnsanları tribünlere getiriyoruz ama izledikleri şeyin ne olduğunu tam olarak bilmeliler

Genç bir adam, oyunculukta tecrübeli, antrenör 
olarak ilk deneyimi.
Sezon başında herkes dudak bükmüş, kulübünden 
başka güveneni yok. Herkes, “Genç bu, kaç günlük 
seyisliği var ki, Ziraat Bankası gibi bir takımın başı-
na geçiyor!” yorumları yapıyor.
Ne Konstantinov Plamen ne kulüp yönetimi bu 
eleştirileri önemsedi. Takımı Bulgar hocaya teslim 
ettiler.

Antrenörlükteki ilk denemesinde başarılı bir gra-
fik çizdi genç Plamen. Takımı normal lig etabını en 
yakın rakibinin 6 puan önünde, 58 puanla birinci 
sırada bitirdi.

Maçlarda heyecanlı, bazen agresif ama bütün bun-
ların kazanma azminden kaynaklandığını biliyoruz. 

Voleybolumuza değişik bir renk ve heyecan katan 
Plamen’i dergimize konuk ettik…
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Türk voleybolu hakkında geçmişten 
bu güne panoramik bir fotoğraf 
çekseniz, objektife neler yansırdı?
Bu çok geniş kapsamlı bir soru. En iyisi 
kısaca yanıtlamak.  Türk voleybolu eski-
den daha amatördü; oyuncular, mena-
jerler, kulüpler, antrenörler görevlerini  
amatörce yapıyorlardı. İyi organizasyon 
yoktu. Şimdi herkes daha profesyonel 
ve daha iyi organizasyon için neler yapı-
labileceğini düşünüyor. Odaklanılan yer 
sadece oyun ve oyuncular değil. Yeni 
salonlar yapıyorlar. Salt voleybol için 
değil perspektif için düşünüyorlar. Ben 
Avrupa’da çok farklı liglerde oynama ve 
gözlemleme fırsatı buldum. Bu nedenle 
şunu söyleyebilirim ki; evet Türk voley-
bolu çok gelişti ve çok iyi bir yere geldi 
ama alınacak çok yolu var, henüz işi bit-
medi Türklerin… 

Sizce ‘Türk voleybolu’ adı verilecek bir 
ekol var mı?
Türk voleybolunda son iki yıldır önemli 
atılımlar var. Büyük antrenörler gelme-
ye başladı. Ancak diğer ülkelerde tam 
bir lig organizasyonu var. Her takımın 
kendi salonu var. Daha da önemlisi rek-
lam ve sponsorlar buradan daha geliş-
kin. Her takımın ortalama 20 sponsoru 
oluyor. Bu en önemli fark, asıl gelişimi 
bu unsurlar sağlıyor. Bu sayede lig çalı-
şıyor. 

Burada sponsor olanlar bankalar, bele-
diyeler… Bunların da politik unsurlar 
olmadığını söyleyemeyiz. 

Dışarıda özel şirketler sponsor oluyor. 
Burada aynı sistem kopyalanacak diye 
bir şey yok elbette, herkesin kendi ça-
lışma yolu var. Bazı şeyler orada işler, 
burada hükmü yoktur. Amaç sadece 
voleybolu geliştirmek. Türkiye’de özel-
likle reklamı verecekler ve sponsorlar 
voleybolun önemini göremiyor. 

Voleybolun gelişimi, dikkati çekmesi 
için yapılacak farklı şeyler var. Okullarda 
söyleşiler yapmak bir yol olarak kulla-
nılabilir. Televizyonun rolü çok büyük 
elbette. Gazete ve televizyon halka vo-
leybolun tanıtımı ve haliyle gelişimi için 
çok önemli iki unsur. Buralardan voley-
boldaki taktikler, kurallar, takımlar, lig-
ler hakkında bilgiler verilebilir. 

Voleybola bakan çok insan var ama 
görenler az sayıda. Demem şu; taraftar 
voleybolu bilirse daha çok sever. İnsan-
lar anlamadıkları şeyi sevmeyebilirler. 
İnsanları tribünlere getiriyoruz ama iz-
ledikleri şeyin ne olduğunu tam olarak 
bilmeliler. Bu yüzden tanıtım yapılması 
şart. Örneğin eski antrenörlerin, yıldız 
sporcuların buna büyük katkısı olabilir. 

Voleybolun onların gözünden anlatıldı-
ğı programlar yapılmalı diye düşünüyo-
rum.

Ziraat Bankası ile uzak ve yakın 
hedefleriniz neler?
Bizim ilk hedefimiz yıl sonunda bir son-
raki yıl için Avrupa Kupalarına katılmayı 
başarmaktı, bunu garantiledik. Şampi-
yonlar liginde mücadele etmek istiyo-
ruz. Türkiye liginde de şampiyon olmak 
istiyoruz. Seneye şampiyonlar liginde 
oynarsak bu Ziraat Bankası için bir ilk 
olacak. Orada iyi takımlar var ancak biz 
de iyiyiz. Başarılı olup önce gruplardan 
çıkmak istiyoruz. Tüm bu hedefler için 
sadece daha çok inanmak zorundayız.

Türk voleybolu ile Bulgar voleybolunu 
karşılaştırırsak, ne gibi farklar ve 
benzerlikler görürüz?
Bizler 2 farklı taraftayız. Türkiye’de bir 
lig var. Buraya çok fazla yabancı oyuncu 
ve antrenör gelerek bildiklerini aktarı-
yor. Türk ekonomisi de bizimkinden iyi. 
Hükümetin spora para ayırma şansı var. 

Bu da oyunculara profesyonel olma ve 
para kazanma şansı veriyor. Tüm bun-
lar şartları iyileştiriyor. Ancak paranın 
Türkiye’de yol açtığı bir problem de var; 
genç oyuncular kendilerini tam olarak 
kanıtlamadan para kazanma derdine 
düşüyor. Kimisi hak etmediği bir parayı 
almak istiyor.

Bulgaristan’da iyi bir lig yok, para yok. 
Gençlerle çalışıyoruz. Ama oyuncu 
fabrikası gibiyiz.  20-22 yaşından son-
ra oyuncular dışarı çıkıp başka ligler-
de oynuyor. Eğer çok çalışırlarsa iyi bir 
oyuncu olacaklarını ve yurt dışında iyi 
bir takımla iyi bir kontrat yaparak oy-
nayacaklarını biliyor, buna göre hareket 
ediyorlar.

Örneğin Türkiye’de bir orta oyuncu or-
talama 300 bin gibi bir rakama kontrat 
yapıyor. Bulgaristan’da Todorov diye 
bir orta oyuncu var; şu anda dünyanın 
en iyi ve en yetenekli oyuncularından 
biri olarak değerlendiriliyor. Senede 10 
bine oynuyor. Aramızdaki fark bu işte. 

Kulüpler bugünü düşünüyor 
Planlamalarınız arasında alt 
yapıdan oyuncu yetiştirmek var 
mı?
Böyle bir düşüncem var elbette. Tek 
başıma benim düşünmem, çabam 
yeterli olmaz bu girişimde. Bazı fak-
törlerde iyileştirmeler yapılmalı.

Antrenörler bu konuda çok önemli. 
Örneğin A takımla alt yapının uyum-
suz çalıştığını görüyorum. 

Bence genç takımlarda teknik çok 
önemli. Gözlemim o ki, iyi antren-
man yapmıyorlar 6-6 maç yapıyorlar, 
hepsi o. Teknik ve fizik gelişime erken 
yaşlarda dikkat etmeliyiz. Sonra geç 
kalmış olunuyor. 

Bunu sağlamak için alt yapı antrenör-
lerinin ücretlendirme sistemi değişti-
rilebilir. Prim gibi bir sistem getirilebi-
lir bence. Örneğin yetiştirdiği oyuncu 

profesyonel bir takımla kontrat yaptı-
ğında antrenöre prim verilebilir. Kaç 
oyuncu çıkardıysa o kadar para ka-
zanır antrenör. Bu durum onun daha 
çok çalışmasını ve kendini bu işe ver-
mesini sağlar. Kulüplerde oyuncuya 
çok para veriliyor ancak teknik ekibe 
gereken önem ve para verilmiyor. Bu 
yetmiyor. Oyuncu ile çalıştırıcı antre-
nör arasında önemli gelir farkı var. 
Böyle bir ortam içeride problem çık-
masına neden olur. 

Ayrıca birçok kulüp sadece bugün 
için düşünüyor. Yarını düşünmüyor-
lar. Ancak gençler söz konusu oldu-
ğunda kulüpler yarını da düşünme-
li. Burada iyi yabancı alıyorlar, Türk 
oyuncu transferi yapıyorlar. Ama 
oyuncu yetiştirmeyi, yarını düşünmü-
yorlar. Dediğim gibi öncelikle bunlar 
düzeltilmeli. Bütün bu sorunlardan 
bağımsız olarak söylemem gerekirse, 
tabiî ki oyuncu yetiştirmek isterim.
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Ama Todorov çok çalışıyor, çok iyi oynu-
yor; biliyor ki bu sayede ve zamanı gel-
diğinde bunun karşılığını alacak. Yurt 
dışında çok iyi bir kontrat yapacak. 

Sporcular kulüplerine, ödenen paraya 
ve sahip olduklarına saygı duymak zo-
rundalar.

KISA KISA

Beğendiğiniz Türk yemeği: İskender. 
En beğendiğiniz tatlı: Baklava. En 
beğendiğiniz Türk sanatçı: Tarkan. 
Sevdiğiniz Türkçe şarkı: Yurtdışında 
da çok Türkçe şarkı duyabiliyorsun ama 
şunu biliyorum ve seviyorum diyemem. 

Hobileriniz: Arabalar benim hobim.

Gününüz nasıl geçiyor?
Bir günde fazla değişik yaptığım bir şey 
yok. Kalk, kahve, antrenman, beraber 
yemek, takımdakilerle sohbet…. İkinci 
ofisimiz Beşevler’deki ünlü bir kahveci, 
oraya yardımcım Hasan Çelik’le takılıyo-
ruz. Sonra ikinci antrenman, yine bera-
ber yemek, eve git, çamaşır, temizlik…

Unutamadığınız bir anı var mı?
İki anı söyleyeyim.

Birincisinde Dünya şampiyonasının yarı 
finalleri... Burada gördüm ki hayat sana 
çok farklı şeyler veriyor. Japonya’da yarı 
finallerde Polonya ile oynadığımız maçı 
kaybettik. Hayat o gün çok boş gibiydi. 
Çok mutsuzduk. Ertesi gün Sırbistan ile 
yaptığımız maçı kazandık ve bronz ma-
dalya aldık. İşte o anda hayatın diğer 
tarafına geçiyorsun. Çok mutluyduk, 
dün olanlar hiç olmamış gibi bir anda 

her şey değişiyor. Yani yarın için her şey 
farklı olabiliyor. Bugün çok iyisin ama 
yarın çok farklı olacağını veya tam tersi-
ni düşünmelisin. Bu nedenle benim için 
önemli bir zamandı.

İkinci anı: Macaristan’ın Chepel takımı 
ile Emlakbank’ta final oynadık. İlk maç-
ları 3-2 kazandık. Ancak ben, ikisinde 
de ikinci maçlarda milli takımdan çağır-
dıkları için oynayamadım. İkinci maçlar 
kaybedildi ve ikinci olduk. Bu gerçekten 
içimde kalan bir durum olmuştu.

Neyi tercih edeceğin önemli
İyi voleybolcu nasıl olunur 
(Yeteneğin dışında)? Gençlere 
önerileriniz neler?
Dediğiniz gibi yetenek önemli. Ye-
teneği keşfetmenin yanında, neye 
yeteneği olduğunun belirlenmesi 
de önemli; hangi pozisyonda oyna-
yacağının belirlenmesi başarılı eği-
tim için temel şart. Çünkü her birey 
diğerinden farklı. 
Unutulmamalı ki spor bir yaşam se-
çimi. Aileler ve koçlar gençlere se-
çimlerinde yardımcı olmalılar. 
“Benim çocuğum en iyisi” diye dü-
şünen çok fazla aile var. Onlara 
gerçek resmi göstermeliyiz. Çocuk 
yüksek düzeyde profesyonel olarak 
voleybol oynayabilir mi, bu saptan-
malı. Aksi takdirde çocuğun hayatı 
mahvolur. Doğru hedef belirlenme-
li. Eğer oynayamayacaksa zorlan-
mamalı, hayatını başka bir şekilde 
planlamalı. Doğru tercih yaptıktan 
sonra elbette hayatını sporcu gibi 
yaşamalısın. Sporda 10-15 sene tüm 
hayatın için çalışıyorsun. Seçmek 
zorundasın; ye-iç-gez veya profes-
yonel sporcu ol. 
Sporcu olmaya karar verdiysen 
sporcu gibi beslenmeli, alkolden 
uzak durmalısın.  Bunlar sana uzun 
bir kariyer verir. Yoksa bir hedefin 
vardır belki ona ulaşırsın ama kısa 
bir kariyerin olur.

Plamen’in özgeçmişi
14.06.1973’de Sofya’da doğdum. 
Spor bilimi okudum. Ekonomi üni-
versitesinden iş yönetimi bölümün-
den mezun oldum. Ardından da spor 
akademisini bitirdim. Voleybola 12 
yaşımda Levski Sofia’da başladım. Ar-
dından da şu takımlarda oynadım:

Slavia Sofia (Şampiyonluk)

Chepel (Macaristan): Slavia Sofia’da 
para bittiğinden maaşlarımızı alamı-
yorduk. Transfer sezonu da kapan-
mıştı. Sadece Macaristan’da devam 
ediyordu. Macar liginde Chepel isim-
li bir takım olduğunu, ikinci sırada 
bulunduğunu söylediler. Slavia So-
fia’dan iki kişi Chepel’e transfer olduk. 
Eski takımımız, bizden gelen para ile 
kalan oyuncuların maaşlarını ödedi. 

Chepel’e gittiğimizde takımın 2. sıra-
da değil 9. sırada olduğunu gördük. 
Enteresan bir kadro yapısı vardı. Ama 
sonunda finale kadar çıktık, lig ikin-
cisi olmayı başardık. Burada 1 yıl oy-
nadım. Maçları salon haline getirilen 
antik bir tiyatroda oynuyorduk. Baş-

ka bir yer yoktu; orayı da zamanında 
Stalin gelip konuştu diye devlet yıkıp 
salon yapmaya izin vermiyordu!

Daha sonra 1 yıl İtalya’da Gioia Del 
Cole, 1 yıl Yunanistan’da Aris Tesal 
(Şampiyonluk), 2 yıl Türkiye’de Emlak 
Bankası (İkincilik) 1 yıl Yunanistan’da 
Orestiada (CEV’de Üçüncülük), 1 yıl 
Yunanistan’da Paok, 1 yıl Yunanis-
tan’da Iraklis (Şampiyonluk, Yunanis-
tan Kupası ve Şampiyonlar Liginde 
Üçüncülük, 1 yıl Yunanistan’da Olim-
piakos (Şampiyonluk), 1 yıl Yunanis-
tan’da Panathinaikos (Şampiyonluk), 
1 yıl Fransa’da Tours (Şampiyonluk), 
1 yıl İtalya’da Monteciari, 1 yıl Polon-
ya’da Jastchmbie (İkincilik), 1 yıl Rus-
ya’da Gasprom, 1 yıl Yunanistan’da 
Iraklis (Şampiyonluk ve Şampiyonlar 
Liginde İkincilik)

2009 yılında voleybol oynamayı bı-
raktım. 17 yıl Bulgaristan Milli ta-
kımında oynadım. Uzun yıllar milli 
takım kaptanlığı yaptım. Dünya şam-
piyonası ve Dünya Kupasında bronz 
madalyam var. Milli takımla belki 400 
maça çıktım.
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Galatasaray Medical Park Voleybol Takımı Antrenörü Gökhan Edman:

Yabancılardan verim alamıyoruz
Dikkat edilirse ülkemize gelen yabancılar ne geldikleri takımlardaki, ne de milli 
takımlarındaki performanslarıyla oynuyorlar. Çünkü kariyerlerinden, yabancı 
olmalarından etkilenerek üstlerinde baskı kuramıyor, gerekli verimi alamıyoruz
Sporda istikrar özleminin depreştiği dö-
nemdeyiz. Bazı takımlar, kimi spor dal-
larında bu istikrarı yakalıyor. Galatasaray 
Medical Park Bayan Voleybol Takımı da 
öyle. Antrenör Gökhan Edman’la uzun 
süren bir birliktelikleri var.

Edman, genç yaşına karşın deneyimli bir 
çalıştırıcı.

Gökhan Hoca’dan Türk voleybolunun bir 
fotoğrafını çekmesini istedik, şunları söy-
ledi:

“Türkiye’de voleybol Ulusal Lig seviyesi 
olarak Avrupa’nın ilk üçüne girecek kadar 
ileri düzeyde. Bana göre mevcut Avrupa 
Liglerinin en güçlüleri Rusya, İtalya ve 
Türkiye’de oynanıyor. Öncelikle ligimize 
yurtiçi ve yurtdışından olağanüstü bir 
ilgi var. Bunun yanında ülkemize alınan 
büyük organizasyonlar ve bunların dü-
zenlenmesindeki başarı, ligin organizas-
yonundaki başarı, Federasyonumuzun 
medya ile ilgili çalışmaları, yeni tesisler 
kazandırma gibi hizmetleri bu ilgiyi artı-
ran sebepler. Şu anda alt yapıya yapılan 
yatırım ve eğitim çalışmalarında yapılan 
devrimler meyvelerini vermeye başlayın-
ca ilginin hayranlığa dönüşeceğini hep 
birlikte göreceğiz.

Avrupa ve dünyada voleybol ile ilgili kişi 
ve kuruluşlar Türk voleybolundaki bu hızlı 
değişimin farkında.”

Araya giriyoruz, “Ülkemize gerçekten 
iyi oyuncular geliyor değil mi?”
Evet, çok önemli oyuncular getiriyoruz. 
Burada vurgulamak istediğim bir konu var. 
Biz yabancıları transfer ediyoruz, yüksek 
ücretler de ödüyoruz ama yeterli verim 
alamıyoruz. Çünkü kariyerlerinden veya 
yabancı olmalarından çok etkilenerek üst-
lerinde baskı kuramıyoruz; onların da ül-
kemizdeki şartları küçümsemelerine pek 
ses çıkartmıyor onları haklı görüyoruz. O 
zaman da istediğimiz verimi alamıyoruz. 
Dikkat edilirse ülkemize gelen yabancılar 
ne geldikleri takımlardaki, ne de milli ta-
kımlarındaki performanslarıyla oynuyorlar. 
Size söyleyeyim; şu anda özellikle Glinka, 
Osmokroviç ve Poljak gerçek güçlerini sa-
haya yansıtıyor. Diğer yabancılarda istikrar 

veya performans yönünden bu verimi gö-
remiyorum ben. Kendi oyuncularımızı da 
küçük görme yanlışından kurtulmalıyız. 
Aslında hesap basit: Yerliler 100, yaban-
cılar 400 alıyorlarsa, takımın yükünü de 
dörtte üç oranında onlar çekmeli. Antren-
manlar ve maçlarda yabancılar daha çok 
vermeliler. Bu konuda çalıştırıcı ve yöne-
ticilere büyük sorumluluk düşüyor bence.

Söz yabancılardan açılmışken, 
yabancı sayısı konusundaki 
görüşleriniz neler?
Bu sayı kaç olursa olsun, uzun dönem sa-
bit kalmalı. Takımlar planlama yaparken 
bu sayının kaç olacağını bilmeliler. Bu-
günkü durumu değerlendirirsek 3 yaban-
cı yeterli görünüyor.

Biraz da size gelelim, nasıl bir 
antrenörsünüz?
Çok disiplinli, çalışmayı çok seven, umu-
dunu hiç kaybetmeyen ve iyimser karak-
terli bir antrenörüm. Eğitimimi de ustala-
rımdan bu şekilde aldım. Değişimi sürekli 
takip ederim. Çünkü voleybol her gün 
değişiyor. Başarı için yönetici, oyuncu ve 
çalıştırıcı uyumuna çok inanırım. 
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İleri alınan saatler misali, biraz zaman mi-
zanımızla oynansa, neredeyse çeyrek asrı 
gösterecek meslek kadranımızda dönüp 
duran akrep-yelkovan ikilisinin silip süpür-
düğü yıllar diliminde, görev gereği sporun 
tüm dallarıyla haşır neşir olduk.

Alfabe’nin klasik “a,b,c” startının spor ver-
siyonu olan ve önemi bakımından “Say 
bakalım” denilince; Futbol, Basketbol ve 
Voleybol diye sıralanan üçlünün, kamu-
oyundaki popülerliği, hep skor bazında 
gündeme gelmiş, yüzler, sahadan yansıyan 
sonuçlara göre renk ve şekil, matbuattaki 
haber ebatları da aynı kriter doğrultusunda 
şemal almıştır.

Yani amiyane tabirle, “Ne kadar ekmek, o 
kadar köfte”… 

Yazının antresinde açık ettiğimiz süreçte; 
yedi düvel, dünya arenalarında sportif ra-
con kesme dayılığı için elden geleni ardına 
koymadan harıl harıl çalışıp, çıtayı yüksel-
tirken, bağrından çıkardığı birkaç yeteneğin 
ardına siper olan Türk Sporu ise döktüğü 
terlere karşın, körün taşı misali arada bir ya-
kalanabilen başarı yaftalarını ay-yıldızlı for-
manın yanına iliştiren atlet gibi koşu bandı 
üzerinde bir milim yol alamadan, tepindi 
durdu.

Ancak; devir değişmiş, bir şeyleri değiştirme, 
bir şeyleri yapma zamanı çoktan gelmişti.

Öyle ya; sporcu dediğin, Arnavut kaldırım-
larının olmazsa olmaz çığırtkanlarının ya-
nık hançerelerinden kopup, pencere pervaz-
larından içeri dolan, “Bohçacı geldi hanım” 
nida sahiplerinin çıkınlarından, üç kuruş 
pazarlıkla alınacak bir şey değildi ki!

Kalkan trene ilk atlayanlardan birisi de Vo-
leybol Federasyonu oldu.

Semih Oktay’ın üç metreye vurduğu smacın 
sesi artık kulaklardan silinmeli, kızlarımızın 
salonlarda arada bir yükselen sesleri, sürekli 
neşe dolu “hoppaaa”lara tedavül edilmeliy-
di.

Devir hesap, devir proje, devir çalışma dev-
riydi.

Artık; “Bir müsellesin mesahiyeyi sathiyesi, 
irtifası ile tabanının zarpının, iki ile taksimi-
ne müsavidir” günleri geçmiş, “üçgenin yü-
zölçümü” daha farklı ifadelerle beyan edilir 
olmuştu.

Voleybol Federasyonu, sessiz ama bir soluk 
molası dahi vermeden sürdürdüğü aralıksız 
çabalarının meyvelerini, günümüzde, mar-
ket arabasına yüklediği bir-iki kilo ile değil, 
sporsever gönüllere kasa kasa yolladığı bir 
bostan sahibi cömertliğiyle toplamaktadır.

Salonlar; oteller, oynanan finaller, dünya 
şampiyonalarında salınan korkular, gelen 
şampiyonluklar, sonunda eşek arılarının 
dillerini bir türlü sokmadığı bir dönemin 
yönetici taifesini “veleybol”dan “voleybol”a 
terfi ettirdiyse, mesele tamam, yol doğru 
demektir.

Şimdi; soyadındaki renge ters ama saçıyla 
doğru orantılı olan birisini, ara ara bıraksa 
da bıyık altından mutlu gözlerle güldüğünü 
görüp, bir spor, bir voleybol sever olarak ben 
de sevinçten sığmayan içimi gülücüklerle, 
tebessümlerle, kahkahalarla döküyorum.

Görünen o ki, voleybolun gülen yüzü hiç 
solmayacak…

Gülen yüz

MAKALE

Turhan Kardeş
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Sporcu yetiştirmenin en önemli unsurlarından 
biri olan sabır, sporcuyu fiziksel, teknik ve psikolo-
jik yönleriyle tanıyarak, alt yapıda günlük sonuca 
dönük değil, geleceğe yönelik, sağlıklı ve bilinçli 
geliştirebilmek için çalışmalarımızda uygulama-
mız gereken en önemli kurallardan biridir.

Yeni sayı sisteminde her hata sayı kaybetmemize 
yol açıyor. Eski sistemde servisi atan takım, hata 
yapınca, servis rakip takıma geçiyordu. Sadece, 
rakip servis attığında yapılan hatalarda sayı kay-
bediliyordu.

Yapılan diğer değişikliklerle birlikte yeni sayı siste-
mi voleybolu daha zevkle seyredilebilir bir oyun 
haline getirmiştir. Ancak kazanamadığınız her 
sayı rakip takıma yazıldığı için yeni oyuncuları 
maçlarda oynatmak kaybetmeyi göze almayı 
gerektirir. Hele takımınız çoğunlukla deneyimsiz 
oyunculardan kurulu ise bu sonuç kaçınılmazdır.

Burada sporcularınız için yapılması gereken, fi-
ziksel ve teorik olarak genel çalışmalara ağırlık 
vermektir.

Sıçraması 20 santimetre olan bir çocuğa 60 
santimetre engel atlatırsanız, yeterince kuvvet-
lenmemiş sporcunuza üstten servis attırmaya 
çalışırsanız onlara kötülük etmiş olursunuz.

Üstten servis attırmaya başladığınızda da vücut 
hızından yararlanıp fazla kuvvet harcamasın 
diye adım aldırarak, topun altına ve yukarıya 
doğru servis attırmalıdır.

En büyük hedef, çocuklarımızı sabırla geliştirme-
ye çalışmak ve adım adım geleceğe hazırlamak-
tır. Burada esas olan maçları kaybetmeyi göze 
alarak; onları maçlarda oynatarak gelişmelerini 
sağlamaktır. 

Sporcu yetiştirmek için birtakım riskleri  göze 
almalı, ancak maçlarda oynayarak elde edebi-
lecekleri psikolojik ve teknik gelişmelerine olanak 
sağlamalıyız. Çalışmalara sezonluk sonuçlar 
olarak bakarsak sporcu yetiştirmek konusunda 
başarılı olmamız mümkün değildir. 

Çocuklar beğendikleri oyuncuların giyim tarzla-
rını, hareketlerini olduğu gibi oyun tarzlarını da 
taklit ederler. Bu gelişme çağında tehlikeli olabi-
lir, özellikle ısınmanın başında, sıçrayarak yere 
sert smaç vurmaya çalışırlar, bu da omuz, bel, 
diz ve ayak bileği sakatlıklarına yol açabilir. Bu-
nun yerine birbirine yakın durarak karşılıklı servis 

attırılabilir. Öncelikle, topa göre konum alma, 
her teknik için ayrı ayrı öğretilmelidir.

Parmak pas için kafayla vuruş, manşet için topu 
vücudun önüne alma… Karnın önü, dizlerin 
üstü. Sonra kolları vücudun dışından getirip bir-
leştirerek vuruş. Ellerin birleşimi, dirseklerin kilitle-
nerek kolların omuzdan hareket etmesi, vuruş-
tan hemen sonra ellerin çözülüp kolların yana 
alınarak ikinci bir harekete hazır olunması. .

Ardı ardına okunurken kolay gibi görünen bu 
çalışmalar sporcuların ve antrenörün karşılıklı 
olarak özverili çalışmaları sonucunda elde edi-
lebiliyor.

Sporcunun   bunları  çalışarak  öğrenmesi için 
geçecek olan zamanda , antrenörün tüm  spor-
cularını psikolojik, fiziksel  ve teknik yönleriyle ta-
nıyarak yeteneklerini öne çıkaracak bir çalışma 
içine girmesi gerekmektedir.

Emek verdiğiniz her şey gelişir, yalnızca acele 
etmeden, doğru ve inatla en iyisini yapmaya 
çalışmanın bilincinde olarak; özellikle sporcu ye-
tiştirmeyi seçmişseniz sabır ve zaman çalışmala-
rınızdaki en önemli belirleyicidir.

Yeter ki çalışmalarınızda, sabrınızı zamanın akı-
şına bırakın.

Sabırlı Olmak!

MAKALE

Abdullah SARAL
Antrenör
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Öncelikle Arkas Spor, Vakıfbank Güneş Sigorta 
Türk Telekom ve Fenerbahçe Acıbadem voleybol 
takımlarımızı uluslararası arenada kazandıkları 
başarılar için tebrik ediyor, bizlere yaşattıkları eş-
siz mutluluk için teşekkür ediyorum.

Şimdi sıra bir yılı aşkın süredir inanılmaz bir sabır 
ve istekle Avrupa Şampiyonu olmak için çalışan 
filenin yıldız aslanları ve sultanlarında. Onların 
da bu başarıları taçlandıracaklarına ve tarihe 
isimlerini yazacaklarına inancım sonsuz.

Bu yazıda sizle voleybolun oyun yapısındaki per-
formans bileşenleri hakkında bilgi aktarmak ve 
bu bilgiler üzerinden toplumsal bir kurum olan 
spor kurumunun toplumsal cinsiyet ilişkileri çer-
çevesinde nasıl şekillendiğine ilişkin bilgi ve dü-
şüncelerimi paylaşmak istiyorum.

Her sporun doğasında yer alan hareketlerde o 
spor dalı için gerekli hareket kalıplarının ihtiyaç 
duyduğu kuvvet, sürat, dayanıklılık, çabukluk ve 
esneklik gibi biyomotor yetilerin istendik oran-
larda sergilenmesi gerekmektedir. Voleybolda 
bu hareket kalıpları incelendiğinde özellikle blok, 
smaç ve smaç serviste üst ve alt gövdeye ait üst 
düzeyde kuvvet, farklı yönlere gerçekleştirilen 
ani hareketlerde üst düzey sürat ve çabukluk, 
beş sete kadar uzayabilen ve ortalama 60-120 
dakika arasında sürebilen, artarda sergilenen 
patlayıcı hareketlerin gerçekleştiği rallilerde ise 
kısa ve uzun süreli olarak adlandırılan dayanıklı-
lığa başarı için ihtiyaç duyulduğu görülmektedir. 
Tüm bunlara ek olarak temel tekniklerin akıcı ve 
senkronize bir şekilde sergilenmesi için yüksek 
düzeyde beceri ve koordinasyon gerekmektedir. 

Voleybolun fizyolojik yapısı basit olarak ralli sü-
resi ve sonrasında gerçekleşen dinlenme süreleri 
ile incelenebilir. Bu açıdan ele alındığında voley-
bol maçındaki çalışma - dinlenme oranı bire iki 
(1:2) olarak tanımlanmakla birlikte rakibin özel-
liği, elitlik durumu ve kullanılan taktiğe göre ralli 
süresinin 4-10 saniye, dinlenme süresinin ise 4-38 
saniye aralığında değişebileceği belirtilmektedir.  
Aynı zamanda bayanlarda ralli süresinin erkek-
lere oranla daha uzun olduğu vurgulanmakta-
dır. Kardiyovasküler stresin göstergesi olan kalp 
atım hızı maç sırasında ortalama 120-130 atım/
dk iken, şiddetli ve uzun rallilerde 160-170 atım/
dk’ya kadar çıkabilmektedir. Kullanılan enerji sis-
teminin bir göstergesi olan kan laktatı ise setler 
arası ya da maç sonunda 2 mmol/L gibi oldukça 

düşük bir değer olarak ölçülmüş ancak bunun, 
oyunun yapısında sıklıkla sergilenen yüksek şid-
detli hareketler sonrası dinlenme aralıkları ne-
deniyle olduğu belirtilmiştir. Ayrıca bayanlarda 
kan laktat değerinin ralli süresinin uzun olması 
nedeniyle daha yüksek olabileceği yorumu ya-
pılmaktadır. Kuvvet platformu üzerinde yapılan 
çalışmalarda ise elit voleybol oyuncularının yük-
sek atlama, futbol, yüzme gibi diğer sporlarla uğ-
raşan sporcularla benzer olarak bacak ekstansör 
kaslarında üst düzeyde mekanik güç sergiledikle-
ri gözlenirken patlayıcı güç, maksimal ve elastik 
kuvvet değerlerinin ise oldukça yüksek olduğu 
gözlenmektedir. Dolayısıyla voleybol sporunun 
üst düzey sportif niteliklere sahip olunması gere-
ken ve bu anlamda uzun süren profesyonel çalış-
ma, disiplin,  beceri ve fiziksel özellikler talep ettiği 
açıklıkla görülmektedir. 

Her ne kadar elit sporlar hangi branşta olursa 
olsun oldukça üst düzey özelliklere sahip olma-
yı gerektirse de bu sporlara atfedilen anlamlar 
doğrudan onların performans bileşenleri ve fiz-
yololojik gereklilikleri ile ilgili olmayabilmektedir. 
Bir yanıyla toplumsal bir kurum olan spor sosyal 
ilişkilerden ve örüntülerden etkilenmektedir. Top-
lumsal cinsiyet ve spor üzerine yapılmış çalışma-
larda sporların toplumda tanımlanan toplumsal 
cinsiyet rollerine paralel bir biçimde bayan ve er-
kek sporu olarak ayrıldığı tespit edilmiş ve bunun 
nedenleri incelenmiştir. Buna göre cinsiyetlere 
ilişkin toplumsal norm ve değerlere uygun bir bi-
çimde daha çok kas gücü ve temas içeren spor 
branşları erkek sporları olarak tanımlanırken, 
koordinasyon ve estetiğin ön plana çıktığı kas 
gücünün nispeten ikinci planda kaldığı sporların 
bayan sporları olarak tanımlanmakta olduğu 
görülmektedir. 

Yapılan ayrımların fizyolojik bir temele dayandı-
ğı iddiası bayan ve erkek sporu ayrımlarının ev-
rensel olmasını gerektirmektedir. Ancak ayrıntılı 
incelendiğinde durum hiç de böyle değildir. Bu 
tanımlamaların cinsiyetlerin spor branşı tercih-
lerine yansımaları beklendiği gibi olmamaktadır. 
Ülkeden ülkeye farklılık gösteren spor kültürü-
nün; tercih, popülarite, imkan, kulüpleşme, tesis 
gibi destekleyici unsurlardan beslendiği unutul-
mamalıdır. Ülkelerin spor kültürü farklılıklarına 
ilişkin birkaç örnek verirsek durum daha da net-
leşecektir. Örneğin; Polonya’da erkek voleybol 
maçlarına bilet bulunamamakta, bu popülarite, 

kız çocuklarının gözünde voleybolun “erkek spo-
ru” gibi algılanmasına yol açmakta ve onları vo-
leybola daha mesafeli yaklaşmaya sevk etmek-
tedir. Amerika’da voleybol basketboldan sonra 
tercih edilen ikinci, Brezilya’da ise hemen hemen 
futbol kadar popüler bir branş olarak karşımıza 
çıkmaktadır. Küba’da voleybol hem erkeklerde 
hem de bayanlarda en popüler olan spor branşı-
dır. Türkiye’de ise voleybol, 31.03.2011 tarihi itiba-
ri ile Gençlik ve Spor Genel Müdürlüğü İstatistik 
verilerine göre, bayanlarda 75.117 lisanslı sporcu 
sayısıyla birinci, erkeklerde 66.266 lisanslı sporcu 
sayısıyla futbol ve basketboldan sonra üçüncü 
sırada tercih edilen takım sporu iken, bireysel 
sporlarla tercih rekabetinde ise tekvando, sat-
ranç, atletizm ve karateden sonra yedinci sırayı 
almaktadır. Örneklerde de görüldüğü gibi voley-
bol branşının cinsiyetlere göre ayrımının-birçok 
spor branşı gibi- kültürden kültüre, ülkeden ülke-
ye değişmesi bize aslında erkek ve bayan sporu 
arasındaki bu ayrımın toplumsal olarak inşa 
edilmiş olduğunu, doğrudan genetik ve fizyolo-
jik bir temel üzerinden değerlendirilemeyeceğini 
açıkça göstermektedir. Bu yüzden bilimsel ta-
nımlamalar ya da sayısal verilere dayanarak vo-
leybolun bayan sporu ya da tekvandonun veya 
güreşin erkek sporu olduğunu söylemek oldukça 
güçleşmektedir. 

Toplumlarda spor kültürünün oluşmasını sağla-
yan ve yönlendiren; dev bir endüstri haline gelen 
spor ve sportif organizasyonlar içinde bulunan, 
devlet ve organları, okullar, federasyonlar, spor 
kulüpleri, sivil toplum örgütleri, medya gibi tüm 
kurum ve kuruluşların spor politikası, cinsiyet 
ayrımı yapmadan bireyleri spora yönlendirmek 
olmalıdır. Gelişmiş ülkeler, spor tesisi ve rekreatif 
alanlara yaptıkları yatırımların yanı sıra erken 
yaşta spora yönlendirme politikaları sayesinde, 
sporu yaşamın bir parçası haline getirerek hem 
sağlıklı bireylerin yetişmesinde, hem sağlık har-
camalarının azalmasında, hem de sportif ba-
şarıların kazanılmasında kazanç sağladıklarını 
ortaya koymuşlardır. Bize düşen; tesislerimizin de 
hızla çoğaldığı ve çağdaşlaştığı bu ortamda, eli-
mizde bulunan imkânları topyekun kullanmak 
ve gerek kulüplerimizin, gerekse milli takımla-
rımızın aldığı başarılı sonuçlarla çocuklarımızı 
motive ederek, voleybolu çocuklarımız için birin-
ci tercih haline getirmeye çalışmak olsa gerektir. 

Voleybol AlgısıDr. Sinem Mavili
TVF Genel Sekreteri

MAKALE
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Kulüplerin başarılarını çok önemsiyorum ama Milli Takımların başarısı da önemli.  
O bakımdan yabancı oyuncu sayısındaki kısıtlama kararımız değişmeyecek

Türkiye Voleybol Federasyonu (TVF) Baş-
kanı Erol Ünal Karabıyık, yabancı oyuncu 
konusunda getirdikleri kısıtlamada kararlı 
olduklarını söyledi.

Başkan Karabıyık, Anadolu Ajansı muha-
birinin “Yabancı oyuncu sayısına kısıtlama 
getirdiğinizde, Avrupa kupalarında başarı 
için fazla sayıda yabancı oyuncu olması 
gerektiğini savunan kesimler tarafından 
bir hayli eleştiri almıştınız. Ancak Avru-
pa Şampiyonlar Ligi şampiyonluğunu, 5 
yabancı oyuncusu bulunan Fenerbahçe 
Acıbadem yerine 3 yabancı oyuncusu 
olan Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Tele-

kom kazandı. Bu sonucun ardından karşıt 
görüşlere karşı haklı çıktığınızı düşündü-
nüz mü?” sorusunu şöyle yanıtladı:

“Hayır, bu şekilde söylemek yanlış olur. Bi-
zim görüşümüz hep makul sayıda yaban-
cı bulunması yönünde oldu. Bu sayıyı ser-
best bırakmaya kesinlikle karşıyız. Geçen 
sezon sahada 3, yedek kulübesinde 1 ya-
bancı oyuncuya izin vardı. Bu sezon bunu 
düşürdük ve 3 yaptık. Bazıları Avrupa’da 
başarı için fazla sayıda yabancıyı gerekli 
görüyor. Onlar da haklı olabilir, ancak bu, 
olmazsa olmaz değildir. Geçen yıl Volley 
Bergamo 2 yabancı ile Avrupa şampiyo-

nu oldu, Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Te-
lekom bu yıl 3 yabancıyla şampiyonluğa 
ulaştı. 5 yabancıyla da şampiyon olunabi-
lir, bu da bir yol ama (fazla sayıda yabancı 
olmazsa şampiyon olunmaz, mutlaka 5-6 
yabancı olmalı) görüşü yanlış. Vakıfbank 
Güneş Sigorta Türk Telekom da bunu 
göstermiş oldu.”

Finalde Vakıfbank Güneş Sigorta Türk 
Telekom’a yenilerek Avrupa İkincisi olan 
Rabita Bakü’nün 12 yabancı oyuncusu 
bulunduğuna dikkati çeken Karabıyık, 
“Aynı şekilde Fenerbahçe Acıbadem de 5 
yabancıyla üçüncü oldu. Bunlar da büyük 
başarılar. Bu konuda tek, kesin bir doğru 
olmadığını söylüyorum. Kulüplerimizin 
uluslararası başarılarını çok önemsiyo-
rum ama milli takımların başarısı da çok 
önemli. O bakımdan 12 kişilik müsabaka 
kadrosunda en fazla 3 yabancı olması ka-
rarımız devam edecek,.” dedi.

Fenerbahçe Acıbadem üzülmesin
Fenerbahçe Acıbadem’in doğal olarak 
üzüntü duyduğunu dile getiren Erol Ünal 
Karabıyık, “Bana göre kesinlikle üzülecek 
bir durum yok. Başarının başarı olarak ni-
telendirilmesi kalıcılıkla çok ilintili. Bir ku-
lüp eğer Avrupa Şampiyonlar Ligi’nde bir 
yıl final oynayıp ikinci oluyor, diğer yıl tek-
rar dörtlü finallere kalıp üçüncü oluyor ve 
Avrupa’nın 5-6 takımı içinde süreklilik arz 
eder şekilde yer alıyorsa bu, o kulübün ve 
o ülke voleybolunun başarılı olduğunun 
göstergesidir.” ifadelerini kullandı.

Yakın zamana kadar dörtlü finallere 2-3 
takımıyla katılan İtalya’ya gıptayla baktık-
larını kaydeden Karabıyık, sözlerini şöyle 
tamamladı:

“Biz ise öyle bir süreçten geldik ki... Şam-
piyonlar Ligine katılma kotamız bir ta-
kımla sınırlıydı ve ancak 2 adet wild card 
(serbest katılım hakkı) ile bunu 3’e çıkarı-
yorduk. 2007’de 3 takımlı bir süreci başlat-
tık. Bu yıl da 2 takımımız kendi hakkıyla, 1 
takımımız wild card ile katıldı. 3 takımımız 
da son 7’ye kaldı. Biri 3., diğeri şampiyon 
oldu. Tüm bunlar 3-4 yıl önce ‘acaba olur 
mu’ diye hayal ettiğimiz şeylerdi. Eme-
ği geçen herkesi tekrar gönülden tebrik 
ediyorum.” diye konuştu.  

Hayal ettiğimiz noktadayız 
Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Telekom’un ne-
redeyse 30 yıldır Türk voleybolunda olduğunu 
kaydeden Karabıyık, “Avrupa’da zaten çeşitli 
başarıları vardı, Şampiyonlar Ligi şampiyon-
luğu eksikti, onu da aldılar ve bize büyük gu-
rur yaşattılar.” dedi.

Fenerbahçe Acıbadem ve Eczacıbaşı Vitra için 
de aynı şeylerin söylenmesi gerektiğini ifade 
eden Karabıyık, “3 Türk takımı, Avrupa’nın en 

iyi 6-7 takımının arasına girdi. Eleme süre-
cinde eğer takımlarımız birbirini elemeseydi 
belki dörtlü finallere 3 takımla katılmış ola-
caktık. Bir önceki etapta Vakıfbank Güneş 
sigorta Türk Telekom, Eczacıbaşı Vitra’yı eledi. 
Yarı finalde de Fenerbahçe Acıbadem’i yendi. 
Final grubunda ise 2 takımımız da maçlarını 
kazanarak biri şampiyon, diğeri üçüncü oldu. 
Avrupa arenasında 3-4 yıl önce hayalini kur-
duğumuz noktaya gelmiş durumdayız. Kulüp-
lerimizin bu başarısında emeği geçen herkesi 
kutluyorum” diye konuştu.

Başkan Karabıyık “3 yabancı 
uygulamasında” kararlı
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Plajın şampiyonları Ziraat ve Kuşadası
Kuşadası Banyolar Plajı Özel Kortlarında yapılan üçüncü final etabı 
müsabakaları 2010-2011 sezonu şampiyonlarını belirledi
Spor Toto Plaj Voleybolu Ligi’nin ikinci 
senesinde şampiyonlar değişti; Ligi er-
keklerde Ziraat Bankası, bayanlarda da 
Kuşadası Gençlik şampiyon olarak bitirdi. 
Geçtiğimiz senenin şampiyonları Halk-
bank ve Beşiktaş bu yıl ikincilikte kaldı.

Final Grubu
Spor Toto Plaj Voleybolu Ligi’nin üç etap-
tan oluşan finaline erkeklerde Beşiktaş, 
Halk Bankası, Ziraat Bankası ve Ran Lojis-
tik takımları katıldı. Bayanlarda Beşiktaş, 
Kuşadası Gençlik Spor ve Numune Özcan 
ve Tirebolu mücadele etti.

Erkeklerde ise Ziraat Bankası averajla şam-
piyon olurken Halkbank ikinci, Beşiktaş 
üçüncü ve Ran Lojistik dördüncü oldu. 

Bayan müsabakaları sonucunda Kuşadası 
Şampiyonluk kupasını kaldırırken Beşik-
taş ikinci, Tirebolu üçüncü ve Numune 
Özcan dördüncü oldu. 

Şampiyon Ziraat Bankası ve Kuşadası 
Gençlik Spor’un kupalarını Kuşadası Be-
lediye Başkanı Esat Altıngün takdim etti. 
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık da Ziraat Bankası ve 
Kuşadası Gençlik Spor’a 20’şer bin liralık 
para ödülü verdi.

Spor Toto Bayanlar ve Erkekler Plaj Voley-
bolu Liglerinde 2010-2011 sezonu dörtlü 
finalleri sonunda oluşan puan durumları 
ve sıralama şöyle: 

BAYANLAR

TAKIMLAR O G M AS VS P
1.KUŞADASI 9 9 - 18 2 18
2.BEŞİKTAŞ 9 6 3 14 7 15
3.TİREBOLU 9 1 8 3 16 9
4.NUMUNE ÖZCAN 9 2 7 5 15 8

ERKEKLER

TAKIMLAR O G M AS VS P
1.ZİRAAT BANKASI 9 7 2 16 5 16
2.HALKBANK 9 7 2 15 5 16
3.BEŞİKTAŞ 9 3 6 6 13 12
4.RAN LOJİSTİK 9 1 8 2 16 10
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Tunceli voleybol oynamak istiyor
İmkânların kısıtlı olmasına karşın, voleybolu geliştirmek, bu yolla da gençleri 
kötü alışkanlıklardan uzak tutmak için girişimler sürdürülüyor

Günay Yeşiltaş
Voleybol Antrenörü

Tunceli coğrafi olarak dağlık bir alana 
yerleşmiş nüfus yoğunluğu bakımından 
Türkiye’nin küçük İllerinden biri. Şehirde 
iş olanakları sınırlı, sanayi yok.  Bu neden-
le yaşayanların yüzde 90’ından fazlasını 
dar gelirli aileler teşkil ediyor. Tuncelililer 
de geçimlerini kent dışında arıyorlar.

Bizler spor sevdalıları, zamanlarını kahve 
köşelerinde geçiren veya zararlı alışkan-
lıklara yönelen erkekler, eve kapanarak 
yaşayan kızlar olsun istemiyoruz. Tam 
tersine öz güveni olan ve geleceğe 
umutla bakan bir nesil yetiştirmek arzu-
sundayız.

Bu bağlamda, Tunceli’nin dışarıda bi-
linen imajından farklı olduğumuzu ve 
imkânlar tanındığında kısa sürede neleri 
başarabileceğimizi ispatlamak, aynı za-
manda gelecekte ulusal ve uluslararası 
düzeyde başarılara imza atacağımızdan, 
gerekse Türk sporuna elit sporcu kazan-
dıracağımızdan emin olarak; kentte her 
yaştan insanı spor salonlarına, açık alan-
lara, plajlara çekmek yönünde çaba gös-
teriyoruz.

Yılda iki kez düzenlediğimiz özel turnu-
valar, okullararası müsabakalar ve plaj 
voleybolu etkinlikleriyle voleybolun ne 
kadar sevildiğini katılımın çok olmasıyla 
ve gelen izleyicilerin çeşitliliği ile göz-
lemlemekteyiz.

Geçtiğimiz yıllarda voleybol alt yapısını 
geliştirme adına fazla çalışma yapılmadı. 
Buna karşın yetenekli sporcularımızın bu-
lunduğu da bir gerçek. Bu yıl ilimizi tem-
silen bayanlar bölgesel lig müsabakalarına 
Gençlik Spor Kulübü olarak katıldık. Yeni ve 
tecrübesiz olmamıza rağmen, alınan so-
nuçlar tatmin ediciydi. Yıldız ve gençlerde 
alt yapı Türkiye birinciliğine katılmak için 
başvuruda bulunduk. Voleybol için gerekli 
alt yapı çalışmalarına başladık; hem il mü-
dürlüğümüz hem kulüplerimiz alt yapıyı 
geliştirmek ve elit sporcular yetiştirmek 
konusunda gerekli desteği sağlıyorlar. Bu-
nunla birlikte en büyük şansımız, sporun 
her türlüsünü seven ve her zaman desteği 
ile sporcunun yanında olan Sayın Valimiz 
Mustafa Taşkesen ile Gençlik ve Spor Tun-
celi İl Müdürümüz Sayın Süleyman Arısoy.

Yardım bekliyoruz
Bol Bol Voleybol Dergisi aracılığı ile ilgili 
herkese sesleniyoruz:

Bizler bu küçük şehirde kısıtlı olanaklarla 
elit sporcular yetiştirmek, milli takımları-
mıza sporcu kazandırmak amacıyla çalı-
şıyoruz. Öncelikle malzeme konusunda 
kulüplerimizden beklentilerimiz var. 
Sonrasında ilimizde yapılacak grup maç-
ları, final maçları aracılığı ile daha fazla 
çocuğumuzu spor salonlarına çekmek, 
ailelere voleybol bilincini kazandırmak 
arzusundayız. Bu turnuvalar belki bir sos-
yal sorumluluk projesi olarak da Tunce-
li’ye verilebilir.  

Daha önce başarılı örneklerini gördüğü-
müz “Bir sporcu yetiştiriyorum” benzeri 
kampanyaları ilimizde başlatma çalış-
malarımız devam ediyor. Bu proje kap-
samında oluşturulacak fonlarla herkes 
bir sporcu yetiştirme konusunda üzerine 
düşen sorumluluğu yerine getirebilir. 
Gelir düzeyi düşük olmasına rağmen ina-
nıyoruz ki bu küçük ilde voleybol adına 
yapılacak çok şey var.

31



Yıldız Erkekler Avrupa Arenasında
Yıldız Erkek Milli Takımımız, Veljko Basic yönetiminde Ankara’da Avrupa 
Şampiyonası finallerinde mücadele edecek
Yıldız Erkekler Avrupa Şampiyonası Final-
leri 16-24 Nisan tarihlerinde Ankara’da, 
Başkent ve Beştepe Voleybol Salonlarında 
yapılacak. İki salon da aylar önceden yapı-
lan CEV denetiminden herhangi bir sorun 
yaşamadan geçti. 

Şampiyonaya Türkiye ile birlikte Almanya, 
Belçika, Bulgaristan, Finlandiya, Fransa, İs-

panya, Polonya, Sırbistan, Rusya, Ukrayna 
ve Yunanistan Yıldız Milli Takımları katıla-
cak.

Yıldızlarımız, Sırbistan, Almanya, Polonya, 
Yunanistan ve Bulgaristan’la II. Grup’ta yer 
alacak. Gruplarında ilk dörte girenler çey-
rek finale çıkacak. 

Yıldız Milli Takım’ın grup maçları 19:00’da 
başlayacak ve müsabakalar Sports TV’den 
naklen yayınlanacak.

Diğer ülke takımları da Yıldız Erkek Milli 
Takımımız gibi ilk uluslararası şampiyona 
deneyimini Ankara’da yaşayacaklar. Şam-
piyona ile ilgili görüşler ve turnuva prog-
ramı aşağıda.

Burutay Subaşı (Arkas Spor)
Ben onlara inanıyorum
Kısa bir süre önce ben de Yıldız Milli Ta-
kım forması giyiyordum. O ilk uluslararası 
heyecanı hayatım boyunca unutamam. 
Bu kardeşlerimin de milli takım kariyerleri 
için unutulmaz bir başlangıç yapacakla-
rını düşünüyorum. Yıldız Erkek Milli Takı-

mımız bir proje kapsamında uzun süredir 
birlikte çalışıyor, İkinci Lig’de mücadele 
ediyorlar. Veljko Basic önderliğinde çok 
başarılı olacaklarına inancım tam. Tavsi-
yem, sahaya çıkarken ülkemizi, bayrağı-
mızı düşünsünler. Daha çok sorumluluk 
alıp hiçbir rakipten korkmasınlar. Unut-
mamalılar ki arkalarında koca bir ülke var.

Veljko Basic (Erkek Milli Takımlar Antrenörü)
En iyisini yapacağız
Bildiğiniz üzere çok büyük bir turnuva 
oynayacağız. Bizim için ayrı bir önemi 
de var. Türkiye Voleybol Federasyonu ile 
başlattığımız alt yapı projemiz ilk mey-
velerini vermekte ve projemiz gerçekleş-
mekte. Aynı zamanda 2016 Olimpiyatla-
rına hazırlayacağımız takımımızla ilk kez 
seyirci karşısına uluslararası platformda 
çıkıyoruz. Takım olarak kalitemizi göste-
receğiz. 

Bu büyük organizasyonun Türkiye’de 
yapılmasının ayrı bir hoş yanı da var. Bu 
şampiyonanın voleybolun özendirilme-
sine katkı sağlayacağını, özellikle gençle-
re yararlı olacağını düşünüyorum. 

Kesinlikle seyirci desteğine ihtiyacımız 
olduğunu söylemeliyim. 2011 Avrupa 
Şampiyonası elemelerinde A Takımımı-
zın İtalya maçında gördüğümüz seyirciyi 
arzuluyoruz. Bütün Türkiye için bir voley-
bol bayramı olacak. Üzerimize büyük so-
rumluluk düşüyor, biliyoruz. 

Şampiyonanın getireceği sonuçları şim-
diden yorumlamak çok zor ama en iyisini 
yapacağımıza söz veriyorum. Gençle-
rimizin ileride iyi yerlere geleceğini de 
göstermek istiyoruz. Bizim için ilk hedef 
grup maçlarını geçip final haftasına kala-
bilmek. İlk dört takım takım arasına kalır-
sak önemli bir iş başarmış olacağız. Bize 
gösterilen ve gösterilecek destekler için 
şimdiden herkese teşekkürlerimi sunu-
yorum.

Serhat Coşkun (Halk Bankası)
Herkesle başa baş oynarlar
Yıldız kategorisindeki voleybolcular çok 
dikkatli çalışmalı, bıkmamalı usanmamalı. 
Hep güçlü yanlarını kullanırlarsa, ilerleye-
mezler. Tam aksine zayıf yönlerini görüp 
güçlendirmeliler. Bizim Yıldız Milli Takımı-
mız da bu söylediklerime uygun olarak 
yetiştiriliyor.

Çok önemli bir şampiyona oynayarak 
“Millilik” kariyerlerine başlayacaklar. Onla-
ra şimdiden başarılar diliyorum. Şampiyo-
naya gelince… Çok çalıştılar. Gördüğüm 
kadarıyla takımımız iyi oyunculardan ku-
rulu ve tüm rakipleri ile başa çıkacak güç-
teler. Sahada savaşçı, fakat rakiplerine ve 
hakemlere saygılı bir tavır içinde olsunlar. 
Her sayının öneminin bilincinde olsunlar.
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Burak Güngör 
Yıldız Milli Takım oyuncusu
İki senelik bir gayretimiz var. Uzun za-
mandır beraberiz, takımda arkadaşlık 
duygusu, yardımlaşma üst düzeyde. Tek 
hedefimiz Avrupa Şampiyonasında önce 
finali görmek, sonrasında da şampiyon 
olmak. Kazanmayı hepimiz çok istiyor ku-
payı Türkiye’de tutacağımıza inanıyoruz.

Koray şahin
Yıldız Milli Takım oyuncusu
Uzun bir kampın sonunda Avrupa Şam-
piyonasına takımca iyi hazırlandığımızı 
düşünüyorum. Bu kamp, bize gelecekte 
kullanacağımız bir dolu yararlı bilgi de 
verdi. İki yıllık emeklerimizin sonucunda 
Avrupa Şampiyonasında en iyi dereceyi 
alacağımıza inanıyorum.

Gökhan Gökgöz 
Yıldız Milli Takım oyuncusu
Sıkı ve şiddetli bir kampın sonuna gel-
dik. Bir bölümümüz zaten iki senedir TVF 
Spor İhtisas takımı altında beraberdik. 
Daha sonra dışarıdan arkadaşlarımız katıl-
dı. Ciddi ve kuvvetli rakiplerle karılaşaca-
ğız. Kendime ve arkadaşlarıma güveniyor, 
en iyi sonucu alacagımıza inanıyorum...

Uğur güneş
Yıldız Milli Takım oyuncusu
Avrupa Şampiyonasına uzun, zahmetli, 
zorlu çalışmalarla ve iyi hazırlandık. Bu 
konuda bize her türlü eğitimi, eğitim ya-
nında desteği veren çalıştırıcılarımıza te-
şekkür ederiz. Bize en iyi olanakları sunan 
Federasyonumuza da teşekkür ediyoruz. 
Kendimize güvenimiz tam, üzerimizdeki 
sorumluluğun farkındayız. Şampiyonayı 
en iyi şekilde tamamlayıp bizden sonraki 
nesillere örnek olacağız.

Maç programı
Tarih Birinci Grup maçları

Beştepe Voleybol Salonu
İkinci Grup maçları

Başkent Voleybol Salonu
16/04 YBF-01

YBF-02
YBF-03

14.30
17.00
19.30

İspanya - Belçika
Ukrayna - Fransa

Rusya - Finlandiya

YBF-16
YBF-17
YBF-18

14.00
16.30
19.00

Sırbistan - Almanya
Polonya - Yunanistan
Bulgaristan - Türkiye

17/04 YBF-04
YBF-05
YBF-06

14.30
17.00
19.30

Belçika - Fransa
İspanya - Rusya

Finlandiya - Ukrayna

YBF-19
YBF-20
YBF-21

14.00
16.30
19.00

Almanya - Yunanistan
Sırbistan - Bulgaristan

Türkiye - Polonya
18/04 YBF-07

YBF-08
YBF-09

14.30
17.00
19.30

Rusya - Belçika
Ukrayna - İspanya

Fransa - Finlandiya

YBF-22
YBF-23
YBF-24

14.00
16.30
19.00

Bulgaristan - Almanya
Polonya - Sırbistan

Yunanistan - Türkiye
19/04 Dinlenme Günü
20/04 YBF-10

YBF-11
YBF-12

14.30
17.00
19.30

Rusya - Ukrayna
İspanya - Fransa

Belçika - Finlandiya

YBF-25
YBF-26
YBF-27

14.00
16.30
19.00

Bulgaristan - Polonya
Sırbistan - Yunanistan

Almanya - Türkiye
21/04 YBF-13

YBF-14
YBF-15

14.30
17.00
19.30

Fransa - Rusya
Ukrayna - Belçika

Finlandiya - İspanya

YBF-28
YBF-29
YBF-30

14.00
16.30
19.00

Yunanistan - Bulgaristan
Polonya - Almanya
Türkiye - Sırbistan

22/04 Dinlenme Günü
Tarih Yarı Final 5-8; 7-8. ve 5-6.’lık Sıralama Maçları

Başkent Voleybol Salonu
Yarı Final 1-4; 3.4.lük sıralama ve Final Maçları 1.2.’lik

Başkent Voleybol Salonu
23/04 YBF-31

YBF-32
12.30
15.00

1. Yarı Final 5-8
2. Yarı Final 5-8

YBF-33
YBF-34

17.30
20.00

1. Yarı Final 1-4
2. Yarı Final 1-4

24/04 YBF-35
YBF-36

12.30
15.00

7/8 Sıralama
5/6 Sıralama

YBF-37
YBF-38

17.30
20.00

3/4 Sıralama
1/2 Final Maçı
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Yıldızlar Avrupa Şampiyonası finalleri 30 
Nisan-8 Mayıs tarihlerinde, Ankara’da 
yapılacak. Türkiye ile birlikte 12 takımın 
şampiyonluk kovalayacağı karşılaşmalar 
Başkent ve Beştepe Voleybol Salonların-
da oynanacak. 

Finallere Yıldız Kızlarımızın yanında Al-
manya, Belçika, Çek Cumhuriyeti, İspanya, 
İtalya, Polonya, Sırbistan, Slovenya, Slo-
vakya, Ukrayna ve Yunanistan katılacak.

Ay-Yıldızlı takımımızın maçları saat 
19:00’da başlayacak ve müsabakalar 
Sports TV’den naklen ekranlara gelecek.

Yıldız Kız Milli Takımımız bu çok önemli 
ilk uluslararası deneyimlerine Yıldız Erkek 
Milli Takımı gibi iki yıllık bir projeyle hazır-
landı.

Antrenör Marco Aurelio Motta başta ol-
mak üzere Yıldız Kız Milli Takımlarla ilgili 
görüşler ve maç programları şöyle:

Marco Aurelio Motta (Bayan Milli 
Takımlar Antrenörü)
İyiler arasındayız
Kendi ülkemizde yapılacak bu şampiyona-
da yüksek şansa sahip 6-7 ekipten biriyiz.

Avrupa’da yıldızlar kategorisinde son yıl-
larda daha fazla projeler gerçekleştiriliyor. 
Önceki senelerde böyle değildi. Oyuncu-
ları daha rantabl seçmek, takımları oluş-
turmak için bu projelerden faydalanılıyor. 
O nedenle buraya gelen takımların büyük 
bölümü proje takımları. Sadece Rusya’nın 
burada olmayışını bir sürpriz olarak de-
ğerlendirebiliriz.

Ben Türkiye ile İtalya, Almanya, İspanya, 
Polonya, Slovakya ve Sırbistan’ı diğer ta-
kımlardan biraz ayrı tutuyorum.

Elbette, yeni kuşaklar için söylediklerimizi 
son bir yıl öncesinin bilgilerine dayandırı-
yoruz. Bu yaş grubunda bir yılda çok şey 
değişebilir.

Bize gelince... Biz çok dengeli bir takımız, 
seviyeleri birbirine eşit oyunculardan 
kuruluyuz ve bu bizim için önemli bir 
avantaj. Bir başka avantajımız da oyun-
cularımızın İkinci Lig’de mücadele ediyor 
olmaları. Almanya, İtalya ve İspanya da 
bizim gibi 2. Lig’de oynatma projesini uy-
guladılar.

Çok genç oyuncularla mücadele edece-
ğiz. Morale, desteğe çok ihtiyaçları var. 
Bunu en iyi tribündeki taraftar sağlar. O 
nedenle tribünlerin tümüyle dolu olarak 
kızlarımızın arkasında durmalarını istiyo-
rum. 

Naz Aydemir (Fenerbahçe Acıbadem)
Tek yürek olmalılar
Ben de bu yollardan geçtiğim için bu kar-
deşlerimin duygularını hissedebiliyorum. 
İlk milli heyecanlarını yaşıyorlar. Daha ni-
celerini de yaşayacaklar. Kendi güçlerinin 
farkında olsunlar. Biz de Dünya İkincisi 
olduğumuzda, bizden kimse böyle bir 
başarı beklemiyordu. Fakat biz tek yürek 
olarak bu başarıyı yakaladık.

Ev sahibi olmak, seyirci baskısı gibi et-
menlerin stresine sakın girmesinler. Tek 
yürek oldukları sürece yenemeyecekleri 
takım olmadığının bilincinde olsunlar. 
Bilmeliler ki, onların arkasında 70 milyon 
Türk insanı ve biz ablaları var.

Ben onlara güveniyor, en iyi dereceleri ala-
caklarına inanıyor ve başarılar diliyorum.

Elif Uzun (İller Bankası)
Her sayı için savaşsınlar
Yıldız Kız Milli Takımımıza sahada cesur ve 
yürekli olmalarını salık veriyorum. Sahaya 
çıktıklarında ülkelerini düşünsünler. Bu, 
onlara gerekli motivasyonu sağlayacaktır. 
Her maçı şampiyonluk final gibi oynarlar-
sa başarı ardından gelecektir.

Milli Takım sporcularından bazıları ile ko-
nuştum, onlara da söyledim. Sahada her 
sayı için savaşmalılar. Ayrıca alt yapılarda 
arkadaşlık ve uyum bir çok sorunun çö-
zümü demektir. Aralarındaki dostluğu 
geliştirirlerse her biri diğeri için oynar. Bir-
birlerinin açıklarını kapatırlar.

Yıldız Kız Milli Takımımızın bazı maçlarını 
da seyrettiğim için biliyorum ki, bu şam-
piyonada başarılı olacaklar. Onlara kucak 
dolusu sevgi yolluyor, başarılar diliyorum.

Damla Çakıroğlu
Takımım ve kendi adıma; Türkiye’de bir 
ilke imza atıp, bu projenın içinde yer al-
mamızı sağlayan; her koşulda bizden 
emeklerini esirgemeyen ve içinde bu-
lunduğumuz projeyi gerçekleştiren Sa-
yın Voleybol Federasyon Başkanımız Erol 
Ünal Karabıyık olmak üzere tüm yetkilile-
re, bize emeği geçen bütün antrenörleri-
mize teşekkür ederim.

Geride bıraktığımız bu iki sene içinde milli 
takımlar düzeyinde çok iyi antrenman ya-

Yıldız Kızlar Finallere hazır
Yıldız Kız Milli Takım iki yıllık emeğini Ankara’da, ev sahipliğimizde yapılacak 
Avrupa Şampiyonası finallerinde test edecek
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pıp, yaşça büyük oyuncularla maç yaparak 
tecrübemizi artırdık, fiziksel ve mental ola-
rak çok çalıştık, çok geliştik. Sorumluluğu-
muz çok büyük, bunun farkındayız bunun 
için de Türkiye›yi en iyi şekilde temsil ede-
ceğiz. Takımımızdaki uyum, takım ruhu 
üst düzeyde. Bunu da oynayacağımız tüm 
maçlara yansıtacağımızı umuyorum. Yaş 
grubumuzda bir ilk olan bu projeyi, Avru-
pa Şampiyonu olarak ve kupayı kazana-
rak tamamlamak istiyoruz. Biz kendimize 
inanıyoruz ve bize inanan, destek veren 
herkesle şampiyonluk sevincini yaşamak 
istiyoruz. Saygılarımla…

Kübra Kegan
Yıllardır düzenlenen bir organizasyon... Bu 
senenin ev sahibi biziz; bu da turnuvanın 
önemini arttıran en önemli faktör. Uzun 
zamandır bu turnuva için hazırlanıyoruz 
ve her takım gibi bizim de hedefimiz şam-
piyonluk. Finallerin evimizde yapılması 
bizim açımızdan çok büyük bir avantaj. 
Takım halinde birbirimize kenetlenmiş 
durumdayız. Şampiyonluktan başka hiç-

bir şey düşünmüyoruz. Elbete çok önemli 
rakiplerimiz var. İtalya, Sırbistan Polonya 
başlıcaları. Ama biz takımca önümüze çı-
kan her engeli aşmaya hazırız. Bizi destek-
leyen ve izleyen herkese çok teşekkürler.

Melisa Kerman
Avrupa Şampiyonası’nın bizim ülkemizde 
olmasının bize çok büyük bir avantajı var. 
Öncelikle bu turnuvaya teknik olarak iki 
senedir hazırlanıyoruz. Hepimiz başarıyı 
elde edebilmek için çok çalıştık. Bazen 
ağladık, bazen de güldük ama artık sona 
geldik ve emeklerimizin karşılığını alma-
mız gerek. Takım olarak birbirimize çok 
güveniyoruz, bu sayede kolayca başarıya 
ulaşabileceğimize inanıyorum. Ülkemize 
bu başarıyı kazandırmak istiyoruz. Ülke-
mizi desteklemek için herkesi maçaları-
mıza bekliyoruz. Teşekkürler.

Ece Hocaoğlu
Ülkemizde yapılacak Yıldız Kızlar Avrupa 
Şampiyonası için bizlere güvenip buraya 
toplayan öncelikle Federasyon Başkanı-

mız olmak üzere tüm büyüklerimiz, teknik 
ekibimiz hiçbir zaman bizden desteklerini 
eksik etmediler. Sistemli olarak çalışıyo-
ruz. Avrupa Şampiyonluğu hedefi olan 
bir takımda bulunduğum için ayrıca çok 
mutluyum, gurur duyuyorum. Hepimiz 
bize verilen görevin farkındayız. İki yıl 
öncesinden ulaşmayı istediğimiz hedefe 
yüreğimizi koyduk. Ülkemizde yapılacak 
olması bize ayrıca sorumluluk ve güven 
veriyor. Bu sorumluluk ve güven bizlerin 
aynı zamanda güç ve moral kaynağı. Biz-
lere yapılan bu yatırım ve ortaya koymuş 
olduğumuz fedakârlıkların meyvelerini en 
iyi şekilde alacağımıza inancım tam. Final 
kampı dönemini en iyi şekilde değerlen-
direceğiz. Çok güvendiğim ve diğer ül-
kelerde bulunmayan takım ruhuna sahip 
bu ekibin Ay-Yıldızlı formayı en iyi şekilde 
temsil edeceğine inanıyorum. Ülkemize 
bu başarıyı getirebilmek için elimizden 
gelenin en iyisini yapacağımıza tüm ekip 
adına söz veriyorum. Teşekkürler. 

Yıldız Kızlar Avrupa Şampiyonası Maç Programı
Tarih Birinci Grup Maçları

Beştepe Voleybol Salonu
İkinci Grup Maçları Ankara (TUR)

Başkent Voleybol Salonu
30/04 YBF-01

YBF-02
YBF-03

14.30
17.00
19.30

Almanya - İtalya
Belçika - Yunanistan
Slovakya - Ukrayna

YBF-16
YBF-17
YBF-18

14.00
16.30
19.00

Sırbistan - İspanya
Polonya - Slovenya

Çek Cumhuriyeti - Türkiye
01/05 YBF-04

YBF-05
YBF-06

14.30
17.00
19.30

İtalya - Yunanistan
Almanya - Slovakya

Ukrayna - Belçika

YBF-19
YBF-20
YBF-21

14.00
16.30
19.00

İspanya - Slovenya
Sırbistan - Çek Cumhuriyeti

Türkiye - Polonya
02/05 YBF-07

YBF-08
YBF-09

14.30
17.00
19.30

Slovakya - İtalya
Belçika - Almanya

Yunanistan - Ukrayna

YBF-22
YBF-23
YBF-24

14.00
16.30
19.00

Çek Cumhuriyeti - İspanya
Polonya - Sırbistan
Slovenya - Türkiye

03/05 Dinlenme Günü
04/05 YBF-10

YBF-11
YBF-12

14.30
17.00
19.30

Slovakya - Belçika
Almanya - Yunanistan

İtalya - Ukrayna

YBF-25
YBF-26
YBF-27

14.00
16.30
19.00

Çek Cumhuriyeti - Polonya
Sırbistan - Slovenya

İspanya - Türkiye
05/05 YBF-13

YBF-14
YBF-15

14.30
17.00
19.30

Yunanistan - Slovakya
Belçika - İtalya

Ukrayna - Almanya

YBF-28
YBF-29
YBF-30

14.00
16.30
19.00

Slovenya - Çek Cumhuriyeti
Polonya - İspanya
Türkiye - Sırbistan

06/05 Dinlenme Günü
Tarih Yarı Final 5-8; 7.8. ve 5.6.’lık Sıralama Maçları

Başkent Voleybol Salonu
Yarı Final 1-4; 3.4.’lük sıralama Maçları & Final 

Maçları 1.2.’lik Başkent Voleybol Salonu
07/05 YBF-31

YBF-32
12.30
15.00

1. Yarı Final 5-8
2. Yarı Final 5-8

YBF-33
YBF-34

17.30
20.00

1. Yarı Final 1-4
2. Yarı Final 1-4

08/05 YBF-35
YBF-36

12.30
15.00

7/8 Sıralama
5/6 Sıralama

YBF-37
YBF-38

17.30
20.00

3/4 Sıralama
1/2 Final Maçı
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Voleybol, “Özel Güvenlik ve 
Elektronik kart”tan muaf

Sporda Şiddetin Önlenmesine Dair Kanun’da Türkiye Voleybol Federasyonunun 
da girişimleri ile sağlanan değişiklikler voleybolu olası birçok yükten kurtarıyor
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, Sporda Şiddet ve 
Düzensizliğin Önlenmesine Yönelik Ta-
sarının, voleybola büyük külfet getirecek 
uygulamalardan arındırılarak kanunlaş-
masından dolayı memnuniyet duydukla-
rını bildirdi.

Kanun tasarısı taslağı çalışmaları sırasında 
Meclis Adalet Komisyonu ve Tasarı Taslağı 
Çalışma Komisyonu toplantılarına davet 
edilerek görüşleri alınan Karabıyık, voley-
bola “gereksiz yük” olacağını düşündüğü 
elektronik kart uygulaması, özel güvenlik 
hizmeti alma zorunluluğu ve amatör dal-
larda öngörülen cezai müeyyidelere karşı 
çıkmıştı.

Amatör kulüplere ağır yüktü
Müsabaka güvenliğinin kulüplerin sırtına 
yüklenmesi halinde, kendilerini zor dön-
düren binlerce amatör kulübün bu yükü 
taşıyamayacağı ve özel güvenlik birimle-
rinin, hiçbir zaman genel kolluğun yara-

tacağı emniyet hissini yaratamayacağını 
savunan Karabıyık, şöyle konuştu:

“Yeni kanunda futbol müsabakalarında 
elektronik kart uygulaması zorunluluk 
kapsamına alınırken voleybol, hentbol 
ve basketbol dalları için bu zorunluluk 
kapsam dışında bırakıldı. Başından beri 
elektronik kart uygulamasının voleybolda 
tribünlerin boş, federasyon olarak branşı-
mızı yaygınlaştırmak ve ilgiyi teşvik etmek 
için sürdürdüğümüz çabaların sonuçsuz 
kalmasına yol açacağını söylüyorduk. 
Bunun futbol için taşıdığı anlamı amatör 
branşlar için taşımadığını anlatıyorduk.” 
diye konuştu.

Büyük mutluluk duydum
Voleybolda kulüplerin özel güvenlik hiz-
meti satın alma mecburiyetinin de, hem 
kulüp ekonomisi, hem de voleybolun 
kendine özgü maç düzenlemeleri nede-
niyle ciddi sıkıntılar yaratacağını savun-
duklarını ifade eden Karabıyık, “Futbol 

stadında bir gün içinde yalnızca bir müsa-
baka yapılırken voleybolda aynı gün aynı 
salonda 7-8 maç yapılmaktadır. Bu, nere-
den baksanız 4 kulübün 4 ayrı güvenlik 
hizmeti satın almasına, salonun en az 3 
defa tahliye edilip yeniden biletlendirme, 
üst arama yapılması anlamına gelir.” dedi. 

Bunun aynı zamanda amatör kulüplerin 
neredeyse bütçelerine denk bir maddi 
külfet altına girmesi, ama buna rağmen 
otobüsler tutarak salona getirmeye çalış-
tıkları seyirciyi de tamamen kaybetmesi 
anlamına da geleceğini kaydeden Ka-
rabıyık, şöyle devam etti: “Kanunun son 
hâlinden büyük memnuniyet duydum. 
Fikirlerimi ifade imkânı ve görüşlerimi-
ze destek veren başta Spordan Sorumlu 
Devlet Bakanımız Faruk Nafiz Özak olmak 
üzere tüm Meclis Adalet Komisyonu’na 
ve Tasarı Taslağı Çalışma Komisyonu’na 
teşekkür ederim. Spor Müsabakalarında 
Şiddet ve Düzensizliğin Önlenmesine 
Dair Kanun’un hayırlı olmasını diliyorum.”
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Okulla sporun birlikte yürümeyeceğine 
yönelik yanlış bir ezber vardır. Sporun 
eğitime olumlu katkı yaptığının sayısız 
örnekleri vardır oysa. Aşağıda okuyacağı-
nız haberde Ajans Haber Türk’ten Bülent 
Civanoğlu, verilebilecek en iyi örnekler-
den birini haberleştirmiş. 

Civanoğlu’nun haberi şöyle:

Burslu öğrenci gitti,  
en iyi profesör oldu
BURSA / AHT

Bursalı Handan Askeran-Necmi Ton 
çiftinin kızı Zeynep Ton, 1992 yılında 
voleybol bursuyla gittiği Amerika’da 
büyük bir başarıya imza attı. Harvard 
Üniversitesi’nde öğretim üyesi olan 
Ton, bir yıl önce öğrenciler tarafından 
ey iyi hoca, bir yıl sonra da 40 yaş altı 
dünyanın en iyi 40 profesörü arasına 
seçildi...

Bursa’nın tanınmış eczacılarından Han-
dan-Necmiye Ton çiftinin 1992 yılında 
ABD’ye giden kızları Zeynep Ton, yaka-
ladığı başarıyla hem ailesinin, hem de 
Türkiye’nin gururu oldu. Bursa Anadolu 

Lisesi’nde okuyan Zeynep Ton, Üskü-
dar Kız Lisesi’ne geçiş yaptı ve İstan-
bul’a gitti. Voleybola gönül veren Ton, 
İstanbul’da yaşadığı sürece Türk voley-
bolunun önemli takımlarından Ecza-
cıbaşı’nda spor yaptı. Liseyi bitirdikten 
sonra 1992 yılında voleybol bursu ile 
üniversite okumak üzere Amerika’ya 
gitti. Pennsylvania State Üniversite-
si’nde endüstri bölümünde okurken,  
voleybol takımıyla iki kez dörtlü final 
oynama başarısı gösterdi. 

Okulunu bitirip Endüstri Mühendisi 
oldu. Mezun olduktan sonra Harvard’da 
İşletme Doktorası yaptı. Doktorayı bi-
tirir bitirmez de bu üniversitede işe 
alındı. Amerika’da evlendi, yuva kurdu, 
İki çocuk annesi olan 36 yaşındaki Zey-
nep Ton,  dünyanın en iyi üniversitele-
ri listesinin başında yer alan Harvard 
Üniversitesi İş Okulu Harvard Business 
School’da Profesör Zeynep Ton ola-
rak Koordinasyon ve Tedarik Zincirleri 
Yönetimi dersleri vermeye başladı ve 
profesör oldu. Zeynep Ton, geçtiğimiz 
yıl Harvard öğrencilerinin oylarıyla en 
iyi hoca seçildi. Zeynep Ton bu başa-
rısından bir yıl sonra da Amerika’daki 
üniversite eğitimi yayıncıları tarafından 
40 yaş altı dünyanın en iyi 40 profesörü 
arasına seçildi.

Anne gurur duyuyor
Bursa’nın tanınmış eczacılarından anne 
Handan Ton ise, kızının başarısıyla gu-
rur duyduğunu söylerken, oğlunun da 
büyük başarılara imza attığını, iki çocu-
ğunun kendileri için sürekli gurur ver-
diğini söyledi. Handan Ton, “Oğlum Ali 
Ton da milli basketbolcu ve Amerika’da 
bir üniversitede yardımcı antrenör ola-
rak görev yapıyor. Çocuklarımın bu 
başarısını gördükten sonra çektiğimiz 
bütün sıkıntılara değermiş diyoruz. Ço-
cuklarımıza iyi bir gelecek kazandırmak 
için çırpındık ve şimdi onların böyle ba-
şarıları bizi çok duygulandırıyor.” dedi.

Voleybolun açtığı kapı
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Büyüleyici bir atmosferdi… Etrafıma bakarken, 
kalabalığın tezahüratları mabedi inletirken eski 
hali birden aklıma geldi. Ben o salonda büyü-
müştüm. Küçükken tribünde oturur, top oyna-
yan büyükleri izlerdim. Aslında rahatsız edici 
bir deneyimdi. “Uslu otur… Babanların maçı 
başlayacak şimdi!”

Yine de kemiklerime işlemişti. Ben büyüdükçe 
o salon küçüldü. Eskiden bak bak bitmeyen ta-
vanda her maç iki topumuz kalıyordu. Aslında 
çaktırmadan topu tavana çıkarabilmek için 
yarışırdık.

Başka salonlar da vardı. Mesela Tozkoparan. 
Tribünün altında eğilerek hızlı hızlı giyindiği-
miz. Büyüdükçe İstanbul dışına çıkmaya başla-
dık. Mesela Selim Sırrı. Hep söylerim tuvaletlerin 
oradan rahatsız edici bir koku gelirdi ama sıcak, 
samimi bir ortamdı. Ama hiç biri Burhan Felek 
gibi değildi.

İstanbul Burhan Felek spor salonu. Şimdiki adıy-
la Voleybol salonu… Orada maç oynamak, 
orada maç izlemek kadar büyük keyif yoktu.

Tekrar o ana döndüm. Fenerbahçe seyircisi, Va-
kıfbank taraftarları, İtalyanlar, Azeriler bir şenlik 
yerine çevirmişti salonu. Bu tribünler seyirciler 
için yapılmıştı ve nihayet o seyirciler gelmişti.

Federasyon bize çok güzel tesisler sundu: İstan-
bul, Ankara, İzmir ve Bursa. Bu tesisler bizim 
büyük organizasyonlara ev sahipliği yapma-
mızı, sporcularımızın yurt dışına gittiği zaman 
ağızlarının artık açık kalmamasını, modern 
tesislerde antrenman ve maç yapma olanağını 
sunuyor. En önemlisi voleybolun geniş kitlelere 
ulaşmasını sağlıyor.

Ama iş burada bitmiyor. Bu salonların dolması 
için sportif başarı ve tanıtım şart. Bu da sadece 
Voleybol Federasyonunun değil tüm camianın 
meselesi.

A Erkek Milli Takımımız İtalya’yı Ankara’da 3-0 
mağlup ederken 7 bin kişi önündeydi. Fener-
bahçe Acıbadem Katar’dan döndüğünde MKE 

Ankara Gücü maçını yine ağzına kadar dolu bir 
salonda oynadı.

Bir takımımız kapısından dönerken iki takımı-
mız şampiyonlar liginde tarih yazdı. Voleybo-
lun mabedi Burhan Felek, Şampiyonlar Ligi 
Şampiyonluğuyla binlerce insanın coşkusuyla 
kutsandı.

Bunun devamını getirmek için ne yapmalıyız? 
Biz medya olarak kendimizi zorlamalı, kulüpleri 
oyuncuları insanlara yaklaştırmalıyız. Süper star-
lar yaratmamız gerek. İnsanlar sadece yabancı-
ları değil, Türk Milli Takımının önemli oyuncula-
rını yakından tanımalı. Onları görmek istemeli.

Kulüpler ve Federasyon halkla ilişkilere önem 
vermeli, medyaya yardımcı olmalı. Bilgiye ulaş-
mak kolay olmalı.

Maalesef bunlar bile spor kültürü oluşmamış 
ülkemizde yeterli olmuyor. Camianın voleybola 
sahip çıkması gerek. Küçük hesapları bırakıp eli-
mizdeki kaliteli malı satmamız gerek.

Polonya örneğini ele alalım. Ligler, milli maçlar, 
sporcular her zaman göz önünde. Polonya’da 
kulüp ve milli takımlar hep üst düzey organizas-
yonlarda. Her zaman madalya ile dönmüyorlar 
ama döndüklerinde yer yerinden oynuyor. Yerli 
yabancı hocalara destek veriliyor ve arkaların-
da duruluyor. 

Biz ise tarihimizde ilk kez dünya altıncısı oldu-
ğumuzda Milli Takımımızı yerden yere vuruyo-
ruz. Galatasaray Bayan Voleybol Takımı yıllar 
sonra Avrupa arenasına çıkıp üçüncü olduğun-
da burun kıvırıyoruz. Fenerbahçe Acıbadem üç 
yıldır Avrupa’da derece yapıyor kimse mutlu de-
ğil. Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Telekom Türk 
spor tarihinin en büyük başarılarından birini 
elde ediyor, “Çok sevindiler.” diye eleştiri alıyorlar.

Artık bunları aşmalı, değerlerimizi sahiplenmeli 
ve onları korumalıyız. Bizi zirveye taşıyacak olan 
süreklilik. Türk voleybolu doğru yolda… Ama 
bu yolda ilerlerken sizin de bir dönem omuz ver-
meniz gerekebilir. Hazır mısınız?

Camia voleybola 
sahip çıkmalı

Adnan Paşaoğlu
Sports TV

MAKALE
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Voleybol bursuyla spor da 
yapmak mümkün, kariyer de

Dr. Cengiz AKARÇEŞME
Gazi Üniversitesi BESYO

Spor, toplumun ruh ve beden sağlığını ge-
liştirerek kitleleri harekete geçirebilecek, aynı 
zamanda ülkenin eğitimini, ekonomisini, si-
yasetini ve uluslararası tanıtımı yönlendirebi-
lecek en etkili ancak en fazla göz ardı edilen 
unsurdur.

Bu fikri aklımızın bir köşesine yazdıktan sonra 
zaman tünelinde küçük bir yolculuk yapalım; 
“Ya eğitim, ya spor” yıllarca kulaklarımızda 
çınlayan kelimelerdi… Seçim yapmaya mec-
burduk sanki. Hele bir de sporu seçtiysek tüm 
sülale esefle kınardı bizi… İkisini yapanlar da 
vardı. Ancak bir elin parmaklarını geçmez-
di… Evet, yıllar öncesinde böyleydi durum. 
Şimdilerde önemli bir çıkış yolu spor, özellikle 
voleybol. Vizyon sahibi birçok eğitim kurumu 
eğitim ve voleybol bursunu ilköğretim aşa-
masında harmanlamış durumda. Hayal bile 
edemeyecekleri okullarda eğitim gören voley-
bolcuların; eğitim-ulaşım-beslenme giderleri 
karşılanmakta sadece bu sihirli topun peşinde 
koştukları için. Mesela 2004 yılında Ankara’da 
ilk olarak Gazi Üniversitesinin önderlik ettiği 
voleybol bursu, 2011 yılında liselerde; Gazi 
Üniversitesi Vakıf Koleji, Doğa Koleji, Aykan 
Koleji, İlkem Koleji olarak; ilköğretimde Maya 
okullarının önderliğinde devam etmekte. Bu 
destek ve yatırımlarından dolayı emeği geçen 
tüm yöneticilere teşekkürlerimizi iletiyoruz ve 
biliyoruz ki her geçen yıl bu destek çığ gibi bü-
yüyecek. Belki okullarının isimleri naklen yayın-
da milyonlara telaffuz edilecek.

Peki lise bitti, şimdi ne olacak? Sihirli yolculuk 
devam ediyor. Voleybol bursu ile üniversite 
eğitimi almak da mümkün; sadece Beden Eği-
timi ve Spor Yüksekokullarını seçmek zorun-

da da değil. Yurt dışında okumak istiyor, o da 
mümkün, hem de vize alması en zor olan ABD 
bile (sade vatandaş olarak ABD vizesi alanlar 
daha iyi anlayacaktır).

Üniversite hayatını da ailesine yük olmadan 
tamamlayan voleybolcu, akranlarından haya-
ta atılmak içinde bir adım önde. Öğretmen 
ise ataması millilikten yapılabilir. Değilse, an-
trenörlük ve yöneticilik yapabilir. Tıp, Hukuk, 
İletişim, İktisat eğitimi alabilir ve aynı şekilde 
voleybolun içinde kalabilir. Farklı bir sektörde 
çalışacak ise mutlaka pozitif bir etkisi olacaktır 
voleybolun ona bu süreçte. Kısacası voleybol 
yaşam boyu eğitimdir, nefestir, hayattır…

Bir de katma değeri var bu işin. Hayatının bir 

döneminde voleybol oynamış birisi, ileride bir 
işadamı olduğunda, kendisini yetiştiren spora 
sponsor olma ihtimali çok yüksek.

İsterseniz Ankara’da voleybol bursu veren 
okullara bir göz atalım…

Ondan önce de bir not iletelim. 2004 yılında 
Ankara’da sadece bir okul (Gazi Üniversitesi 
Vakfı Koleji) voleybol bursu verirken, 2011’de 
bu sayı liselerde 4 oldu. Burslar ilk öğretim dü-
zeyine kadar indi. 

Özel Aykan Koleji Lise Takımı
Genel Müdür: A. Uğur Gürışık
Antrenör: M .Akın Akyıldız
Yrd. Antrenör:  Meliha Koyuncuoğlu (Beden 
Eğitimi Öğretmeni)

Gazi Üniversitesi Özel Okulları Lise Takımı
Rektör: Prof. Dr. Rıza Ayhan
Rektör Yrd. : Prof. Dr. Metin Aktaş
Vakıf Başkanı: İlyas Kurtoğlu
Kurucu Temsilcisi: Dr. Yusuf Ekinci
Okul Müdürü: Süleyman Aksoy
Antrenör: Atilla Bozkurt
Yrd. Antrenör: Ahmet Tanrıseven (Beden Eği-
timi Öğretmeni)

Özel Maya Okulları İlköğretim Takımı
Kurucu: Prof. Dr. Ziya Selçuk
Genel Müdür: Metin Selçuk
Kurucu Temsilcisi: Sevim Öner
Okul Müdürü: Sema Bayram
Antrenör: G. Hakan Yıldız (Beden Eğitimi Öğ-
retmeni)

Bu okullara Doğa Koleji ve İlkem Koleji’nin lise 
takımlarını da ekleyebiliriz.
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Aroma Bayanlar İkinci Liginin dört yeni 
takımı var. Bir yıllık emek, yatırım ve çaba 
sonunda karşılığını buldu. Ankara’da 4-6 
Nisan tarihlerinde Başkent, Beştepe ve 
Selim Sırrı Tarcan Voleybol Salonlarında 
yapılan, ART televizyonu tarafından nak-
len yayınlanan Aroma 3. Bayanlar Ligi 
finalleri sonunda FMV Işıkspor, Sarıyer Be-
lediyesi ve Ekonomi Üniversitesi grup bi-
rincisi olarak Aroma Bayanlar İkinci Ligine 
yükselmeyi başardı.

Trabzon İdman Ocağı ise en iyi ikinci 
olarak yükselen dördüncü takım oldu. 
İkinci Lig’e yükselme başarısı gösteren ta-
kımlara Aroma Voleybol Ligleri sponsoru 
Aroma’nın Halkla İlişkiler Müdürü Sinem 
Uğurgün özel ödüllerini verdi.

Dereceye giren takımların şilt ve madal-
yalarını Türkiye Voleybol Federasyonu 
Başkanı Erol Ünal Karabıyık takdim etti.

Üçüncü ve dördüncülere de ödül
3. Aroma Bayanlar Voleybol Ligi Final mü-
sabakaları sonunda gruplarında üçüncü 
ve dördüncü olan takımlar da unutulma-
dı ve ödüllendirildi. Gruplarını üçüncü, 
dördüncü olarak bitiren takımların şilt ve 
para ödülleri, Türkiye Voleybol Federasyo-
nu Genel Sekreteri Dr. Sinem Mavili tara-
fından takdim edildi.

Ödül kazanan takımlar şöyle:
2. Grup Dördüncüsü Elazığ Polisgücü
2. Grup Üçüncüsü Işıkkent Spor Kulübü
3. Grup Dördüncüsü Kuşadası Gençlik Spor
3. Grup Üçüncüsü Bolu Belediye

Aroma İkinci Ligin yeni ekipleri belli oldu
FMV Işıkspor, Sarıyer Belediyesi, Ekonomi Üniversitesi ve Trabzon İdman Ocağı, 
önümüzdeki sezon Aroma Bayanlar İkinci Liginde mücadele edecek
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Uluslararası başarıya, dereceye, özellikle de 
takım sporlarında susamış durumdayız. 
Hem de ne susama!

Yıllardır mirasyedi gibi davranıyoruz. O mi-
ras da tükendi, aradan 11 yıl geçti çünkü. 
2000 yılında Galatasaray’ın tüm Türkiye’ye 
yaşatmış olduğu UEFA şampiyonluğundan 
söz ediyorum. O kupa, takım sporlarında bir 
yerlere gelmemiz gerektiğini gösteriyordu; 
yaşadığımız coşku ve sevince, gördüğümüz 
saygıya da bakarak...

Ama şimdi bakınca azla yetindiğimizi söy-
lemeliyim. Çünkü Galatasaray UEFA Kupa-
sını kazanmıştı, yani 2 numaralı kupayı.

Bir ufuk turu yaparsak kısa bir özetle yetin-
mek zorunda kalırız. Yıllardır güreş başta 
olmak üzere halter, atletizm , tekvando 
gibi ferdi branşlarda dünya arenasında boy 
gösterdik. Düşünün ki hala takım sporların-
da Olimpiyat oyunlarında yerimizi alama-
dık. Hele hele futbolda elde ettiğimiz dünya 
üçüncülüğü, bayan voleybol takımımızın 
Avrupa ikinciliği ve son olarak basketbol-
daki kazanılan gümüş madalya hepimizi 
gururlandırdı, duygulandırdı. 

Hepsi o!

Ama artık farklı, taze ve eşi benzeri olmayan 
bir kupa ile gururlanmamız gerektiğine ina-
nıyorum. Elbette Vakıfbank Güneş Sigorta 
Türk Telekom’un Şampiyonlar Ligi Şampi-
yonluğu kupasından söz ediyorum.

Öncelikle belirtmeliyim ki hem organizas-
yon, hem de elde edilen dereceler itibarıyla 
Avrupa Şampiyonlar Ligi Dörtlü Finalleri 
İstanbul’a yakıştı. 

Fenerbahçe Acıbadem’in organizasyon 
sorumluluğunu üstlendiği finallerde 4 ta-
kımdan ikisinin Türk olması artık yeni gurur 
kaynağımız oldu. Üçüncünün de gelmesi 
işten bile değildi ama CEV kuralları buna 
engel oldu.

Avrupa’nın en büyük kupasını kazanmak iki 
takımımızın da hayalini süslüyordu. Muh-

teşem bir organizasyona imza atan Fe-
nerbahçe Acıbadem camiası bir önceki yıl 
finalde yaşadıklarını yaşamak istemiyordu. 
Her şey şampiyonluk amacı ile planlanmış, 
tüm hazırlıklar bu yönde yapılmıştı. 

Kupanın finaline kadar yenilgisiz gelen ve 
kulübün adının bir hayli  uzun olduğu dü-
şünülen Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Tele-
kom ise favori bile gösterilmiyordu. Her ne 
olursa olsun, iki Türk takımının yarı finalde 
eşleşmesi ‘erken final’ olarak değerlen-
dirilebilir. Zaten oynanan müsabakalara 
bakıldığında kalite olarak neden böyle dü-
şünüldüğü ortaya çıktı. Organizasyonun 
Federasyon ayağı da mükemmeldi. Herşe-
yin ötesinde, Fenerbahçe Acıbadem’in bu 
organizasyonu düzenleme hakkını elde 
etmesi için Federasyonun ne kadar çaba 
gösterdiğini ben biliyorum. 

Hakemlerin ve CEV  temsilcilerinin ağırlan-
ması, protokolün düzenlenmesi, kupa tö-
renlerindeki katılım gerçekten iyi bir organi-
zasyonun parçasıydı. 

Finaller sonrasında bir takımımız Avru-
pa’nın en büyük kupasını hem de yenilgisiz 
tarihinde ilk kez, spor tarihimizde ilk kez 
müzesine götürme başarısı gösterdi. Bir 
takımımız ise Avrupa üçüncüsü oldu. İşte 
bugüne kadar  takım sporlarında elde edi-
len en büyük başarıyı elde eden Vakıfbank 
Güneş Sigorta Türk Telekom’u yürekten kut-
luyoruz. Çünkü bu kupanın ülkemizde eşi 
benzeri yok. Bu başarıyı eğer futbolda gös-
termiş olsak yer yerinden oynar. Ne diyelim 
umarım bu başarı gölgede kalmaz, uma-
rım bu başarıların devamı gelir. 

Takımlarımızın önümüzdeki yıl yatırımları 
artarak devam eder ve önümüzdeki yıl da 
bu kupa Türkiye’de kalır…

Peki, kalır mı?

Böyle giderse, kalır bence.

Neden kalmasın ki?

Bu kupanın eşi 
benzeri yok

MAKALE

Bülent Karadaş

41



Aroma Erkekler Voleybol İkinci Ligi final grubu kar-
şılaşmaları sonucu, 4 Eylül Belediyesi şampiyonluğa 
ulaştı. İzmir Atatürk Voleybol Salonunda tek devreli 
lig usulüne göre oynanan karşılaşmaların son gü-
nünde, Niksar Belediyesi’ni 3-1 yenen 4 Eylül Beledi-
yesi, bu sonuçla gruptaki tüm maçlarını kazanarak 
şampiyon oldu. 

DORÇE TED Kolejliler’i 3-2 yenen Belediye Plevne 
ise grubu aynı puana sahip Niksar Belediyesi’nin 
önünde averajla ikinci sırada tamamlayarak 1. Lige 
yükselen diğer takım oldu. 

Sivas halkına armağan
Şampiyon olarak Sivas’ı voleybolda ilk kez en üst 
ligde temsil edecek takım olan 4 Eylül Belediye-
si’nin Kulüp Başkanı Ahmet Polat, maddi güçlükler 
içerisinde bulunan Sivas Sağlık Spor Kulübünün Er-
kek Voleybol Takımını iki yıl önce devraldıklarını ve 
Sivas’ı 4 Eylül Belediyesi adıyla temsil etmeye başla-
dıklarını hatırlattı. 

Kısa sürede iyi bir takım kurmayı başardıklarını be-
lirten Polat, “Şampiyon olacağımıza inanıyorduk. 1. 
Ligde kalıcı olarak Sivas’ı en iyi şekilde temsil etmek 
istiyoruz. Şampiyonluğu, Sivas halkına armağan 
ediyoruz.” diye konuştu. 

4 Eylül ve Belediye Plevne  
Aroma 1. Liginde

Aroma Erkekler Birinci 
Liginde önümüzdeki sezon 
iki belediye takımı daha 
mücadele edecek. İkisinin de 
özelliği ilçe takımı olmaları

42



Kısa Kısa

Yıldızlara moral 
dopingi
Avrupa Şampiyonası hazırlıkları kapsa-
mında Ankara’da kampta bulunan Yıldız 
Kız Voleybol Milli Takımı, Ankara Hayva-
nat Bahçesini gezdi.
Türkiye’nin ev sahipliğinde 30 Nisan-8 Ma-
yıs tarihleri arasında düzenlenecek Avrupa 
Şampiyonasına hazırlanan yıldız milliler, 
kamp hayatının dışına çıkmak amacıy-
la A Bayan Milli Takım Antrenörü Marco 
Aurelio Motta ve Yardımcı Antrenör Alper 
Eroğuş ile birlikte AOÇ Hayvanat Bahçesini 
dolaştı.
Hayvanat bahçesinin tamamını gezen 
sporcular hem eğlendi hem de kaplanlar 
ve zürafayla birlikte toplu fotoğraf çektirdi.
Yıldız Kız Milli Takımımızın bu neşeli saat-
lerine ilişkin haber FIVB ve CEV resmi site-
lerine de haber oldu.

CEV’deki takım 
kontenjanımız 
arttı
Türkiye’nin voleyboldaki yükselişi takım-
larımızın Avrupa kupalarındaki konten-
janına da olumlu yansıdı.
Geçtiğimiz sezonlarda Avrupa kupaları-
na bayanlarda beş, erkeklerde 4 takımla 
katılan Türkiye, 2011-2012 sezonundan 
itibaren erkeklerde de 5 takımla temsil 
edilecek.
CEV’in aldığı karara göre Türkiye, Avrupa 
kupalarına erkeklerde; Şampiyonlar Ligi-
ne 2, CEV CUP’a 2 ve Challenge CUP’a 1 
takım gönderecek.
Buna göre Aroma Erkekler Birinci Liginde 
play-off finali oynayan iki takım Şam-
piyonlar Liginde mücadele etme hakkı 
kazanacak. Teledünya Türkiye Kupasını 

kazanan takım CEV CUP’a katılacak. Nor-
mal lig sezonunu, play-off finalistlerinin 
ardından en yukarıda bitiren takım da 

yine CEV CUP’ta yer alacak. Sıralamada 
bu takımdan sonra yer alacak takım ise 
Challenge CUP oynayacak.

Ertürk Ailesi 
artık 3 kişi 
Türkiye Voleybol Federasyonu’nun en eski 
çalışanlarından Aysel Ertürk, kız annesi 
oldu. 
6 Nisan 2011 tarihinde, 3 kilo 240 gram 
ve 51 santimetre olarak doğan bebeğe 
“Duru” ismi verildi.
Türkiye Voleybol Federasyonu; Duru be-
beğin Aysel-Cemil Ertürk çiftine mutluluk 
getirmesini, yarınlarının aydınlık, bahtının 
açık olmasını diler.
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TASKK 
Fenerbahçe 
Acıbadem’i 
ödüllendirdi
Türkiye Amatör Spor Kulüpleri Konfederas-
yonu, Fenerbahçe Acıbadem’i 2010 Yılının 
En İyi Bayan Voleybol Takımı olarak seçti.
Türkiye Amatör Spor Kulüpleri Konfederas-
yonu, 2010 yılındaki başarıları nedeniyle 
2010 yılı yılın EN ON’ u olarak belirlediği 
sporcu ve spor kulüplerine 2010 yılının EN 
ON’u olarak anı plaketlerini verdi. 
İstanbul Lütfi Kırdar Uluslararası Kongre ve 
Sergi Sarayı’nda düzenlenen ödül törenin-
de Fenerbahçe Acıbadem  Bayan Voleybol 

Takımı, 2010 Yılının En İyi Bayan Voleybol 
Takımı seçildi. Fenerbahçe Acıbadem Ba-
yan Voleybol Takımının ödülünü takım 
adına, kaptan Natasa Osmokrovic aldı.
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık’ın da katıldığı gecede 
ayrıca, Türkiye’nin çeşitli illerinde başarılı 
sonuçlara imza atan amatör sporcular ve 
yöneticiler de ödüllendirildi.
Türkiye Amatör Spor Kulüpleri Konfederas-

yonu 2010 yılı yılın EN ON’ u olarak belir-
lediği sporcu ve spor kulüplerinin isimleri 
şunlar:
Gülsüm Tatar (Boks), Nurcan Taylan ve 
Nazmiye Muslu (Halter), Nevin Yanıt (At-
letizm), Selçuk Çebi (Güreş), Kenan Sofu-
oğlu (Motosiklet), Nurhayat Hiçyakmazer 
(Muay Thai), Kader Doğan (Futbol), Fener-
bahçe Acıbadem (Voleybol), A Erkek Milli 
Basketbol takımı).

Kısa Kısa

Voleybol, Dünya 
Çocuk Spor 
Oyunlarında
23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bay-
ramı Haftası kapsamında Gençlik ve Spor 
Genel Müdürlüğü ile Ankara Büyükşehir 
Belediyesi tarafından “Dünya Çocuk Spor 
Oyunları” düzenlendi. 
Atletizm, Basketbol, Bedensel Engelliler, 
Bocce, Eskrim, Görme Engelliler (Gol-
boll), Güreş, Judo, Tenis, Voleybol, Yüzme, 
Futbol, Özel Sporcular (yüzme) ve Bad-
minton olmak üzere 14 spor dalında dü-
zenlenecek oyunları ilk kez düzenlenme 
özelliği taşıyor.
Dünya Çocuk Oyunlarına 12-14 yaş gru-
bu çocuklar katılabilecek. 
24 Nisan’da açılışı yapılacak oyunların 
voleybol karşılaşmaları Selm Sırrı Tarcan 
Voleybol Salonunda 26-27-28 Nisan tarih-
lerinde yapılacak. Katılımcı ülkeler 29-30 
Nisan tarihlerinde ülkelerine uğurlanacak.

Ayşe Himmetoğlu 
vefat etti
Galatasaray Voleybol Yıldız Takımı oyun-
cusu, voleybol spor okulları genel ko-
ordinatörü Ali Himmetoğlu ile voleybol 
bayan takımı eski oyuncusu Zeynep Him-
metoğlu’nun kızları Ayşe Himmetoğlu 
vefat etti.
Cenaze töreninde Fenerbahçe Lisesi öğ-
rencisi Ayşe’nin tabutuna voleybol oyna-
dığı okul takımı arkadaşları Fenerbahçe, 

Galatasaray’dan takım arkadaşları ise 
Galatasaray bayrağı ve atkısı bıraktı.
Henüz 16 yaşında olan ve 2 Mart Çarşam-
ba günü beyin kanaması geçirdikten son-
ra hayata tutunamayan genç sporcuya 
Allah’tan rahmet, kederli ailesi ve Galata-
saray camiasına başsağlığı dileriz.
Himmetoğlu Ailesi, Ayşe’nin organlarını 
bağışladı. Organlar, Ayşe’yi 6 kişide yaşa-
tacak.
Hafta boyunca oynanan tüm maçlar ön-
cesinde talihsiz genç oyuncu için saygı 
duruşunda bulunuldu.
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Mustafa 
Ekşi’nin acı 
kaybı
Türkiye Voleybol Federasyonu Yönetim 
kurulu Üyesi Mustafa Ekşi’nin amcası Nuri 
Ekşi vefat etti. Nuri Ekşi’nin cenazesi, 01 
Nisan 2011 Cuma günü Alemdağ Emir 
Sultan Camii’nde kılınan Cuma namazını 
müteakip Ekşioğlu kabristanında toprağa 
verildi.
Türkiye Voleybol Federasyonu, merhuma 
Allah’tan rahmet, yakınları ve sevenlerine 
sabır diler..

Akif Üstündağ’ın 
acı kaybı
Türkiye Voleybol Federasyonunun Ligler 
ve Kulüplerle İlişkilerden Sorumlu Başkan 
Vekili Mehmet Akif Üstündağ’ın yeğeni 
Dr. Ekrem Ünsal 38 yaşında vefat etti. Dr. 
Ekrem Ünsal’ın cenazesi, 30 Mart 2011 
Çarşamba günü öğle namazını mütea-
kip Malatya Şehir Mezarlığında toprağa 
verildi.
Türkiye Voleybol Federasyonu, merhuma 
Allah’tan rahmet, Üstündağ Ailesi, yakın-
ları ve sevenlerine baş sağlığı diler.

Plaj Voleybolu 
Milli Takımı 
gurbete çıktı
Plaj Voleybolu Erkek Milli Takımımız 
kamp yapmak ve müsabakalara ka-
tılmak üzere programın ilk ayağı olan 
ABD’nin Los Angeles kentine gitti.
Plaj Voleybolu Milli Takımı 11 Mayıs’a ka-
dar sürecek kamp ve turnuvalar sırasında 
iki ayrı kıtada bulunacak; Asya ile Ameri-
ka kıtaları arasında gidip gelecek.
Antrenör Atay Doğu yönetimindeki Ay-
Yıldızlı takımda sporcu olarak Volkan 
Göğtepe, Hakan Göğtepe, Murat Gigi-
noğlu ile Selçuk Şekerci bulunuyor.
Plaj Millilerin kamp ve turnuva programı 
şöyle:

06-16 Nisan Los Angeles kampı
17-23 Nisan Brezilya (Brasilia) FIVB Swa-
cth Dünya Turu müsabakaları

24-29 Nisan Los Angeles kampı
29 Nisan-07 Mayıs Çin (Şangay) FIVB 

Swacth Dünya Turu müsabakaları
08-11 Mayıs Los Angeles kampı
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TVF Hakem 
Kursları devam 
ediyor
Türkiye Voleybol Federasyonu tarafından 
açılan “Aday Hakem Kursları” devam edi-
yor.
Merkez Hakem Kurulu (MHK) üyelerinin 
kurs koordinatörü olarak görev yaptığı 
kurslarda eğitimler, eğiticilerin eğitimin-
den geçen ulusal ve uluslararası hakem-
ler tarafından veriliyor.
3 gün süren kurslarda voleybol ve voley-
bol oyun kuralları hakkında tüm bilgiler 
teorik ve uygulamalı olarak kursiyerlere 
aktarılıyor.
Derslerin bitiminde uygulanan sınavın 
soruları Ankara’dan kapalı ve mühürlü 
olarak sınavın yapılacağı kente gönde-
riliyor. Sınavdan sonra toplanan sınav 
kağıtları yine kapalı ve mühürlü olarak 

Ankara’ya gönderiliyor ve Türkiye Voley-
bol Federasyonunda değerlendiriliyor. 
Sınavlarda 70 ve üstü puan alan aday ha-
kemler kursu başarıyla bitirmiş sayılıyor.

Önümüzdeki Temmuz ayına kadar, aday 
hakem kursu açmak için talepte bulunan 
65 ilde kurslar açılarak hakem portföyü 
genişletilecek.

Mini voleybol 
eğitimi sürüyor
Türkiye Voleybol Federasyonu’nun mini 
voleybol eğitim seminerleri devam edi-
yor. Son olarak 11, 12, 13 ve 18, 19, 20 
Mart 2011 tarihlerinde İstanbul’da iki ayrı 
3’er günlük Mini Voleybol semineri dü-
zenlendi.

Bu programlarda, Çocukta Hareket Eği-
timi dersi Şefik Barbaros Çelenk, Ço-
cuğun Gelişim Evreleri dersi Dr. Sinem 
Mavili, Mini Voleybol Oyun Kuralları ve 
Mini Voleybol Uygulamaları dersi Tarık 
Türker, Mini Voleybol Teknik Öğretim ve 
Mini Voleybol Uygulamaları dersi Emin 
Eyüp İmen ve Nurettin Hayta tarafın-
dan verildi.
Seminere Avrupa yakasında 60, Anadolu 
yakasından 35 olmak üzere olmak üzere 

toplam 95 beden eğitimi öğretmeni katıl-
dı. Katılımcılara seminer sonunda katılım 
belgesi verildi. 
Türkiye Voleybol Federasyonu, katılımcı 
beden eğitimi dersi öğretmenlerinin okul-
larına birer adet mini voleybol seti gön-
derecek. Mini voleybol; seti mini voleybol 
el kitabı, demonte mini voleybol direkleri, 
germe aparatı, file ve 20 toptan oluşuyor.
Mini voleybol eğitim seminerleri yapılan 
plan dahilinde devam edecek.

Tesislerinize 
hayran kaldım
Ankara’da yapılacak Yıldız Kızlar Avrupa 
Şampiyonası Finallerine, Avrupa Şampi-
yonu titri ile katılacak Belçika takımı An-
kara’da kamp yaptı.
Yıldız Kız Milli Takımımızla hazırlık karşı-
laşmaları da oynayan Belçika Yıldız Kız 
Milli Takımında Antrenör Gert Boogers 
Başkent Voleybol Kampüsüne hayran ol-
duğunu söyledi.
İki adet salon, plaj voleybolu kortu, Voley-
bol Lisesi ve pansiyonun bir arada bulun-
masının kendilerini çok şaşırttığı belirten 
Antrenör Boogers, Ankara’ya finallere ka-
tılacak takımla geldiklerini söyledi. 
Konuk antrenör, “Finallere Avrupa Şam-
piyonu olarak doğrudan katıldığımızdan 

diğer takımlar hakkında bir bilgimiz yok. 
Zaten yıldız kategorisinde bu çok zor. En 
iyi dereceyi almaya çalışacağız. Anka-

ra’da yapacağımız hazırlıkların da başa-
rıya ulaşmamıza katkı yapacağına inanı-
yorum.” diye konuştu.
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Mesajımıza 
Japonya’dan 
yanıt var
Japonya’da yaşanan deprem ve dev 
dalga hareketi gerçekleşir gerçekleş-
mez Japon Voleybol Birliği Başkanına 
geçmiş olsun mesajı gönden Başkan 
Karabıyık’a Japon Voleybol Birliği Baş-
kanı Masao Tachiki’den şu cevap geldi:

Sayın Başkan, Sevgili Dostlar,

Nazik mesajınız, iyilik temennileriniz 
ve yardım önerileriniz için teşekkür 
ederim.

Japonya’nın Tohoku-Kanto bölgesi 
bu kez benzeri görülmemiş bir fela-
kete uğradı, tüm ülke yıkım hissinin 
etkisi altında bunalmış durumdadır.

Hayal dahi edilemeyecek kadar geniş 
alanlarda sayısız trajediler yaşandığı-
nı, üstelik felaketin gerçek boyutlarını 
henüz bilemediğimiz bir noktada ol-
duğumuzu üzülerek belirtmek zorun-
dayım.

Siz dahil olmak üzere seksenden faz-
la ülkenin yardım elini uzatma isteği 
bizlere cesaret veriyor. Bu içten des-
teklere minnettarız.

Birçok FIVB üyesinden ve FIVB’ye 
bağlı Federasyonlardan baş sağlığı 
ve geçmiş olsun mesajları aldık. Size 
de çok teşekkür ediyoruz.

İçinde bulunduğumuz durumu aşağı-
da kısaca özetlemek isterim:

1. Güneyden kuzeye 500 km ve do-
ğudan batıya 200 kilometre alanı 
kapsayan 9.0 şiddetindeki deprem 
Dünya tarihinin en büyük depremle-
rinden biriydi. Dev dalga hareketleri 
birer birer şehir ve kasabaları tahrip 
ederek ölçülmesi şimdilik imkânsız 
hasarlara yol açtı.

2. Her bir vatandaşımızın bundan 
sonra ne yapılabileceğini düşündüğü 
şu noktada gerek yerel, gerekse ulu-
sal, tüm medyamız 24 saat boyunca 

tek bir reklam dahi yayınlamaksızın 
depremle ilgili yayın yapmakta, halkı-
mızı aydınlatmaktadır.

3. Japon halkının tüm ilgi ve enerjisi 
depreme maruz kalanlara ne gibi yar-
dımda bulunabileceğine yönelmiştir 
ve tüm faaliyetler (Spor faaliyetleri 
dahil) hasarı asgariye indirmek için 
yeniden planlanmak üzere askıya 
alınmıştır.

4. Darbenin en şiddetli hissedildiği 
tsunami bölgesinde, voleybol cami-
amızın üyelerine hâlen ulaşamamış, 
kendilerinden sağlıklı bilgi alamamış 
olmanın endişelerini yaşıyoruz.

5. Japon Voleybol Birliği çalışanla-
rı geçici olarak Tokyo Metropolitan 
Spor Salonuna sığınmış vaziyetteler. 
Ben ve ailem güvendeyiz.

6. Kesin olarak bir kez daha gördük 
ki insanoğlu ve bilim, doğa karşısında 
güçsüzdür. Japonya, şimdi bu hissi-
yatı yaşamakta, bugüne kadar verdiği 
sınavların en zorunu vermektedir. Şu 
an için tek bildiğimiz, asla pes etme-
yeceğimizdir diyebilirim.

Durumumuz ve eğer olursa yeni ge-
lişmeler konusunda sizi bilgilendir-
meyi sürdüreceğim.

Saygılarımla

Mr. Masao Tachiki

JVA Başkanı

Spor 
Meydanı’ndan 
voleybola üç 
ödül
Aylık olimpik spor gazetesi Spor Mey-
danı’nın 2010 Yılın Spor Ödülleri Töreni, 
TMOK Ataköy Olimpiyatevi’nde yapıldı. 
Törene, Basın İlan Kurumu Genel Müdü-
rü Mehmet Atalay, İstanbul Gençlik Spor 
İl Müdürü  Tamer Taşpınar, Bursaspor 
Teknik Direktörü Ertuğrul Sağlam ve kırk 
branşta federasyon başkanları ile yılın 
sporcuları katıldı.
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık’a Türk Sporuna katkı-
larından dolayı bir teşekkür plaketi sunul-
du. Karabıyık’ın yoğun programı nede-
niyle ödülü Voleybol Erkek Milli Takımlar 
Koordinatörü Semih Oktay aldı.
Başkan Karabıyık’a verilen teşekkür pla-

ketinin yanında, Bayan Voleybol Milli 
Takımına Dünya 6.’lığı nedeniyle verilen 
ödülü Milli Takım kaptanı Esra Gümüş, üç 
dönem arka arkaya Avrupa Şampiyona-
sına katılma hakkı elde eden (2007, 2009, 

2011) Erkek Milli Takımı’nın ödülünü de 
kaptan Sinan Cem Tanık aldı. Başkan Erol 
Ünal Karabıyık ve iki kaptanın plaketleri-
ni Basın İlan Kurumu Genel Müdürü Meh-
met Atalay takdim etti.
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Sporcular çeşitli risklerle karşı karşıyalar. 
Ancak onları en çok endişelendiren, sakat 
kalma riski.  Sahadan uzun süre ya da tama-
men uzak tutan sakatlıklar, onlar için adeta 
bir kabus.

Adrenalin, efor, mücadele, kazanma hırsı, 
madalya vs... Spor denince aklımıza en çok 
bu kelimeler geliyor. Ancak hayranlıkla iz-
lediğimiz ve başarılarıyla gururlandığımız 
sporcular hem bu başarı için çok emek sarf 
ediyorlar, hem yaşamlarını disiplinli bir şe-
kilde sürdürüyorlar, hem de çeşitli sakatlık 
riskleri taşıyorlar. Üstelik özel hayatları da 
sürekli izleniyor. Hatta sakatlık konusunda, 
kimi zaman profesyonel olmamakla dahi 
suçlanıyorlar. İzleyiciler olarak konuya, bil-
ginin gücüyle vakıf olmak ve yorumlarımızı 
buna göre yapmak için, “Sporcular nasıl sa-
katlanır, bunlar önlenebilir mi, hangi spor-
da ne tür sakatlıklar yaşanır, profesyonel 
bir sporcu nasıl olmalı, sakatlıkla uğraşan 
ekiplerin donanımı yeterli mi?” gibi sorulara 
yanıtlar aramalıyız. 

Konularımızı kısa sorular sorup yanıtlamaya 
çalışalım.

Hangi spor branşında, ne tür sakatlık 
riskleri bulunuyor?
Sporcu popülasyonunda, normal popülas-
yona oranla sakatlıklar biraz daha sık görü-
lüyor. Çünkü vücudun her bölgesi, özellikle 
yapılan spora özgü olarak daha fazla kul-
lanılıyor. Sporcularda ilk sırada, darbelere 
bağlı sakatlıkların ortaya çıkması söz konu-
su oluyor. Beklenmeyen bir basma pozisyo-
nu ya da bir hareket, ters yönden gelen bir 
darbe sakatlığa yol açabiliyor. Sporcu sakat-
lıklarını, normal popülasyondaki sakatlık-
lardan ayıran en önemli farklardan biri de, 
aşırı kullanım sakatlığı oluyor. Aynı hareketi 
defalarca yaptıkları için adalede ve tendon-
da bazı yıpranmalar söz konusu olabiliyor. 
Dolayısıyla sporcu sakatlıklarını darbelere 
ve aşırı kullanıma bağlı sakatlıklar olarak iki 
ayrı grupta topluyoruz. Özellikle aşırı kulla-
nım sakatlıkları, yapılan spora göre değişik-
lik gösteriyor. Örneğin futbolda daha çok 
alt uzuvlara ait sakatlıklar ön plana çıkar-
ken; voleybol, basketbol gibi sporlarda üst 
ekstremiteyle ilgili (kol, omuz, bilek, parmak 
vs.) sakatlıklar ortaya çıkıyor. Halter ve gü-
reş gibi vücudumuzun farklı bölgelerinin 
kullanımını içeren sporlarda ise gövdeye 
(kalça ve kasıklara) ait sakatlıklar görülüyor. 
Dolayısıyla bu denli profesyonelleşen gü-
nümüz spor branşlarında birçok sakatlık, 
direkt olarak bazı spor tiplerine özgü bir hal 
almaya başladı. Örneğin voleybolda omuz 
ve omzun belli bölgelerindeki sakatlıklar 

daha da ön plana çıkıyor. Aynı şekilde fut-
bolda da benzer durumlar yaşanıyor. Eski-
den futbolcu sakatlığı denilince akla sade-
ce menisküs yırtığı ve bağ yırtığı geliyordu. 
Bugün stres kırığından kasık fıtığına, değişik 
küçük eklemlerin çıkıklarından kemikle ilgili 
problemlere kadar çok değişik bir yelpaze 
karşımıza çıkıyor.

Sakatlıkları önlemek mümkün mü?
Sakatlıkların arttığı profesyonel sporlarda, 
sakatlıklardan daha çok bunların önlenme-
si konuşuluyor. Bu nedenle, her sporcunun 
vücudunu çok iyi tanıması, bilmesi gereki-
yor. Bu noktada tıp, tüm dallarıyla devreye 
giriyor. Sporcu sakatlıkları, genel olarak 
toplumda görülen “şu bölgenin sakatlığı, 
rahatsızlığı” gibi tek bir uzmanlık alanını 
ilgilendiren değil, çok değişik uzmanların 
beraber ilgilendiği bir alan haline geldi. 
Çünkü biliyoruz ki herhangi bir sporcuda 
sakatlık olması demek, o sporcunun birkaç 
haftadan başlayıp birkaç aya varabilen sü-
relerle takımından uzak kalması anlamına 
geliyor. İşin maliyetini düşündüğünüzde, 
bu kulüpler açısından da çok ciddi eko-
nomik kayıp anlamına geliyor. Günümüz-
de sporcu sakatlıklarının önlenmesi için; 
ortopedistler, fizik tedavi uzmanları, spor 
hekimleri ve diğer ilgili bütün uzmanlık 
alanlarının yanında, masörler, fizyoterapist-
ler, osteopatlar bir arada, el birliği ile çalı-
şıyorlar. Yani bir sporcunun yürüyüşündeki 
bir bozukluğun, onda 3 ay sonra bir stres 
kırığına ya da bir adale yetmezliğine yol 
açabileceğini bugün biliyoruz. Özellikle 
sezon başı kontrollerinde, doğru basma-
dan ekstremitenin doğru kullanımına dek 
birçok faktörden emin olmamız gerekiyor. 
Tüm bunların kontrolünü mutlaka sezon 
başında ve içinde belli aralarla takip etme-
miz gerekiyor.

Spor kulüplerine ve sporcuya düşen 
görevler neler?
Günümüzde birçok branşta her kulüp artık 
yavaş yavaş bir sağlık kurulu oluşturmaya 
başladı. Bu sağlık kurulunda, bir doktorun 
yanı sıra fizyoterapist, masör gibi yardımcı 
branşlar da yer alıyor. Sporcu sağlığındaki 
en önemli faktörlerden biri, düzenli kon-
troller. Yani sakatlık olmasa da o sporcunun 
performansının ve vücut pozisyonlarının 
belli periyotlarla mutlaka kontrolden ge-
çirilmesi gerekiyor. Sporcunun mümkün 
olduğu kadar hep aynı kişiler tarafından 
kontrol edilmesi her sporcunun dosyası ol-
ması anlamına geliyor. Bir sporcunun sağlık 
dosyası olduğu zaman, sağlık ekibi değişse 
bile, o sporcuya ait eski bilgilerden hareket-
le sporcunun yeni durumu hakkında doğru 

bir yaklaşımda bulunma şansı olabiliyor. 
Sporcuya düşen en büyük görev ise; kendi 
vücudunu tanıması ve vücudunun limitleri 
doğrultusunda hareket etmeyi öğrenmesi. 
Yani vücudunun onun hayatını kazanma-
daki sermayesi olduğu bilinciyle, sporcu-
nun vücuduna saygı göstermeyi öğren-
mesi gerekiyor. Saygı göstermek sadece 
müsabaka sahasına çıkıp elinden gelenin 
en iyisini yapmaya çalışmak değil; vücudu-
nu, gerek mental olarak gerek fiziksel ola-
rak hazırlamak olarak algılanması anlamına 
geliyor. Beslenmesinden uykusuna, sosyal 
yaşamından spor yaşamına kadar her şeyi 
kontrol altında tutması, gerekli yerlerden 
bunun için tıbbi destek alması gerekiyor.

Kadın sporcular daha dikkatli
Bu açıdan kadın ve erkek sporcular 
arasında bir fark var mı?
Günümüzde, özellikle profesyonel sporcu-
lar birçok şeyi öğrenmiş durumdalar. Ama 
tabii ki, hala bayanlarla erkekler arasında 
birtakım farklılıklar söz konusu olabiliyor. Bu 
sübjektif bir gözlem ama gerçekten kadın 
sporcular, birçok konuda erkek meslektaş-
larına göre daha dikkatliler. Yaptıkları sporu 
en iyi ve en verimli şekilde yapabilmek için 
vücutlarına daha saygılı davranıyorlar.

Sakatlanan sporcunun psikolojisi nasıl 
oluyor?
Sakatlanan sporcunun psikolojisindeki en 
önemli faktörlerden birini, “Ben ne zaman 
tekrar sahaya dönebilirim?” sorusunun 
doğru cevaplandırılması oluşturuyor. Bura-
da beklentileri ne çok yüksek tutmak ne de 
gereğinden önemsiz hale getirmek gereki-
yor. Öncelikle yapılacak ilk şey; doğru tanı 
konması ve doğru tedaviyle sporcunun ne 
zaman sahalara döneceği yönünde doğru 
bilginin verilmesi. Daha sonra o bilgi akışı 
çerçevesinde, sporcuya bazen psikolojik 
destek de verilebiliyor. Sporcunun dü-
şündüğünden çok daha uzun sürebilecek 
bir sakatlık söz konusu olduğunda, gerek 
sporcuyu gerek çevresini bu duruma hazır-
lamak gerekiyor. Profesyonel bir sporcu sa-
katlandığında sadece sporcunun psikoloji-
si değil, yakın çevresinin psikolojisi de çok 
önem taşıyor. Sporcuya aile çevresinden, 
takımdan, medyadan ve seyirciden gelen 
baskıları da göz önünde tutmak gerekiyor. 
Hem sporcuya destek verilmeli hem de 
çevreyi, medya yoluyla bilgilendirmek ve 
sporcuyu yanlış yönlendirmemelerini sağ-
lamak çok önemli. Bu da sağlık ekiplerinde 
psikolojik destek verecek bir uzman olma-
sının ne kadar önemli olduğunun açık bir 
göstergesi oluyor.

Sporcuları korkutan sakatlıklar

SAĞLIK Prof. Dr. Ömer Faruk Taşer
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